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آیت الله اعرافی دردیدار رئیس جهاددانشگاهی  :

قم باید به شکل ویژه 
مورد حمایت قرارگیرد

مدیر حوزه های علمیه کشور گفت :شهر قم شهری است که باید به شکل ویژه آن را مورد حمایت قرار دارد زیرا قم 
فقط برای قم نیســت بلکه برای ایران و همه دنیا اســت زیرا امروز دانشــجویان و طلابی از ۱۲۰ کشور جهان در قم 
ســکونت دارند و موفقیت نهادهای انقلابی چون جهاددانشــگاهی در این استان می تواند مبلغ خوبی برای نظام 
اســلامی باشند. آیت الله اعرافی روز دوشــنبه دردیدار دکتر روح الله دهقانی فیروز آبادی رئیس جهاددانشگاهی 
کشور با ذکر این مطلب که جهاددانشگاهی از نهادهای مبارک انقلاب اسلامی که رهبر انقلاب نیز توجه خاصی به 
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گلایه مردم از برخورد 
قهری با مسئله حجاب 

تسلیت  صمیمانه  امینی  مهسا  خانم  خانواده  به 
می گوییم و از این اتفاق برای یک هموطنمان و یک انسان 

عمیقا متأثر هستیم. حساب مردم از مغرضین، منافقین و معاندین که همواره از سوار 
بر مشکلات و دغدغه های مردم برای رسیدن به اغراض سیاسی بوده اند جداست لکن 
باید د این سنگر مهم ضمن همراهی با مردم در جامعه با سلاح جهاد تبیین در کنار 
مردم بود و با دشمن نرم جامعه که افکار و عقاید اسلامی آن ها را نشانه رفته است به 

جنگ خصم رفت.
امروز فرصت طلبان اسم رمز مهسا امینی را برای فساد و آشوب می خواهند و برای این 
جماعت بی دین و بی انصاف ، فوت این هموطن ارزش بیشتری از زنده بودن و نجات از 
مرگ دارد، چرا که آنها را به سرمنزل اهداف و اغراض سیاسی خصمانه شان می رساند.
از مسئولین فرهنگی و امنیتی کشور می خواهیم پرونده خانم مهسا امینی را با 
جدیت پیگیری کنند و با شفافیت همه حقایق را به مردم بگویند و نه تنها برخورد شدید 
با مقصران احتمالی این حادثه دلخراش، بلکه با جدیت در رفع دغدغه های مردم در 
موضوع گشت ارشاد بکوشند، اشتباهات در این زمینه مسئله ناموس است و نباید مردم 

را در مقابل مردم قرار دهیم.
مردم از برخورد قهری با مسئله حجاب گلایه دارند، مردم را به بی حجاب و با حجاب 
تقسیم نکنیم، مردم جدیت گشت ارشاد را در برخورد با فساد و در همه ابعاد از مالی و 
سیاسی ضروری میدانند و برخی معتقدند مبارزه با فساد و گرانی به حاشیه رفته است.

افکار عمومی از تعارض ها و تناقض ها و تسامح ها گلایه دارند.
در مسئله اعتقادات، نهادهای فرهنگی متناسب به جنگ ترکیبی و نرم دشمن 
هوشیار و بهنگام نبوده اند و عرف پیشتر از اعتقاد است و این شده که مردم احساس 
می کنند حاکمیت به حریم شخصی آن ها وارد شده است ونباید قبل از تبیین کلیت 
هنجارهای اجتماعی و اسلامی بر آن ها سخت گرفته شود و با برخوردهای قهری آن 

ها را از خود برانیم.
اصل در نظام اسلامی و قانون اساسی مردم هستند و حتما چارچوب ولایت پذیری 
راستین موقعی تحقق می یابد که مردم را به کمال برسند و این در سایه انتخاب و آگاهی 
دهی در انتخاب است، گرچه گشت ارشاد قانونی است ولی مردم را به کمال نمی 

رساند.
قرار است انسان جانشین خدا بر روی زمین و خلیفه الله باشد و او باید با حق انتخاب 
به این مقام برسد، برخورد قهری سعادت او را تضمین نمی کند و اتفاقا ای بسا او را از 
راهی که خالق هستی در پیش پایش قرار داده دور کند. امروز دشمنان اسلام در پی 
القای این گزاره هستند که خشونت در اسلام مهسا امینی و مهسا امینی ها را کشته و 
می کشد، این حیله را در کنار مشکلات معیشتی مردم برگ برنده خود می داند، چرا 
باید ما خودرمان زمینه بروز این القائات نادرست باشیم و چرا زمین بازی را در اختیار آنها 
قرار دهیم. مغرضین، منافقین و سلطنت طلب ها، با تمام قوای رسانه ای و سیاسی 
شان در پی این هستند از حجاب و گشت ارشاد به اصل نظام اسلامی برسند و افرادی 
از جریان های سیاسی داخل هم هستند که نقاط درد مردم را که اتفاقا خود آفریده اند 
را مصادره به مطلوب بنمایند پس هوشمندانه عمل شود و این هزینه سازی ها را برای 
نظام و اسلام که قرار است دین رأفت و مهربانی ها باشد و البته هست حذف کنیم 
تا تصویر و جایگاه واقعی زن را در قاب اسلام نشان دهیم. باید در ماجرای فوت خانم 
مهسا امینی ابعاد فقهی و حقوقی را مرور کنیم چرا که در شرع مقدس اسلام به خاطر 
حجاب، حق گرفتن جان یک انسان ولو یک ثانیه قبل از حق طبیعی که خالق یکتا 

به او عطا کرده با برخورد قهری ولو چشم بهم زدنی زودتر به کسی داده نشده است.
بررسی کنیم حتی در پایین ترین رده های اجرایی متولیان حجاب در حاکمیت یادمان 
نرفته باشد که فلسفه حجاب، تکریم جایگاه مترقی زن در جامعه است حال خدشه بر 
این جایگاه معلول از هر علتی باشد آن علت شوم است و نامبارک و باید آن علت اصلاح 
شود. وظیفه مسئولین قضایی و امنیتی در این پاسداری باری است سنگین و کوتاهی 
در آن خطایی است نابخشودنی. شفاف سازی و رسیدگی بموقع موضوع خانم مهسا 
امینی که فرزند عزیز ایران و ایرانیان است تسکینی بر التهاب افکار عمومی جامعه است 
و این راه شکستن دست های مغرضی است بر خاک و فرهنگ مردم عزیز ایران اسلامی 
که امروز واضح با دهان ناپاکشان می گویند اسم رمز مهسا امینی را برای آزادسازی ایران 
از چنگال اسلام )بگفته یاوه گویان( می خواهیم. نهادهای فرهنگی و مسئولین امر 
باید پاسخگوی کوتاهی شان باشند که نتوانستند زیبایی اسلام را به همه مردم پاک و 

نجیب ایشان نشان بدهند و اسلام در برخی اذهان برخورد قهری تداعی شده است.
*معاون سیاسی حزب موتلفه اسلامی

 در جلسه کارشناسی شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی مورخ ۲۸ شهریور 
ماه که با حضور مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره  شرکت توسعه نمایشگاه بین المللی 
و همچنین معاونت سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای تشکیل گردید توسط 
مدیرعامل نمایشگاه بین المللی برخی از چالش های مربوط به راه دسترسی مطرح 

شد.
به گزارش  روابط عمومی اتاق بازرگانی قم صابر عمو رسولی در این جلسه گفت: راه 
دسترسی نمایشگاه توسط مسئولین سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
و دستور اکید استاندار محترم بازگشایی شد اخیراً با تصمیمات مدیریتی مسئولین 
سازمان مجدداً این راه بسته شده و متاسفانه تخریب زیرساخت ها که با هزینه بیت 

المال انجام شده بود صورت گرفته است. 
 وی  اظهار داشت :شرکت توسعه نمایشگاه ها با توجه به سرمایه گذاری بخش 
خصوصی در ساخت و ایجاد امکانات بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان در فاز اول هزینه 
انجام داده و این نمایشگاه را افتتاح نموده است و تاکنون ۷ نمایشگاه با عناوین مختلف 
در آن برگزار شده اما متاسفانه به دلیل بسته شدن راه دسترسی و تخریب مسیر ورودی 
از اتوبان قم_تهران تعدادی از نمایشگاه ها که باید در مورد مقرر برگزار می شد لغو و به 

زمان دیگری موکول شده است
 من معتقدم این گونه رفتارهای سلیقه ای بسیاری از اموال دولتی را از بین خواهد برد 
و از سوی دیگر سرمایه گذار با مواجهه این شرایط میل و رغبتی برای سرمایه گذاری 

ندارد
 وی بیان داشت راه دسترسی نمایشگاه که با مصوبات استانی و همچنین تصمیمات 
اخیر سفر ریاست محترم جمهور به استان قم همراه بود تاکنون برای افتتاح آن 
چالش های بسیار زیادی را به همراه داشته است و این در حالی است که به نظر 

من با توجه به ورودی قطره ای مراجعه کنندگان برای بازدید از نمایشگاه ها با ایجاد 
راه دسترسی از اتوبان به عنوان مسیر اصلی لازم است چند خروجی در مسیر های 

مختلف برای زمان برگشت پیش بینی شود
 وی حمایت های خود را حمایت از سرمایه بخش خصوصی و همچنین شروع 

ساخت فازهای بعدی نمایشگاه عنوان نمود.
 تخریب شبانه مسیر عبوری نمایشگاه بین المللی استان قم

عضو هیئت مدیره نمایشگاه های بین المللی استان در ادامه جلسه گفت: ایمنی راه 
دسترسی را میتوان با استانداردهای قانونی و لازم همانند مجموعه های گردشگری در 
مسیر اتوبان قم- تهران فراهم نمود  و تعداد ١۶ نمایشگاه کشوری که قرار است تا پایان 

سال اجرا شود برنامه ریزی لازم را برای تحقق آنها صورت دهیم. 
 حسن آقاجانی در این جلسه تاکید نمود: تخریب شبانه مسیر عبوری نمایشگاه و 
همچنین ایجاد مانع برای ورود به آن باعث شده است تا نمایشگاههای کشوری ما لغو 
گردند و سرمایه گذاران نمایشگاه که عمدتاً تشکل های مردمی، بخش خصوصی و 
همچنین صنعتگران می باشند متحمل ضرر و زیان زیادی شوند اما امیدواریم این گونه 

مسائل با مدیریت بهتر مرتفع گردد.  
سیاست های اقتصادی کشوربررفع موانع است نه ایجاد موانع 

 وی در ادامه تصریح داشت: سیاست های اقتصادی کشور رفع موانع است اما امروز 
شاهد ایجاد مانع اقتصادی و سرمایه گذاری در استان شده ایم و به نظر می رسد رفت و 
آمد مسئولین نمایشگاه و سرمایه گذاران در این حوزه هر روز برای دریافت مجوز های 
متعدد و یا بروکراسی اداری و قرار گرفتن در پیچ و خم تصمیمات مسئولان نه تنها 
سرمایه گذاران را برای سرمایه گذاری در استان ترغیب نخواهد کرد بلکه روند توسعه 

و رشد سرمایه گذاری نیز متوقف خواهد شد.

در جلسه کارشناسی شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی مطرح شد؛

راه دسترسی نمایشگاه بین المللی قم درپیچ و خم تصمیمات مسئولان!

  

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه استان قم ویژگی ها و شرایط 
صنایع  و  شود  سنجیده  قم  شرایط  و  اقلیم  باید  گفت:  دارد  را  خود  خاص 
متناسب با قم در این شهر ایجاد شود؛ قم حرم اهل بیت علیهم السلام است 
و باید صنایع متناسب با این ویژگی قم در این شهر مقدس ایجاد شود. آیت 
الله سیدمحمد سعیدی در دیدار روح الله دهقانی فیروز آبادی رئیس جهاد 
دانشگاهی کشور که پیش از ظهر روزدوشنبه در سالن محراب حرم مطهر 

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم گفت: بر اساس برنامه  تعیین شده، 
صنعتگران  و  شد  خواهد  تولید  استان  این  در  کاغذ  انواع  تُن  هزار  امسال ۱۲ 
می توانند بخش قابل توجهی از نیاز حوزه چاپ و نشر به این محصول را تامین 
کنند.  اکبر ابدالی در گفت وگویی اظهارداشت: در موضوع توسعه فعالیت های 
صنعتی در قم به دنبال ایجاد صنایع راهبردی و مورد نیاز کشور هستیم و در 
همین رابطه گسترش سطح تولید کاغذ را با توجه به ظرفیت های فرهنگی این 

آیت الله سعیدی در دیدار رئیس جهاد دانشگاهی کشور :
باید صنایع متناسب با ویژگی قم دراین شهرایجاد شود 

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم: 
امسال ۱۲ هزار تنُ انواع کاغذ درقم تولید می شود
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رییس شورای اسلامی استان قم مطرح کرد:

قم آماده اجرای مدیریت یکپارچه شهری

با برگزاری نخستین نشست مجمع عمومی صورت گرفت؛ 

 انتخاب اعضای هیئت مدیره انجمن صنفی 
کارفرمایی مدیران مطبوعات و رسانه های قم 

نخستین نشست مجمع عمومی انجمن صنفی کارفرمایی مدیران مطبوعات و رسانه های 
استان قم با حضور جمعی از مدیران رسانه های قم برگزار و اعضای هیئت مدیره انتخاب شدند. به 
گزارش خبرنگارما ،نخستین نشست مجمع عمومی انجمن صنفی کارفرمایی مدیران مطبوعات 
و رسانه های استان قم با حضور جمعی از مدیران رسانه های قم و ناظران اداره کل تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی، پیش از ظهر دوشنبه ۲۸ شهریورماه در سالن جلسات مجتمع ناشران برگزار 
شد. دستورکار این نشست، تصویب اساسنامه، برگزاری انتخابات هیئت مدیره و انتخاب روزنامه 
رسمی برای درج اطلاعیه های انجمن بود.به این ترتیب و با حضور جمعی از مدیران مطبوعات 
و رسانه های استان، اساسنامه پیشنهادی با افزودن بندهایی به تصویب اکثریت حاضران رسید و 
در ادامه انتخابات هیئت مدیره برگزار شد. بر این اساس، صدرالدین فلاح با ۲۲ رأی، سید محمد 
حسین درباباری و روح الله کرمانی هر یک با ۱9 رأی، سیده ام البنین میرهادی با ۱۷ رأی، سید 
مجید پورطباطبایی با ۱۶ رأی، صادق چهره قانی با ۱5 رأی و سید محمدرضا بهشتی با ۱3 رأی 
به عنوان هفت عضو اصلی هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایی مدیران مطبوعات و رسانه های 
استان قم انتخاب و محمد جواد صادقی و جلال بیطرفان هم که موفق به کسب ۱۱ رأی شدند، 
به عنوان اعضای اول و دوم علی البدل معرفی شدند. همچنین بر اساس رأی اعضای مجمع، 
سمیع الله رحیمی به عنوان بازرس و زهرا چم به عنوان بازرس علی البدل انتخاب شدند.اعضای 
مجمع در این نشست روزنامه »گویه« را به عنوان نشریه رسمی برای درج اطلاعیه و آگهی های 
انجمن برگزیدند. گفتنی است مدیران مسئولی که از هیات نظارت بر مطبوعات وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، پروانه و کارت مدیر مسئولی رسانه دریافت کرده باشند می توانند عضو انجمن 

صنفی کارفرمایی مدیران مطبوعات و رسانه های استان قم شوند.
 

استاندارقم:

مرکز بین المللی اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم راه اندازی می شود

استاندار قم در دیدار با وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، بر راه اندازی مرکز بین المللی اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم تاکید کرد.  براساس این گزارش، پیش از ظهرروز دوشنبه 
سیدمحمدتقی شاهچراغی استاندار قم با محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
دیدار کرد. در این دیدار مباحث مختلفی از جمله باقیمانده تعهدات سفر رییس جمهور، آخرین 
وضعیت فرهنگی و هنری استان، تجهیز و راه اندازی مرکز بین المللی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی مورد بررسی قرار گرفت. همچنین در این دیدار در خصوص برپایی نمایشگاه بزرگ 
کتاب دین به مناسبت یکصدمین سالگرد تاسیس حوزه های علمیه بحث و گفت وگو شد. بر 
اساس این گزارش، در جلسه جداگانه استاندار قم با معاون حقوقی امور مجلس و استان های 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی آخرین وضعیت فرهنگی و اجتماعی استان قم و ظرفیت های 

بالقوه و بالفعل استان جهت بهره برداری ملی نیز مورد بررسی قرار گرفت.
 

معاون تاکسیرانی شهرداری قم اعلام کرد: 

افزایش ۷۰ درصدی نرخ کرایه سرویس مدارس 
آموزان  دانش  مدارس  سرویس  کرایه  نرخ  کرد:  اعلام  قم  شهرداری  تاکسیرانی  معاون 
امسال۷۰ درصد افزایش یافته است. محسن ستوده مهربا اشاره به  اینکه نرخ کرایه سرویس 
مدارس دانش آموزان امسال۷۰ درصد افزایش یافته است گفت: با توجه به نیاز ۲5 هزار دانش 
آموز به ۶ هزار خودرو برای سرویس مدارس اقدامات برای جذب راننده در حال انجام است. 
وی افزود:بالارفتن قیمت و هزینه های جاری خودرو، ارائه مدارک، چون عدم سوء پیشینه و 
اعتیاد، بیمه و معاینه فنی باعث شده امسال استقبال کمتری از سوی رانندگان صورت بگیرد. 
معاون تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره به مصوبه شورای اسلامی شهر در خصوص شهریه 
سرویس مدارس گفت:هزینه هر دانش آموز در ماه با خودروی پراید و تیبا ۲۴۰ هزار تومان 
سمند و پژو و خودرو های مشابه ۲5۰ هزار تومان و ون ۱55،۰۰۰ تومان است. ۶ شرکت حمل 

و نقل تحت نظارت تاکسیرانی برای خدمت رسانی به مدارس فعالیت می کنند.

رئیس سازمان انرژی اتمی: 
آژانس قصد بستن پرونده 
مکان های ادعایی را دارد

 رئیس سازمان انرژی اتمی تاکید 
کرد: پیام هایی کــه از طرف آژانس 
بیــن المللــی انــرژی اتمــی آمده 
نشان می دهد که قصد بستن این 
پرونــده را دارد.  محمــد اســلامی 
روز دوشنبه در گفت وگویی افزود: 
پیام هایی که از طــرف آژانس آمده 
نشان می دهد که قصد بستن این 
2پرونده را دارنــد. امیدواریم صادق 

رئیسی در مصاحبه با شبکه سی بی اس،
توافق بدون تضمین برای ما

 بی معنی است 
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سخنگوی وزارت امور خارجه :
هیچ تغییری را در مرز های قفقاز 

جنوبی نمی پذیریم 
رئیس جمهور اســلامی ایران در 
آستانه شرکت در هفتاد و هفتمین 
نشســت مجمع عمومی سازمان 
ملل اظهار کــرد که به دلیل پیمان 
شــکنی آمریکایی ها، توافق بدون 
تضمین برای ما بی معنی اســت.  
آیــت الله ســید ابراهیم رئیســی 
رئیس جمهور ایــران در مصاحبه 
با برنامه ۶۰ دقیقه شبکه سی بی 

ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران 
هیچ گونه تغییــری در جغرافیای 
سیاســی در منطقه قفقاز جنوبی 
را نمی پذیــرد. ناصــر کنعانــی روز 
دوشنبه در ابتدای نشست خبری 
بــا خبرنگاران که در محــل وزارت 
امور خارجه برگزار شــد، در پاسخ 
به سوالی درمورد اتفاقات درحوزه  7

رئیس کمیته گردشگری شهرداری کلانشهر های ایران :

شهرهای زیارتی در صف خدمت رسانی به زائران دهه آخر ماه صفر 
کلانشهر های  شهرداری  گردشگری  کمیته  رئیس 
ایران از آمادگی شهر های زیارتی برای خدمت رسانی به 

زائران در دهه آخر ماه صفر خبر داد. 
حمید نادری، رئیس اداره گردشگری و امور زائران 
شهرداری  گردشگری  کمیته  رئیس  و  قم  شهرداری 
کلانشهر های ایران در نشست مشترک با سیدجلیل 
بامشکی، معاون زیارت و گردشگری شهرداری مشهد 
عنوان  به  مشهد  و  قم  زیارتی  شهر  دو  کرد:  تاکید 
توجه  مورد  تشیع همواره   پایگاه جهان  و  خاستگاه 

شیفتگان خاندان عصمت و طهارت است.
او افزود:قم و مشهد در مناسبت های مذهبی شاهد 
حضور خیل عظیم زائران از اقصی نقاط ایران و دنیا 
هرچه  هماهنگی  و  همکاری  لزوم  امر  این  که  است 
بیشتر  این دو شهر زیارتی در ارائه خدمات مطلوب و 

کسب رضایت زائران را می طلبد.
گرفته  صورت  اقدامات  از  قدردانی  ضمن  نادری 
در  جهت خدمات رسانی به زائران درمشهد الرضا  از 
فرهنگی،  خدمات  ارائه  در  زیارتی  شهر  دو  آمادگی 

اسکان موقت در  دهه آخر ماه صفر خبر داد.
کلانشهر های  شهرداری  گردشگری  کمیته  رئیس 
ایران در ادامه از  تشکیل ۱۰کمیته خدمات رسانی به 
زائران در شهرداری قم در ایام اربعین و دهه آخر ماه 
صفر خبر داد و افزود:این خدمات شامل  حوزه های 
فرهنگی، حمل ونقل، اسکان موقت، اطلاع رسانی 
و  ایمنی  اجتماعی،  ازمعضلات  پیشگیری  زائر، 

بهداشت سفر بوده است.
او از اقدامات ویژه مدیریت گردشگری قم به  اجرای 
تور های» زیارت دوره« ویژه زائران پاکستانی و هندی  و  
برگزاری نمایشگاه و برنامه های فرهنگی و تهیه تابلو های 

اطلاع رسانی سه زبانه درسطح شهر قم اشاره کرد.
نادری  با اشاره به  اقدام مشترک شهر های زیارتی در 
موضوع فرهنگ انتظار گفت:شهرداری قم پیگیر راه 
اندازی دبیرخانه آیین ها ومراسم های نیمه شعبان با 

محوریت مسجد مقدس جمکران است.
لازم  برنامه ریزی های  دبیرخانه  داد:این  ادامه  او 
محلات  سطح  در  جشن ها  ترویج  و  رونق  جهت  در 
شهر های  زیارتی بامحوریت نوجوانان وجوانان را مد 
نظر قرار داده است و تقویت  فرهنگ مهدویت و انتظار 
در این دو شهر ،برگزاری کمپین ها و اجرای برنامه های 

مشترک  از جمله اقدامات خواهد بود.
کلانشهر های  شهرداری  گردشگری  کمیته  ئیس 
ایران با تاکید بر  ترویج فرهنگ میزبانی در  دو شهر 
زیارتی قم و مشهد گفت: برنامه هایی در حوزه آموزش 
و توانمندسازی فعالان حوزه خدمات رسانی )رانندگان، 
صنوف و راهنمایان( و اطلاع رسانی مشترک ازطریق 
تهیه نقشه مشترک وتوزیع آن درسطح مراکز اقامتی 

اجرا شده است.
زیارت   گردشگری  فرهنگسازی  ضرورت  نادری  
در بین کودکان و  نوجوانانی که در شهرهای زیارتی 
قرار  توجه  را مورد  را همراهی  می کنند  خانواده ها 
داد و گفت:درقالب بازی طراحی شده به نام دبرنای 
گردشگری که توسط یک شرکت خلاق وایده پرداز، 
ظرفیت های گردشگری وسوغات در قالب بازی معرفی 

می شود.
شهر  دو  در  بازی  این  شده  کرد:مقرر  عنوان  او 
زیارتی توسط شهرداری ها خریداری شده و به عنوان 
سوغات به زائران اهدا شود.ضمنا در کنار این بازی ها، 
مسابقات  و  گردشگری  تور های  جانبی،  برنامه های 

مختلفی برای زائران  برگزار خواهد شد.
حمید نادری در ادامه به بیان تفاهم نامه همکاری 
شیراز  و  مشهد  قم،  زیارتی  شهر  سه  میان  مشترک 
در  نامه   تفاهم  این  قالب   در  گفت:  و  کرد  اشاره 
حوزه های فرهنگی، تبلیغاتی، تهیه محتوای مشترک 

و خدمات رسانی مشترک به زائران تاکیده شده است. 
گردشگری  و  زیارت  معاون  بامشکی،  جلیل  سید 
شهرداری مشهد هم در این نشست با اعلام آمادگی در 
جهت تقویت روابط و نقش شهرداری ها در ارائه خدمات 
مطلوب به زائران ابراز امیدواری کرد در قالب تفاهم نامه، 
هفته های فرهنگی، محتوا های مشترک و  تبلیغات به 
صورت منسجم در این سه شهر برنامه ریزی و اجرا شود.
او  در تشریح اقدامات صورت گرفته جهت خدمات 
رسانی به زائران گفت:آماده باش۶۲۰۰ پاکبان، تجهیز 
۶9۰ سرویس بهداشتی اطراف حرم مطهر ، استقرار 
ایستگاه   ۸ برپایی   ، وپاکسازی  نظافت  اکیپ   ۱۱
استقبال از زائرپیاده و ۴ ایستگاه استقبال زائر سواره 
درمبادی ورودی شهر و ۸ ایستگاه استقبال از زائر پیاده 

از جمله خدمات است.
او افزود:فعالیت 9 پایگاه راهنمای زائر به صورت شبانه 
روزی و اجرای برنامه فرهنگی در سطح شهر  و افزایش 
ناوگان حمل ونقل وپارکینگ از3۷۰۰ به ۱۴۰۰۰ از 
اقدامات معاونت گردشگری و زائران شهرداری مشهد 

بوده است.
معاون زیارت و گردشگری شهرداری مشهد در ادامه 
با تاکید بر بسیج امکانات برای  خدمات رسانی مطلوب 
به زائران از افزایش ظرفیت کمپینگ ها و بوستان ها 
برای  اسکان موقت و بهره مندی از ظرفیت مساجد، 

حسینیه ها و مدارس خبر داد.

مهدی عرب صادق*

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری وصنایع دستی استان قم:

تپه قلی درویش به اندازه تخت جمشید اهمیت تاریخی دارد

معاون تاکسیرانی شهرداری قم اعلام کرد: 

افزایش ۷۰ درصدی نرخ کرایه سرویس مدارس

8
با برگزاری نخستین نشست مجمع عمومی صورت گرفت؛ 

 انتخاب اعضای هیئت مدیره انجمن صنفی 
کارفرمایی مدیران مطبوعات و رسانه های قم 

1

نخستین نشست مجمع عمومی انجمن صنفی کارفرمایی مدیران مطبوعات و رسانه های استان قم با حضور جمعی از مدیران 
رسانه های قم برگزار و اعضای هیئت مدیره انتخاب شدند. به گزارش خبرنگارما ،نخستین نشست مجمع عمومی انجمن صنفی 
کارفرمایی مدیران مطبوعات و رسانه های استان قم با حضور جمعی از مدیران رسانه های قم و ناظران اداره کل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، پیش از ظهر دوشنبه 28 شهریورماه در سالن جلسات مجتمع ناشران برگزار شد. دستورکار این نشست، تصویب 
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توطئه  ترک سازی قفقاز، تهدیدی
 علیه امنیت ملی ایران

 پس از چندماه آتش بس میان ارمنستان و باکو، بار دیگر شعله  جنگ با تجاوز 
باکو به خاک اصلی ارمنستان زبانه کشید و به التهاب کانون بحران در قفقاز جنوبی 
منجر شده است. رژیم باکو به پشت گرمی ترکیه، در حقیقت با جنگ های مقطعی 
در حال پیشبردن راهبردی بلندمدت است که با اجرای تدریجی آن، قصد دارد تا 
حد ممکن حساسیت ها را در این خصوص کاهش دهد و این راهبرد چیزی نیست 
جز اشغال استان سیونیک، در جنوب ارمنستان و قطع مرز ایران و ارمنستان و 
درعین حال اتصال سه منطقه  جمهوری باکو، نخجوان و خاک اصلی ترکیه! امری 
که در حقیقت ترک سازی قفقاز جنوبی و ایجاد محور ترکی از قفقاز تا آناتولی است.
در واقع ترکیه و باکو از وضعیتی که متحد ارمنستان یعنی روسیه، در جنگ 
اوکراین گرفتار شده، استفاده کرده و جنگی را آغاز کرده اند تا اهداف بلندپروازانه  
خود را محقق کنند. اهدافی که از زمان دولت عثمانی همواره در سر حاکمان آن و 
ترکیه  بعدی وجود داشته است تا قفقاز جنوبی را به خود ملحق کنند و همچنان نیز 

سیاست الحاق گرایی از سوی آنکارا با شدت دنبال می شود.
این راهبرد ضمن تهدید صلح و امنیت بین المللی که به ویژه با رویکردهای 
تهاجمی ترکیه بیش از هر منطقه ای در جهان، حساسیت زا خواهد بود و همچنین 
ضمن نقض فاحش حقوق اقوام و اقلیت ها تات، تالش، ارمنی و دیگر اقلیت ها که 
در پروژه  ترکسازی این مناطق پیش از این نیز مورد ظلم رژیم باکو قرار گرفته اند، 

تهدیدی راهبردی علیه ژئوپلیتیک ایران است.
چنانکه در سال های اخیر از رویکرد تهاجمی ترکیه نسبت به همسایگان خود 
از سوریه تا یونان و ارمنستان، می توان دریافت که این کشور با تغییر کامل راهبرد 
درون نگری که میراث آتاتورک بود، به تلاش برای توسعه طلبی ارضی و قومی 
مشغول است و از سال های گذشته در حال تلاش برای ایجاد اتحادهای منطقه ای 
و گسترش حوزه نفوذ خود به منطقه آسیاپاسیفیک از طریق همکاری راهبردی با 
پاکستان و حضور در افغانستان از یک سو و اتصال قفقاز به خود از رهگذر حمایت 

از باکو در جنگ علیه اقوام و کشورهای قفقاز از سوی دیگر است.
تغییر ژئوپلیتیک در قفقاز و اتصال باکو به نخجوان و به تبع آن به خاک ترکیه، از 
یک سو سبب شکل گیری کانون ناامنی در مرزهای شمال غربی ایران خواهد شد 
که این امر از رویکرد کنونی دولت قوم گرای باکو نیز به وضوح مشخص است و در 
عین حال ایران یک همسایه  تاریخی، یعنی ارمنستان را که از دوران باستان همواره 
همسایه و متحد ایران بوده است از دست خواهد داد و از سوی دیگر، مرز ایران و 
ارمنستان در واقع یکی از کوریدورهای مهم ایران برای اتصال زمینی به اروپاست 
که علاوه بر اهمیت ترانزیتی، مسیری امن برای صدور انرژی به اروپا در آینده و 
مسیر تنفسی مهمی برای ایران خواهد بود. تغییر این وضعیت سبب خواهد شد 
که معقول ترین راه عبور ایران به اروپا از خاک ترکیه و یا قفقاز تحت حاکمیت رژیم 

باکو باشد که تهدیدی علیه منافع ملی ایران تلقی می شود.
علاوه بر این، همکاری تنگاتنگ نظامی و امنیتی رژیم باکو با اسرائیل و همچنین 
برقراری روابط دوستانه  ترکیه و اسرائیل، خود به تنهایی تهدیدی علیه منافع ملی 
ایران تلقی می شود، حال اگر نفوذ ایران در قفقاز نیز به واسطه  یکپارچه شدن آن 
در دست رژیم باکو که در واقع تحت الحمایه ترکیه است، از دست برود، این تهدید 

بیش از قبل خواهد بود.
بر این اساس به نظر می رسد تنها راه مقابله با این وضعیت و جلوگیری از اجرایی 
شدن توطئه  مذکور، ورود جدی ایران به بحران قفقاز در حمایت از ارمنستان و 
حفظ مرزهای بین المللی به شکل سابق و جلوگیری از تغییر ژئوپلیتیک منطقه 
خواهد بود. قطعا ورود جدی ایران به موضوع، سبب عقب نشینی ترکیه و رژیم باکو 
از مواضع خود خواهد شد، چرا که ترکیه در وضعیت اقتصادی ای نیست که خود را 
در معرض تقابلی جدی با ایران قرار دهد و رژیم باکو نیز بدون پشتوانه  آنکارا، یارای 

پافشاری بر بلندپروازی های فعلی را نخواهد داشت.
مدرس دانشگاه و تحلیلگر مسائل بین المللی

رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی؛

نبرد با کرونا ادامه دارد
دچار محاسبات اشتباه نشویم

رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه شهیدبهشتی گفت: نباید در 
محاسبات اشتباه کنیم و ادعا کنیم کرونا پایان یافته، این نبرد ادامه دارد و تا رسیدن 

به خط پایان باید هوشیار باشیم.
علیرضا ناجی، با اشاره به اینکه سازمان بهداشت جهانی در روزهای اخیر عنوان 
کرده، چشم اندازی از پایان همه گیری کووید ۱9 متصور است، اظهار کرد: این 

ادعا بر اساس کاهش تعداد مرگ و میر کرونایی اعلام شده است.
وی افزود: تخمین ها در مطالعات گواه این است که از شروع واکسیناسیون علیه 

کرونا تا به امروز، از بیش از ۲۰ میلیون مرگ جلوگیری شده است.
ناجی تاکید کرد: در ۸ ماهه اول ۲۰۲۲ بیش از یک میلیون نفر در جهان در اثر 

ابتلاء به کرونا جان خود را از دست داده اند.
وی، انتشار و سوبرداشت از برخی اخبار در شبکه های اجتماعی را مورد انتقاد قرار 
داد و افزود: در کشور ما حتی به روزهای صفر کرونایی هم رسیده ایم ولی متأسفانه 
اعلام اخبار پایان کرونا منجر به کاهش رعایت پروتکل ها و یا در برخی موارد عدم 
واکسیناسیون شد.  رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی با بیان اینکه افزایش موارد مبتلا به کرونا با کاهش رعایت پروتکل ها 
دور از تصور نیست، خاطرنشان کرد: سازمان بهداشت جهانی پیش فرض هایی 
را اعلام کرده است به این شکل که صد درصد افراد با سن بالا و مبتلایان به 
بیماری های زمینه ای و جمعیتی بالغ بر ۷۰ درصد در برابر بیماری واکسینه شوند. 
ناجی با تاکید بر اینکه اعلام موارد سازمان جهانی بهداشت به معنی پایان کرونا 
نیست، تاکید کرد: برای دنیا فرصتی ایجاد شده و باید از آن به خوبی استفاده 
شود. اگر از این فرصت طلایی به درستی استفاده نکنیم با عدم اطمینان جامعه 
جهانی به گفته های سازمان بهداشت جهانی مواجه خواهیم شد. وی از ضرورت 
و  داد  خبر  دولت ها  برای  دستورالعمل  صورت  به  کنترلی  سیاست های  اجرای 
گفت: واکسیناسیون، انجام تست های تشخیصی، استفاده از پروتکل های دارویی 
مناسب که منجر به درمان بهتر افراد شود، اعمال معیارهای مناسب کنترل بیماری 
در بیمارستان ها و سطح جامعه، جلوگیری از گردش و پخش اخبار گمراه کننده و 
افزایش مشارکت مردمی در کنترل بیماری اهمیت زیادی در کنترل کرونا دارد. وی 
خاطرنشان کرد: تشویق مردم به واکسیناسیون در برابر کرونا و استفاده از ماسک در 

شرایط بحرانی خصوصاً در فضاهای بسته ضرورت دارد.
 

آیت الله موسوی تبریزی:

 مردم طلبکار هستند و نباید 
مرگ مهسا امینی فراموش شود

دبیرکل مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم در واکنش به مرگ تالم برانگیز 
مهسا امینی اظهار داشت: انسان بعضی وقت ها می ماند، چه بگوید و چه کار 
کند؟ این که در ایران  جوانان ایرانی امنیت نداشته باشند، خیلی بد است. آقایان 
گفته اند، پوشش خانم امینی در لحظه بازداشت نامناسب بود. اصلا حرف شما 
درست و آن مرحوم پوشش نامناسب هم داشت، بازهم نباید آنطور رفتار می شد. 
کجای دین و شریعت به مامورین اجازه بازداشت با آن شکل را داده است؟  مردم 

طلبکار هستند و باید صدای شان را بلند کرده و از حق شان دفاع کنند.
آیت الله  سیدحسین موسوی تبریزی در مصاحبه با سایت نواندیش، با هشدار 
به اینکه با این نوع روش ها مردم از نظام فاصله می گیرند، افزود: اسلام دین 
مهربانی است و نباید با این کارها بین جوانان و شریعت فاصله انداخت. آقایانی که 
نمی دانند با اعمال شان چه خسارت هایی را وارد می کنند،  بدانند که با این روش 
مردم از نظام فاصله می گیرند که این خیلی بد است. ای کاش یک نفر پیدا شود و 
برای همیشه کشور و مردم را از شر رفتارهای تند و بی خردانه خلاص کند. در غیر 

اینصورت جامعه دوقطبی می شود و مردم به جان هم خواهند افتاد.

اخبار

سخنگوی کمیسیون آموزش:

تاخیر در آماده سازی فضای آموزشی
 قابل قبول نیست

سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی گفت: تعلل در آماده 
سازی فضای اموزشی برای آغاز سال تحصیلی به صورت حضوری قابل قبول نیست 
و تمام مراکز آموزشی و دانشگاه ها باید اهتمام لازم را برای مهیا کردن زیرساخت های 

آموزشی در آغاز سال تحصیلی به کار بگیرند. 
رضا حاجی پور ، با تاکید بر ضرورت آمادگی فضای آموزشی کشور برای آغاز سال 
تحصیلی جدید، بیان کرد: مسئولان آموزشی باید هرساله شرایط لازم برای حضور دانش 
آموزان و دانشجویان در آغاز سال تحصیلی در فضاهای آموزشی کشور را مهیا کنند. اکنون 
برخی از دانشگاه ها در همین تهران به دانشجویان اعلام کرده اند که در ۱5 روز اول، 
آموزش به صورت مجازی دنبال خواهد شد تا خوابگاه های دانشجویان آماده شود و 

دانشگاه رسما اعلام کرده است که در ۱5 روز اول خوابگاه دانشجویی آماده نیست.
ایجاد انگیزه برای حضور در محیط آموزشی مهم است

سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس در ادامه با بیان اینکه این مطالبه ما و خانواده هاست 
که فضای آموزشی به موقع برای حضور دانشجویان و دانش آموزان فراهم شود، اظهار کرد: 
نمونه این موارد در فضای آموزشی مدارس نیز بعضا دیده می شود. فضای آموزشی برای 
حضور دانش آموزان در اقصا نقاط کشور از سیستان و بلوچستان گرفته تا استان های 
مرکزی و غربی کشور باید از قبل آماده شود. انتظار می رود وزارت آموزش و پروش در 
راستای فراهم کردن فضای آموزشی مناسب با یک جاذبه خاص گام بردارد. دانش آموزان 

به خصوص سال اولی ها باید با جاذبه و انگیزه وارد فضای آموزشی کشور شوند.
نماینده مردم آمل در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: دانش آموزان قطعا دوست 
دارند سال تحصیلی را با حضور معلم در کلاس آغاز کنند. باید امکانات اولیه لازم برای 
آموزش در کلاس های درس و مراکز آموزشی مهیا شود. بنده از آنجا که معلم بودم  می 
گویم که این انتظارات دو طرفه است. خانواده ها نیز باید دانش آموزان را برای حضور در 
محیط آموزشی آماده کنند. محیط آموزشی یک فضای جمعی است. هم خانواده ها در 

این زمینه مسئولیت دارند و هم مسئولان آموزشی نیز باید به فکر باشند.
ابزار آموزش باید از روز اول در اختیار معلم و دانش آموز قرار گیرد

وی در ادامه تاکید کرد: نباید فضای آموزشی به گونه ای باشد که دانش آموزان از محیط 
ابتدایی  اولیه است. برخورد  اثرگذارترین رفتارها همان رفتارهای  آموزشی فرار کنند. 

معلمان و مسئولان آموزشی با دانش آموزان بسیار مهم است.
سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس تصریح کرد:  از سوی دیگر امکانات و لوازم آموزشی 
باید قبل از ورود دانش آموز در کلاس درس مهیا شود، دانش آموز باید کتاب خود را از ابتدا 
داشته باشد. اگر این امکانات فراهم نباشد از ابتدا با یک خلاء آموزشی مواجه خواهیم 

شد.
حاجی پور افزود: معلم باید از بدو ورود کلاس را در دست بگیرد و نظم و انضباط را برای 
آموزش شکل دهد. اگر کتاب آموزشی مهیا نباشد ایجاد این نظم سخت خواهد بود. اینکه 
کتاب ۲۰ یا 3۰ روز بعد از آغاز سال تحصیلی توزیع شود، شاکله آموزشی از دست معلم 

خارج می شود.
وی در پایان با بیان اینکه همچنان کرونا روزانه جان عزیزان ما را می گیرد، تاکید کرد:  
رعایت پروتکل های بهداشتی بسیار حائز اهمیت است. پروتکل های بهداشتی باید در 

مدارس و دانشگاه ها دنبال شود. ان شاءالله شروع سال تحصیلی خوبی داشته باشیم.
  

وزیر کشور:

زائران پیش از عزیمت به مشهد 
محل اسکان خود را تدارک ببینند

وزیر کشور گفت: زائران مشهدالرضا پیش از سفر به این شهر در دهه آخر صفر تا حد 
ممکن محل اسکان خود را تدارک ببینند چون پیش بینی می شود حضور مردم در دهه 
آخر صفر گسترده باشد؛ هر چند امیدواریم با کمک همه دستگاه ها کمبود جدی نداشته 

باشیم. 
احمد وحیدی روز، ۲۸ شهریور، در جلسه قرارگاه مرکزی خدمت رسانی به زائران رضوی 
در دهه آخر صفر در مشهد اظهار کرد: از ظرفیت استان های مختلف برای ارائه خدمات 
بهداشتی، درمانی، تغذیه و تسهیلات اسکان زائران رضوی در دهه آخر صفر در مشهد 
استفاده خواهد شد. در همین راستا تمهیدات خیلی خوبی اندیشیده و نیازمندی ها 
ارزیابی و بخش زیادی از آن تامین شده است. کمبودها باید در روزهای آینده تامین شود و 
با کمک و پیگیری تمام دستگاه ها که مشتاقانه در حال خدمت هستند امیدواریم مشکل 

مهمی نداشته نباشیم.
یعقوبعلی نظری، استاندار خراسان رضوی نیز در این جلسه بیان کرد: در تمام عرصه ها 
اصل با حضور مردم است و ما نیز زمینه را برای حضور مردم فراهم می کنیم. بر همین 
اساس یاری مجاوران در رفع مشکلات احتمالی زائران موثر است. در آستانه دهه آخر ماه 

صفر در حال برنامه ریزی گسترده در راستای ایجاد شرایط مطلوب برای زائران هستیم.
وی بیان کرد: در چند ماه اخیر در تلاش برای فراهم کردن و استفاده از تمام ظرفیت ها 
برای خدمت رسانی مناسب به زائران و عزاداران دهه آخر ماه صفر هستیم. با توجه به 

پیش بینی تعداد زائران لازم است تا از امکانات سایر استان ها نیز استفاده شود.
نظری گفت: قرارگاه استانی دهه آخر ماه صفر در مشهد از چند ماه قبل تشکیل شده تا 

بتوانیم با سیاست گذاری و رویکردسازی وظیفه خود را به خوبی انجام دهیم.
وی با بیان اینکه نظارت بر قیمت ها بسیار مهم است، خاطرنشان کرد: در این راستا 
از ظرفیت بسیج اصناف استفاده می شود. نظارت ها از اجحاف در حق زائران جلوگیری 
می کند. در چند مورد تخلف صنفی مبالغ اضافی که از زائران گرفته شده بود به آن ها 

بازگردانده شد و با متخلفان برخورد شده است.
 

 رئیس سازمان انرژی اتمی: 

آژانس قصد بستن پرونده مکان های 
ادعایی را دارد

 رئیس سازمان انرژی اتمی تاکید کرد: پیام هایی که از طرف آژانس بین المللی انرژی 
اتمی آمده نشان می دهد که قصد بستن این پرونده را دارد. 

محمد اسلامی روز دوشنبه در گفت وگویی افزود: پیام هایی که از طرف آژانس آمده نشان 
می دهد که قصد بستن این پرونده را دارند. امیدواریم صادق باشند و بیش از این وقت 
خود را تلف نکرده و فکر نکنند که با چنین موردی بتوانند فشار حداکثری خود را اعمال 
کنند. رئیس سازمان انرژی اتمی خاطرنشان کرد: با گروسی تفاهم کردیم و گفتیم شما 

سوالاتتان را به ما بدهید و ما جواب سوالات را به شرط اینکه پرونده را ببندید، می دهیم.
اسلامی ادامه داد: آژانس اعلام کرده است که ۲ پرونده از مکان های ادعایی را می بندد 
و در مورد ۲ مکان بعدی، ایران باید روشنگری بیشتری انجام دهد اما بعداً از آن دو مکان، 

یک پرونده  را بستند که البته مجدداً پرونده همان مکان را باز کردند.
وی یادآور شد: صهیونیست ها دنبال این هستند که با تغییراتی در NPT بتوانند جای 

پای خود را باز کنند که هنوز با سایر اعضا به اجماع نرسیده اند.
معاون رئیس جمهور تاکید کرد: علایم حاکی از این است که اروپایی ها اراده کرده اند 
که توافق صورت گیرد اما نیت اصلی آنها انزوای ایران است و به نوعی با توافق هسته ای 
می خواهند زمان بخرند که ما را تضعیف کنند. آنها با داشتن چرخه سوخت ما مخالف 

هستند قبل از انقلاب نیز موافق این موضوع نبوده اند.

رییس سازمان سنجش: 

در کنکور امسال ۴۷۹ هزار داوطلب 
قبول شدند

 رییس سازمان سنجش آموزش کشور اعلام کرد: در آزمون سراسری سال ۱۴۰۱ 
دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی به جز دانشگاه آزاد اسلامی تعداد ۴۷9 هزار داوطلب 

قبول شدند که حدود 5۸ درصد پذیرفته شدگان زن و حدود ۴۲ درصد مرد هستند. 
عبدالرسول پورعباس با تشریح نتایج پذیرفته شدگان نهایی رشته های مختلف تحصیلی 
دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی آزمون سراسری سال ۱۴۰۱ در رشته های تحصیلی 
با آزمون و پذیرش صرفاً بر اساس سوابق تحصیلی، افزود: پذیرفته شدگان نهایی رشته های 
مختلف تحصیلی دوره های روزانه،  نوبت دوم  )شبانه(، مراکز آموزشی دانشگاه پیام نور، 
پردیس های دانشگاه فرهنگیان و تربیت دبیر شهید رجایی، مؤسسات آموزش عالی 
غیرانتفاعی و غیردولتی، رشته های تحصیلی مجازی، پردیس و شهریه پرداز دانشگاه ها 
و مؤسسات آموزش عالی کشور در رشته های تحصیلی با آزمون و پذیرش صرفاً بر اساس 
سوابق تحصیلی، همچنین رشته های تحصیلی پزشکی، دندانپزشکی، داروسازی و 
دامپزشکی دانشگاه آزاد اسلامی در سال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ در درگاه اطلاع رسانی 

سازمان سنجش اعلام شده است.

رئیس جمهور اسلامی ایران در آستانه شرکت در هفتاد و هفتمین نشست 
مجمع عمومی سازمان ملل اظهار کرد که به دلیل پیمان شکنی آمریکایی ها، 

توافق بدون تضمین برای ما بی معنی است. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور ایران در مصاحبه با برنامه ۶۰ دقیقه 
شبکه سی بی اس که یکشنبه شب به وقت محلی از این شبکه آمریکایی پخش 
شد، گفت ما برای دستیابی به توافق خوب و منصفانه جدی هستیم اما باید 

تضمین وجود داشته باشد که آمریکا نتواند از این توافق خارج شود. 
رئیس دولت سیزدهم اضافه کرد: آمریکایی ها پیمان شکنی کردند. آنها این کار 
را کردند، وقتی شما به تعهدتان وفادار نباشید توافق بی معنی است. ما نمی توانیم 
به آمریکا اعتماد کنیم چرا که قبلا آن را تجربه کردیم؛ اگر تضمین وجود نداشته 

باشد هیچ اعتمادی نخواهیم داشت.  
آیت الله رئیسی در پاسخ به سوالی در خصوص استفاده صلح آمیز از انرژی 
هسته ای تاکید کرد که انرژی هسته ای را برای درمان، کشاورزی، نفت و گاز 

می خواهیم.
رئیس جمهور در پاسخ به سوال خبرنگار این شبکه آمریکایی درباره ادعای بی 
پایه و اساس غرب از جمله آمریکا مبنی بر ساخت سلاح اتمی تصریح کرد ما بارها 
به آن پاسخ دادیم، این ادعاها بی اساس هستند و جمهوری اسلامی ایران بارها 

اعلام کرده  که بمب اتمی در دکترین دفاعی ما هیچ جایگاهی ندارد. 
آیت الله رئیسی در پاسخ به سوال خبرنگار این شبکه آمریکایی درباره تفاوت 
بین دولت بایدن و ترامپ اظهار داشت: دولت جدید آمریکا ادعا می کند که با 
دولت قبلی تفاوت دارد و بارها پیامهایی به ما داده اند اما ما شاهد هیچ تغییری 

در واقعیت نبودیم. 
رئیس جمهور تاکید کرد تحریم ها علیه مردم ایران بسیار ظالمانه است و برای 
ما مهم است که تحریم ها برداشته شود. )تحریم ها( برای ما محدودیت و مشکل 
ایجاد می کنند. اما تعدادی از کشورها تحریم می شوند. با این کار، این کشورها 
به یکدیگر نزدیکتر شده و متحدتر می شوند و این موجب می شود که تحریم های 

آمریکا بی اثر شود.
آیت الله رئیسی در ادامه مصاحبه با این شبکه آمریکایی در پاسخ به این سوال 
که اگر توافقی به دست آید، موافقت می کنید چهار آمریکایی را آزاد کنید و مسئله 
آزادی آنها بخشی از این توافق خواهد بود،اظهار داشت: تعدادی از اتباع ایرانی در 
داخل آمریکا زندانی اند. تنها به این دلیل که تلاش کردند تا تحریم ها را دور بزنند. 

این می تواند یک موضوع مستقیم انسان دوستانه باشد.
رئیس جمهوری افزود، به آمریکایی ها گفتیم که می  توانیم با آنها جدا از مذاکرات 
هسته  ای گفت و گو کنیم. این می تواند یک موضوع انساندوستانه  باشد و قابل 

مذاکره است.
آیت الله رئیسی درباره حضور در هفتاد و هفتمین نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد و احتمال دیدار با جو بایدن رئیس جمهور آمریکا نیز اظهار 
داشت: نه. فکر نمی کنم چنین اتفاقی رخ دهد. ما هیچ اعتقادی به مذاکره و 

دیدار با رئیس جمهور آمریکا نداریم و آن را بی فایده می دانیم.
رئیس جمهور در پاسخ به سوال دیگر این خبرنگار آمریکایی درباره اینکه آیا به 
هولوکاست اعتقاد دارد؟ اظهار کرد : مسائل تاریخی باید توسط محققان و تاریخ 

شناسان مورد بررسی قرار بگیرد. 
وی افزود که نشانه هایی نیز وجود دارد که چنین اتفاق افتاده است که باید اجازه 

داده شود توسط محققان و مورخان مورد بررسی قرار گیرد.
رئیس جمهور درباره مردم فلسطین نیز اظهار کرد ، مردم فلسطین یک حقیقت 
هستند اما اکنون آواره و از سرزمین مادری رانده شده اند و آمریکا از این رژیم 

جعلی حمایت می کند.
آیت الله رئیسی تصریح کرد ، کسانی که امروز با رژیم صهیونیستی دست 
می دهند ) روابط راعادی سازی می کنند( نیز در جنایات این رژیم شریک هستند.
خبرنگار سی بی اس در ادامه گفت: می خواهم سوالی در مورد سابقه شما 
بپرسم. تحریمی علیه شخص شما وجود دارد. شما در هیأتی که مسئول اعدام 
بالغ بر 5 هزار مخالف سیاسی بوده حضور داشتید. )آن زندانیان( را یا دار زدند یا به 

دست جوخه اعدام سپردند. آیا از آن اقدام متاسفید؟
آیت الله رئیسی در پاسخ به این سوال سی بی اس گفت: چه مدرکی در این 
مورد می توانید ارائه دهید؟ اینها تنها اتهام و ادعاهایی است که اعضای یک گروه 

تروریستی مطرح کرده اند.
خبرنگار سی بی اس ادامه داد : پس می گوئید که حقیقت ندارد؟

و رئیس  جمهوری نیز پاسخ داد: هر کس که در ایران مرتکب جنایتی شود در 
دادگاه های رسمی محاکمه شده و به خاطر آنچه انجام داده مجازات می شود. 

آنها مردم را ترور می کردند و آنچه بر سرشان آمد دقیقاً متناسب با اعمالشان بود.
رئیس جمهور در پاسخ به به پرسش دیگری درباره موضوع انتقام ترور سردار 
شهید قاسم سلیمانی گفت: دستور قتل سردار سلیمانی از سوی دولت قبل و 

شخص ترامپ جنایت غیرانسانی بود. ما خواهان اجرای عدالت هستیم.
آیت الله رئیسی در پاسخ به سوال خبرنگار درباره اینکه منظور از اجرای عدالت 
چیست؟ تاکید کرد ، آنچه به دنبال آن هستیم از جنس اقدامات و جنایاتی که 
آمریکا و رژیم صهیونیستی در جهان مرتکب می شوند، نیست و انجام نخواهیم 

داد.

رئیسی در مصاحبه با شبکه سی بی اس،

توافق بدون تضمین برای ما بی معنی است

 رئیس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری 
اگر  که  است  بالا  قدری  به  تغییرات  سرعت  گفت: 
کنیم،  حل  را  مسائل  سنتی  روش های  با  بخواهیم 
عقب می مانیم بنابراین باید با نخبگان برای دستیابی 
به ایده ها ارتباط برقرار کرد و با نوآوری و سرعت زیاد، 
به  مسائل  و  چالش ها  حل  برای  را  پاسخ  دقیق ترین 

دست آورد. 
محمدصادق خیاطیان، صبح دوشنبه از مرکز نوآوری 
و خانه خلاق مجلس شورای اسلامی  بازدید و ضمن 
جریان  در  نزدیک  از  مرکز،  این  مدیران  با  گفت وگو 

فعالیت های مرکز نوآوری مجلس قرار گرفت.
رئیس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری 
در جریان این بازدید با بیان اینکه نهاد قانونگذاری به 
شدت نیازمند شناخت کارکردهای نوآوری و بکارگیری 
ابزارهای نوآورانه در راستای اجرای وظایف خود است، 
گفت: نظارت بر اجرای قوانین مساله مهمی  است که 

می توان از طریق روش های نوآورانه آنها را انجام داد.

خیاطیان با بیان اینکه مرکز نوآوری قوه مقننه باید به 
مسائل به صورت زیر ساختی نگاه کند و چشمه های 
تولید دانش بنیان را در این حوزه دریابد، خاطرنشان 
امر  به  مجلس  نیاز  اساس  بر  زیست بوم  این  کرد: 
اجتناب ناپذیر نوآوری و خلاقیت و به کارگیری ایده های 
نخبگان در حوزه قانونگذاری به خوبی در حال توسعه 
است. با توجه به مدت زمان کوتاه ایجاد مرکز نوآوری و 
خانه خلاق مجلس و دستاوردهای آن، به نظر می رسد 
تاکنون هدفگذاری خوبی در این زمینه صورت گرفته 

است.
در  همواره  مساله یابی  موضوع  اینکه  بیان  با  وی 
کشورها مطرح بوده و هر کشور با نظامی  برای حل 
آن مواجه است، تصریح کرد: امروز سرعت تغییرات به 
قدری بالا است که اگر بخواهیم با روش های سنتی 
مسائل را حل کنیم، عقب می مانیم. براین اساس باید 
با نخبگانِ صاحب نظر برای دستیابی به ایده ها ارتباط 
برقرار کرد و با نوآوری و سرعت زیاد، دقیق ترین پاسخ را 

برای حل چالش ها و مسائل به دست آورد.
خیاطیان تصریح کرد: ابزارها و بسترهای نوآورانه در 
امر قانونگذاری و نظارت بر حسن اجرای قوانین کمک 
می کند نخبگان به مسائل کشور وصل شوند و از این 
رهگذر به راه حل و پاسخ دقیق تری دست یافت. بنابراین 
مرکز نوآوری مجلس باید به محل استفاده از ظرفیت 
نخبگانی در حوزه قانونگذاری و نظارت بر حسن اجرای 

قوانین تبدیل شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر اینکه 
نوآوری در کشور نیازمند حمایت است، یادآور شد: برای 
آنکه ابزارهای نوآورانه و بسترهای آن در کشور توسعه 
یابد، ابتدا باید مساله را به خوبی شناخت و همرسانی 
موثری میان قانونگذار و صاحبان ایده ایجاد کرد. در 
این میان مرکز نوآوری و خانه خلاق مجلس می تواند 
محل پرورش ایده ها، ارتباط صاحبان ایده با قانونگذار 
و ایجاد هماهنگی برای بکارگیری از ابزارهای نوآورانه در 

امر قانونگذاری و نظارت بر اجرای قوانین باشد.

رئیس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری:

بخواهیم مسائل را با روش های سنتی حل کنیم، عقب می مانیم

 فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران پاسداری از استقلال و تمامیت ارضی 
کشور را ماموریت اصلی ارتش جمهوری اسلامی ایران برشمرد، گفت: امروز نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران به برکت خون شهدا و ایثارگران دوران دفاع مقدس، 

هر روز بالنده تر و قوی تر و مقتدرتر به پیش می رود. 
سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی صبح امروز دوشنبه در آیین اختتامیه بیستمین 
دوره رزم مقدماتی دانشجویان دانشگاه های افسری ارتش که در مرکز آموزش شهدای 
سرباز ۰۱ نیروی زمینی برگزار شد، با گرامیداشت ایام پیش روی هفته دفاع مقدس، 
به حضور افسرانی از فرماندهی کل انتظامی کشور در این دوره آموزشی اشاره کرد و 
اظهار داشت: امسال هم توفیق حضور جمعی از عزیزان فراجا را در میان افسران ارتش 

داریم؛ فراجا یکی از بخش های خدوم پرکار و سودمند و مفید برای ملت عزیز است.  
وی افزود: کارکنان فرماندهی انتظامی کل کشور در واقع مدافعان امنیت و نظم 
اجتماعی هستند که در جای جای این مملکت مشغول به خدمت به مردم هستند و 

ما قدردان این عزیزان هستیم.  
فرمانده کل ارتش با اشاره به خدمات و تلاش های سخت و شبانه روزی دستگاه های 
مختلف کشوری و لشگری در ایام اربعین حسینی خاطرنشان کرد: امسال شاهد 
حرکتی بزرگ و شبانه روزی در عرصه خدمت رسانی به زائران اباعبدالله الحسین )ع( 

بودیم که ده ها برابر سال های گذشته بود و جا دارد از آن قدردانی و تشکر کنیم.

سرلشکر موسوی پاسداری از استقلال و تمامیت ارضی کشور را ماموریت اصلی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران برشمرد و خطاب به دانشجویان دانشگاه های افسری، 
گفت: شما افسران و فرماندهان آینده چنین ارتشی هستید و آماده اید این ماموریت 

بسیار مهم و حیاتی را به بهترین نحو ممکن به انجام برسانید.  
وی ادامه داد: تاریخ گواه است که پیشینیان ما با تمام توان و با توکل به خدا بار 
سنگین مسئولیت خطیر پاسداری از استقلال و تمامیت ارضی را برعهده گرفتند و در 

۸ سال دفاع مقدس از آن سربلند بیرون آمدند.  
فرمانده کل ارتش تاکید کرد: امروز نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران به برکت 
خون شهدا و ایثارگران دوران دفاع مقدس، هر روز بالنده تر و قوی تر و مقتدرتر به پیش 
می رود و پرچم استقلال این کشور را در جهان به احتزاز در آورده است و تاکنون اجازه 

کوچکترین اقدام را علیه استقلال کشور به دشمن نداده است.
سرلشکر موسوی تصریح کرد: ارتش در تمام ساعات شبانه روز و حتی در همین 
لحظه در هوا، زمین و دریاهای ایران عزیز تا عمق آبهای آزاد از مرزهای زمینی، شرق 
و غرب و جنوب و شمال کشور تا مدار ۲۰ درجه در آبهای آزاد مشغول پاسداری از 
این کشور است. وی خطاب به افسران حاضر در میدان گفت: شما لباس پاسداری 
تمامیت ارضی و استقلال جمهوری اسلامی را بر تن کرده اید و پوشیدن لباس سربازی 

ارتش اسلام مبارکتان باد.

فرمانده کل ارتش: 

جمهوری اسلامی ایران هر روز بالنده تر و قوی تر پیش می رود 

خدایار سعیدوزیری*

سعیدی نماینده مجلس: 

مردم انتظار دارند حساسیت ها به حیف و میل بیت المال باشد
جمهور  رئیس  آقای  گفت:  مجلس  نماینده  یک   
هنگام انتخابات گفتند گشت ارشاد مدیران داریم مردم 
انتظار دارند حساسیت ها به حیف و میل کردن بیت 

المال باشد نه چند تار موی دختران و فرزندان شان. 
معین الدین سعیدی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به 
این سوال که پس از مرگ مهسا امینی مطرح شد که 
آیا مجلس شورای اسلامی می تواند به لحاظ قانونی 
دادن شان  رخ  شاهد  که  فراقانونی  اقدامات  جلوی 
بودیم را بگیرد و قوانینی به این منظور تصوب کند، 
گفت: واقعیت امر این است که همه احساسات شان 
و قلب  شان شکسته شده است. شرایط،  جریحه دار 
شرایط خوبی برای ما که جزو مسئولان کشوری هستیم 
و خودمان را پیرو خط امامان می دانیم نیست، فرمودند 
هنگامی که خلخال از پای زن یهودی برداشته شد، 
اگر مسلمانی این را شنید از شرم بمیرد رواست، این 

اتفاقات در شان کشور و نظام ما نیست.
این نماینده مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
در چنین مواردی پیگیری هایی که بعدا شده است 
معمولا خیلی به نتیجه نرسیده و دارای بازدارندگی در 

این قضیه نبوده است.
هنگام  در  محترم  رئیس جمهور  شد:  یادآور  وی 

را  مسئولین  ارشاد  گشت  ما  که  فرمودند  انتخابات 
انتظار دارند حساسیت ها  راه اندازی می کنیم. مردم 
بیت المال، وعده های  و میل کردن  به حیف  نسبت 
دروغین مدیران اجرایی و زندگی اشرافی مدیران باشد 
نه این که مشاهده کنند حساسیت و تمرکز روی چند 
تار موی خواهران و فرزندان شان باشد، این پذیرفتنی 

نیست.
سعیدی ادامه داد: فارغ از این که در آن بازداشتگاه 
چه اتفاقی افتاده است، شاهد بودیم که نیروی انتظامی 
ویدئوهایی منتشر کرد مبنی بر این که برخورد فیزیکی 
صورت نگرفته است اما همان استرس روانی که به یک 
دختر  بیست و دوساله وارد می شود آن هم برای کسی 
که هیچگاه پایش به کلانتری باز نشده است، برای 
کسی که پاسگاه و دادگاه شاید برایش یک تابو باشد، 
فشار روانی ایجاد می کند که به اندازه خودش می تواند 

متاسفانه منجر به چنین فجایعی شود. 
وی با بیان اینکه معتقدم باتوجه به عدم کارکرد گشت 
چنین  باید  حجاب  فرهنگ  کردن  تبیین  در  ارشاد 
موضوعی برداشته شود تا بیشتر از این فرزندان این 
سرزمین احساس ناامنی با چنین برخوردهایی نداشته 
باشند، عنوان کرد: این موضوع را در مجلس پیگیری 

شدت  به  هم  نمایندگان  از  بسیاری  و  کرد  خواهیم 
پیگیر شدند، آقای قالیباف هم ماموریتی به کمیسیون 
شوراها و امور داخلی کشور دادند تا همه زوایای این 

اتفاق بررسی شود.
این نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: همه باید 
خودمان را جای خانواده ای که این گونه دسته گل شان 
پرپر شد بگذاریم و این فاجعه بزرگ را به ملت ایران، 
جامعه زنان و خانواده مهسا امینی تسلیت می گویم 
و امیدوارم این دفعه جنس و نوع پیگیری هایی که در 
از  بازدارندگی  دولت و مجلس می شود، باعث ایجاد 

چنین فجایعی در کشور شود.
وی درباره این که از مجلس گلایه می شود چرا از وزیر 
کشور سوالی درباره عملکرد گشت ارشاد نمی کند، 
گفت: به این شکل نیست، همین الان هم تعدادی از 
نمایندگان از وزیر کشور طرح سوال دارند ولی چنین 
تصمیماتی باید در نگاه کلان تر پیگیری شود. درست 
است نیروی انتظامی به وزیر کشور به نوعی تحفیظ 
شده است اما طبیعتا ریشه یابی این موضوع نیازمند 
یک کار کارشناسی است و معتقدم صرف فشار به وزیر 
کشور و بعضا تقاضای سوال از ایشان بازدارندگی لازم 

را ایجاد نمی کند.
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توصیه های سلامتی برای کسانی که از پیاده روی اربعین برگشتند

سلامت

متخصص تغذیه :

مقدار مجاز کاهش وزن در ماه چقدر است؟ 
رژیم  این  اینکه  و  هستند  درمانی  رژیم های  درگیر  زیادی  :افراد  گفت  تغذیه   متخصص 

آسیب رسان نباشد، با اهمیت است.
»محمدرضا وفا« متخصص تغذیه و استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی ایران در برنامه ضربان 
شبکه سلامت سیما، گفت: مهمترین هدف افراد چاق این است که در کوتاهترین زمان لاغر 
شوند که البته امکان پذیر و منطقی نیست؛ سمی که از طریق مواد غذایی وارد بدن می شوند از 

طریق کبد به بافت های چربی برده می شوند.
وی افزود: کسی که چاق است، اگر سریع لاغر شود باعث آزاد شدن یکباره این سموم در 
بدن می شود و از پتانسیل کبد برای خارج کردن این سموم از بدن کاسته شده؛ در نتیجه باعث 

مسمومیت های شدید برای بدن می شود.
این متخصص تغذیه ادامه داد: مقدار مجاز کاهش وزن استاندارد در ماه ۲.5 تا 3.5 کیلوگرم 
علت  به  بعدی  ماه های  در  اما  می افتد،  اتفاق  سریعتر  اول  ماه های  در  وزن  کاهش  است. 

مقاومت های فیزیکی که در بدن ایجاد می شود، میزان کاهش وزن کمتر می شود.
وفا تاکید کرد: رژیم غذایی بر مبنای سن، جنس و ابتلا های همراه )دیابت، کبد چرب، 

فشارخون و.( به شکل های مختلفی صورت می گیرد.
وی همچنین در پاسخ به این سوال که چه بخوریم تا لاغر شویم؟، گفت: رژیم درمانی یک 
فرایند چند انطباقی است و اینکه یک فرد فکر کند که فقط از طریق غذا می تواند یک رژیم 

کاهش وزن داشته باشد موضوعی غلط است و دوباره به وزن کاهش یافته باز می گردد.
این استاد دانشگاه علوم پزشکی ایران افزود: در فرایند غذا خوردن مسائل روحی روانی، 
فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی و محیطی با غذا خوردن گره خورده است. وزن یک موازنه است 
بین کالری که از طریق خوراکی ها و آشامیدنی ها دریافت می کنیم با کل کالری که روزانه در 

بدن مصرف می شود.
وفا ادامه داد: آگاهی از این مسئله که چه مواد غذایی بالاترین تراکم کالری را دارد و چه مواد 
غذایی حتی در حجم بالا کالری کمی ایجاد می کند، در شروع رژیم های لاغری با اهمیت است.
وی از سبزی ها، صیفی ها و میوه ها به عنوان گروه هایی برای ایجاد احساس سیری نام برد و 
گفت: در بررسی انجام شده در کشور سرانه مصرف سبزی، صیفی و میوه کمتر از میزان توصیه 
شده است. این استاد دانشگاه علوم پزشکی ایران با اشاره به عوارض رژیم های پروتئینی، افزود: 
پروتئین ها برای سوختن در بدن به انرژی بیشتری نیاز دارند، از تجزیه گوشت نیتروژن ایجاد 
می شود. کبد باید ازت )نیتروژن( را بردارد و تبدیل به اوره و اسید اوریک کند و سپس تحویل کلیه 
دهد و کلیه با صرف انرژی زیاد آن ها را همراه با آب از بدن دفع می کند؛ به این ترتیب سوخت و 

ساز پروتئین ها در بدن بالا می رود و موازنه انرژی در بدن به هم می ریزد.
وفا ادامه داد: در نتیجه کالری مصرفی در بدن بالاتر می رود و باعث سوخت چربی در بدن 
می شود که باعث اختلالات آب و الکترولیت در بدن شده و حتی می تواند باعث آزردگی های 

شدید کلیوی و کبدی و حتی ایست قلبی منجر شود.
وی گفت: رژیم هایی که گلوکز زیادی در مصرف روزانه دارند در بدن کتون بادی و اسیدوز 
متابولیک ایجاد می کنند و در دراز مدت به دلیل اختلال در PH بدن، می توانند باعث اغمای 
اسیدوز شوند. این استاد دانشگاه علوم پزشکی ایران تاکید کرد: اگر در یک رژیم لاغری حتی 
یکی از گروه های اصلی خوراکی وجود نداشت، مطمئن باشید که این رژیم به شدت با سلامت 
منافات دارد. وفا گفت: چهار گروه اصلی غذایی که باید در برنامه روزانه وجود داشته باشند 
شامل گروه شیر و لبنیات تازه و کم چرب، گروه نان و غلات کامل، گروه سبزی، صیفی و میوه 

جات و گروه انواع گوشتها، )پنیر، تخم مرغ ومغز دانه ها( است.
وی، مردم را به مصرف گوشت های کم چرب، غلات کامل، سبزی ها و صیفی جات که 
ترجیحا با همه وعده های اصلی مصرف شوند، توصیه کرد و از میوه ها به عنوان بهترین میان 

وعده و نعمت پروردگار نام برد.
کربوهیدرات ها،  کامل  عوارض قطع  به  اشاره  با  ایران  پزشکی  علوم  دانشگاه  استاد  این 
گفت: حداقل میزان کربوهیدراتی که یک فرد باید در رژیم غذایی خود داشته باشد، ۸۰ گرم 
کربوهیدرات روزانه است که معادل ۲۰۰ و ۲5۰ گرم نان و غلات می شود، در صورت مصرف 
نکردن کربوهیدرات بدن مجبور به استفاده از ذخایر پروتئین و چربی می شود که با اختلال آب 

و املاح مواجه خواهد شد.
وفا افزود: این باعث افزایش سطح ازت در خون می شود که هم سیستم ایمنی را تهدید 

می کند و هم باعث استرس اکسیداتیو و التهاب در بدن می شود.
وی ادامه داد: در صورت مصرف زیاد کربوهیدرات ها با مشکلاتی روبرو خواهیم بود؛ از جمله 
آسیب های جدی متابولیک، آسیب به پانکراس، اختلال در میزان قند خون، دیابت و مشکلات 

کتون بادی، از عوارض مصرف زیاد کربوهیدرات هاست.
این استاد تغذیه در راهنمای استاندارد بالینی کنترل وزن به موارد زیر اشاره کرد و گفت: 
اصلاح الگوی غذایی، تغییر سبک زندگی، انتخاب فواصل زمانی مناسب، استرس و مسائل 

روانی، شیوه زندگی غیرساکن و ترکیب استاندارد اجزای بدن، از جمله آن هاست.
وفا گفت: افرادی هستند که ظاهر کاملًا متناسبی دارند، ولی شیوه زندگی ناسالم دارند. در 
این افراد بافت ماهیچه ای جای خود را به بافت چربی و پیوندی می دهد. ورزش و فعالیت بدنی 

متناسب بهترین توصیه به این افراد است.
وی تاکید کرد: با افزایش سن بافت ماهیچه ای که گرانبها ترین بافت بدن است جای خود را به 
بافت چربی و پیوندی می دهد؛ بنابراین همه افراد باید حداقل پنج روز در هفته فعالیت فیزیکی 

و ورزش مناسب داشته باشند.

واکنش های  و  آشفتگی  و  ترس  سبب  پانیک  حمله  یک 
شدید ناگهانی نسبت به موقعیت های معمولی و غیرخطرناک 
می شود. در یک حمله پانیک، فرد ممکن است عرق زیادی 
بکند و به سختی نفس بکشد و احساس کند در آستانه ی یک 

سکته قلبی است.
هر کسی می تواند یک حمله پانیک را تجربه کند؛ اما یک 
سری عوامل هستند که می توانند منجر به یک حمله پانیک 

شوند:
. جنسیت: خانم ها بیشتر از آقایان احتمال دارد که دچار 

حملات پانیک شوند. 
. سن: افراد در هر سن و سالی می توانند حملات پانیک 
طی  بار  اولین  برای  معمولا  حملات  این  اما  کنند  تجربه  را 

سال های اولیه بزرگسالی رخ می دهند.
چگونه تفاوت میان اختلالات اضطرابی و حمله پانیک 

را تشخیص دهیم؟
حملات پانیک شامل دوره هایی شدید و ناگهانی از ترس 
تجربه  کوتاهی  زمان  مدت  که  می شوند  عذاب  احساس  یا 
می شوند )چیزی حدود ۱۰ دقیقه(. این حملات حداقل چهار 

علامت از علائم زیر را دارند:
. عرق زیاد

. تپش قلب
. احساس ترسی ناگهانی و پریشان کننده

. تنگی نفس
. درد در قفسه سینه

. احساس خفگی
. ترس از مُردن

. رعشه
. گُرگرفتگی یا لرز از سرما

. سرگیجه
. تهوع

. کرختی یا گزگز در دست ها و پاها یا در تمام بدن
. احساس قطع ارتباط با دنیا

اختلال پانیک و حملات پانیک یکی نیستند. یک اختلال 
حملات  این  می شود.  پانیک  مکرر  حملات  شامل  پانیک 
همراه با ترسی مداوم از تجربه ی حملات پانیک در آینده اند و 
معمولا فرد از موقعیت هایی که فکر می کند ممکن است سبب 
حمله پانیکش شود یا از یادآوری حملات گذشته اش به شدت 
اجتناب می کند. تمام حملات پانیک ناشی از اختلالات پانیک 
نیستند. دیگر علت هایی که می توانند عامل یک حمله پانیک 

باشند شامل موارد زیر می شوند:
علت اصلی حملات پانیک در افراد متفاوت است و شاید 
نتوان یک علت قطعی برای آن پیدا کرد؛ اما معلوم شده که 
مغز و سیستم عصبی، نقش مهمی در واکنش های اضطرابی 

یا ترس در موقعیتی خاص دارند
. حملات قلبی

. فوبیای اجتماعی )اضطراب اجتماعی(
. هیپوگلیسمی )افت قند خون(

)PTSD( اختلال اضطراب پس از سانحه .
توانایی برای فرار مثلا بودن در  از عدم  . آگورافوبیا )ترس 

جمعیت یا پرواز با هوایپما(
. افتادگی دریچه میترال

. پُرکاری تیروئید
اختلال عمومی اضطراب، یک نگرانی و اضطراب بی نهایت و 
غیرواقعی طی یک دوره ی دست کم شش ماهه است و حداقل 

سه علامت از علائم زیر را دارد:
. تنش عضلانی

. خستگی
. تغییرات شخصیتی مانند منزوی شدن

. مشکل در تمرکز
. اختلالات خواب

. بی قراری
. تحریک پذیری عصبی یا خشم انفجاری

اختلالات فوبیا )اضطرابی( شامل ترس های شدید و پیوسته 
و مکرر از چیزهایی خاص )مثلا حشرات، خون( یا موقعیت های 
قرار  می شوند.  ارتفاع(  جمع،  در  صحبت  )مثلا  بخصوصی 
گرفتن در معرض چنین چیزها یا موقعیت هایی ممکن است 
برانگیزاننده ی یک حمله پانیک باشد. نمونه هایی از اختلالات 

اضطراب، آگوروفوبیا و اضطراب اجتماعی هستند.
از  سری  یک  شامل  سانحه  از  پس  استرسی  اختلال 
می توانند  واکنش ها  این  می شود.  هیجانی  واکنش های 

نتیجه ی موارد زیر باشند:

آتش  سیل،  زلزله،  مثلا  مرگ،  به  نزدیک  موقعیت های   .
سوزی، تصادف و ... یا مرگ

. تجربیاتی که سلامت جسمی خود فرد یا فردی دیگر را 
تهدید می کنند

این موقعیت های تکانشی ممکن است در خواب ها و افکار 
فرد ظاهر شده و با احساس ترس، ناامیدی و خوف مکررا تجربه 

شوند. رفتارهای فرد معمولا شامل موارد زیر می شود:
. بی نهایت مراقب و گوش به زنگ بودن

. مشکل در خواب
. احساس کلی اندوه و محکوم به شکست بودن 

. اجتناب از مردم، فعالیت ها یا جاهایی که احساسات بد را در 
فرد برانگیخته می کنند

. مشکل در تمرکز
علت حملات پانیک چیست؟

علت اصلی حملات پانیک در افراد متفاوت است و شاید 
نتوان یک علت قطعی برای آن پیدا کرد؛ اما معلوم شده که 
مغز و سیستم عصبی، نقش مهمی در واکنش های اضطرابی 

یا ترس در موقعیتی خاص دارند. 
افزایش  با عوامل زیر  پانیک  احتمال رخ دادن یک حمله 

می یابد:
. مشکلات ذهنی و روانی. افرادی که افسردگی، اختلال 
بیماری های روحی دارند در معرض حملات  یا  و  اضطرابی 

پانیک هستند.
. سابقه  در خانواده. اختلالات پانیک اغلب جنبه ی وراثتی 

دارند.
. مصرف مواد مخدر. اعتیاد به مواد مخدر و مصرف الکل 

می تواند احتمال حمله پانیک را افزایش دهد.
حملات پانیک ناگهانی روی می دهند و طول می کشد تا 
برطرف شوند. علائم یک حمله پانیک تقریبا ۱۰ دقیقه بعد از 
رخ دادن قابل مشاهده اند، اما به محض اینکه فاز ترس پشت 

سر گذاشته شود، این علائم نیز خیلی زود از بین می روند.
حمله پانیک چگونه درمان می شود؟

پانیک  حملات  کاهش  برای  موثری  درمانی  راهکارهای 
روان  دارودرمانی،  دارد.  وجود  آن ها  کردن  متوقف  سپس  و 
برای  دسترس  در  درمان های  دو،  این  از  ترکیبی  و  درمانی 

اختلال پانیک اند:
. داروهای ضدافسردگی: برخی از داروهای ضدافسردگی 
از شدت  و  پانیک را کاهش داده  می توانند دفعات حملات 

علائم بکاهند.
و گفتگودرمانی  رفتاری شناختی  درمان  روان درمانی:   .
انواعی از روان درمانی هستند که طی جلسات، درمانگر در 
مورد افکار و هیجانات فرد با او صحبت می کند. درمانگر، عوامل 
محرک حملات پانیک را شناسایی کرده و به فرد کمک می کند 
بر آن ها غلبه نماید. این جلسات درمانی کمک می کنند فرد 
واکنش متفاوتی نسبت به موقعیت هایی که حملات پانیک را 

به دنبال دارند نشان دهد.
. داروهای ضداضطراب: بنزودیازپین ها یکی از متداول ترین 
و  درمان  برای  روانپزشکان  که  ضداضطراب اند  داروهای 

پیشگیری از حملات پانیک تجویز می کنند.
برای پیشگیری از حملات پانیک چه می توان کرد؟

می دهد  یاد  شما  به  درمانگر  روان درمانی،  جلسات  طی 
چگونه نسبت به موقعیت هایی که موجب حملات پانیک تان 
مصرف  با  آن  کنار  در  و  دهید  پاسخ  دیگری  جور  می شوند 
داروهای تجویزشده بتوانید از وقوع این حملات جلوگیری 

کنید. توصیه های زیر نیز کمک زیادی به شما می کنند:
. به طور منظم ورزش کنید.

. استرستان را مدیریت کنید.

. کمتر کافئین مصرف کنید.
. یک رژیم غذایی سالم داشته باشید.

با  ابتدا  نسخه ای  بدون  مکمل  هرگونه  مصرف  از  پیش   .
پزشکتان مشورت کنید.

کلام پایانی
حملات پانیک در برخی موارد می توانند بی نهایت دردناک و 
ناراحت کننده باشند، چه از نظر جسمی و چه از لحاظ روانی. 
این حملات ممکن است روتین روزانه تان را به هم بریزند و بر 
سلامت روانتان اثر بگذارند. بنابراین اقدام به موقع برای درمان 
می تواند در پیشگیری از وقوع حملات در آینده نقش مهمی 
داشته باشد. علائمی مانند درد قفسه سینه، تنگی نفس، تپش 
قلب، از حال رفتن، سرگیجه و ضعف را نباید نادیده گرفت و 
صرفا به اضطراب ربط داد، بلکه باید آن ها را ارزیابی پزشکی و 

تخصصی کرد.

آشنایی با علل، پیشگیری و کنترل حملات پانیک

کاهش تاثیر منفی غذاهای فرآوری شدهحمله پانیک چیست و چگونه کنترل می شود؟
 با نمک سبز

بر اساس آمار مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری ایالات متحده اکثر آمریکایی ها به  
طور متوسط روزانه بیش از 3۴۰۰ میلیگرم سدیم مصرف می کنند. 

به نقل از هلث، تصور کنید فست فود و غذاهای فرآوری شده مانند پیتزا یا چیپس 
و حتی پاپ کورن نمکی همگی خوراکی های خوشمزه اما مملو از سدیم است. باید 
بدانید کاهش مصرف سدیم برای سلامت مهم است. اگرچه ممکن است حذف 
نمک برای شما دلهره آور به نظر برسد اما خوشبختانه راه  حل جدیدی برای رفع آن 

وجود دارد.
نمک سبز نوعی نمک گیاهی سبز است. به معنای واقعی کلمه این نمک سبز 

است.
اما چگونه؟ این نمک از آبگیری مارچوبه دریایی یا سالیکورنیا تهیه شده که پس از 

آسیاب کردن آن به پودر سبز رنگی تبدیل می شود.
این گیاه آبدار که به نام های لوبیای دریایی، مارچوبه دریایی و... نیز شناخته 

می شود، به  طور طبیعی در جایی که آب نمک وجود دارد، رشد می کند.
مارچوبه دریایی در باتلاق ها، سواحل دریا و نزدیک تالاب های شور رشد می کند. 
این شرایط همان چیزی است که به این سبزی طعم شور و سبز می دهد. رنگ سبز 
نشان می دهد این نمک سرشار از کلروفیل و مواد مغذی مختلف مانند پتاسیم، ید، 

منیزیم و ویتامین B3 است.
طبق نتایج تحقیق منتشر شده در سال ۲۰۲۲ سالیکورنیا همچنین حاوی خواص 

آنتی اکسیدانی و ضد دیابتی است که در کاهش التهاب موثر است.
به  است  ممکن  سالیکورنیا  می دهد  نشان  شده  منتشر  تحقیقات  سایر  نتایج 

جلوگیری از فشار خون بالا و محافظت از آسیب به کلیه ها و کبد کمک کند.
اما آنچه که واقعا ادعای شهرت نمک سبز را افزایش داد، میزان کم سدیم آن است. 
نمک سبز حاوی نصف مقدار سدیم نمک معمولی است. در حقیقت در حالی که 
نمک معمولی)نمک دریا و نمک خوراکی( تقریبا ۴۰ درصد سدیم دارد، نمک سبز 
حاوی تقریبا ۲۰ درصد سدیم است. بنابراین اگر در مورد سطح سدیم خود نگران 

هستید، مصرف نمک سبز ممکن است ایده خوبی باشد.
طعم آن شور است اما این شوری به اندازه شوری نمک های رایج نیست؛ به همین 
دلیل برای اینکه طعم شوری بیشتری به غذا بدهید، باید میزان بیشتری از آن 
استفاده کنید و یا بر اساس پیشنهاد آشپزها و دیگر مصرف کنندگان می توان آن را با 

مقدار بسیار کم از نمک معمولی ترکیب کرد.
به گزارش ایسنا، سالیکورنیا به دلیل خصوصیات منحصر به فرد خود مانند مقاومت 
زیاد به شوری روی خاک و شوری زیاد جوانه می زند و به دلیل امکان استفاده از آب 
شور برای آبیاری گیاهی است که در کشورهایی مانند آمریکا، عربستان سعودی و 

مکزیک رشد می کند.
این گیاه در مناطق باتلاقی و شور مانند دریاچه ارومیه، قم، باتلاق گاوخونی، 
سواحل خلیج فارس تا دریای عمان، خراسان جنوبی، آذربایجان شرقی، خوزستان و 

بخشی از گرگان نیز رشد می کند.
 

الگوی خوابی که خطر ابتلا به آلزایمر
 را کاهش می دهد

افرادی که خیلی کم یا خیلی زیاد می خوابند، بیشتر در معرض خطر زوال شناختی 
و عقل قرار دارند. 

به نقل از سایکولوژی، کسانی که بین 5.5 تا ۷.5 ساعت خواب شبانه دارند، حتی 
زمانی که از عوارض اولیه بیماری آلزایمر رنج می برند، کاهشی در سلامت شناختی 

خود مشاهده نمی کنند.
آلزایمر شایع ترین نوع زوال عقل است که ۷۰ درصد موارد ابتلا را تشکیل می دهد. 
خواب ضعیف یکی از علائم شایع آلزایمر است و می تواند پیشرفت بیماری را تسریع 
کند. دکتر برندان لوسی، محقق ارشد این تحقیق، گفت: تعیین اینکه چگونه خواب 
و مراحل مختلف بیماری آلزایمر با هم مرتبط است، چالش برانگیز است اما این 

موضوعی است که برای آغاز طراحی مداخلات باید از آن آگاه بود.
نتایج مطالعه ما نشان می دهد یک محدوده متوسط  یا »نقطه شیرین« برای کل 

زمان خواب وجود دارد که در آن عملکرد شناختی در طول زمان ثابت است.
زمان خواب کوتاه و طولانی با عملکرد شناختی بدتر همراه بوده است که شاید این 

موضوع به دلیل خواب ناکافی یا کیفیت پایین خواب باشد.
سوال بی پاسخ این است که اگر بتوانیم برای بهبود خواب مداخله کنیم، مانند اینکه 
زمان خواب برای افراد کم خواب را تا یک ساعت یا بیشتر افزایش دهیم، آیا این مورد 

تاثیر مثبتی بر عملکرد شناختی آنان خواهد گذاشت؟
برای پاسخ به این سوال به داده های طولی بیشتری نیاز داریم.

این مطالعه شامل ۱۰۰ نفر با میانگین سنی ۷5 سال بود که اکثر آنان هیچگونه 
اختلال شناختی نداشتند. عملکرد شناختی آنان به همراه کیفیت خواب طی تقریبا 

پنج سال پیگیری شد.
پروفسور دیوید هولتزمن، یکی از محققان این تحقیق، توضیح داد: این موضوع 
جالب بود که در این تحقیقات مشاهده شد نه تنها کسانی که خواب کم دارند بلکه 

کسانی که خواب طولانی دارند نیز زوال شناختی بیشتری نشان می دهند.
این نتایج نشان می دهد کیفیت خواب به  جای خواب کامل ممکن است نکته 

کلیدی باشد.
پروفسور بیو ام انس، محقق دیگر این تحقیق، گفت: کسانی که از مشکلات خواب 
رنج می برند، باید بدانند که می توان این مشکلات را درمان کرد. از بسیاری از بیمارانم 
می پرسم خوابت چطور است؟ اغلب بیماران گزارش می دهند که خوب نمی خوابند 
و هنگامی که مشکلات خواب آنان درمان می شود، ممکن است بهبودهایی در 

فرایندهای شناختی شان مشاهده کنند.
پزشکانی که بیمارانی را با شکایات مربوط به فرایندهای شناختی ویزیت می کنند، 
باید از آنان در مورد کیفیت خوابشان سوال کنند. این شاخص به  طور بالقوه یک 

عامل قابل تغییر است.
 

خطری که ورزش هم از آن پیشگیری نمی کند
دانشمندان می گویند اگر 3۰ دقیقه در روز ورزش می کنید اما بقیه زمان خود را 
در حالت نشسته سپری کنید، همچنان ممکن است در معرض خطر ابتلا به انواع 

مشکلات سلامتی قرار بگیرید. 
به نقل از ویفروم، دانشمندان معتقدند می توانید با حرکت های سبک و بیشتر مانند 
تمیز کردن، پیاده روی کوتاه یا استفاده از پله ها به جای آسانسور با این موضوع مقابله 

کنید.
اگر فرد نسبت به فعالیت های ورزشی تعهد دارد اما زمان بسیاری را بی تحرک است، 
این موضوع به این معنا خواهد بود که او همچنان ممکن است در معرض خطر ابتلا 

به انواع مشکلات سلامتی باشد.
در مطالعه ای که بیش از 3۷۰۰ مرد و زن برای بررسی همین موضوع در فنلاند 
شرکت داشتند، مشخص شد بسیاری از آنان نیم ساعت به  طور وظیفه شناسانه ورزش 
می کردند اما پس از آن تقریبا بدون توقف، ۱۰، ۱۱ یا حتی ۱۲ ساعت دیگر در روز 
می نشستند. نتایج این بررسی نشان داد قند خون، کلسترول و چربی همگی آنان 
بالا بود. نتایج این مطالعه همچنین نشان داد مردان و زنانی که اندکی بیشتر از جای 
خود بلند می شوند و حرکت می کنند، چه با قدم زدن آرام و چه با ورزش بیشتر، به  
طور قابل  توجهی سالم تر هستند.  وحید فراهی، دانشمند فوق دکتری در دانشگاه 
اولو و طراح اصلی این مطالعه، گفت: نتایج به ما می گوید یک تمرین روزانه 3۰ 
دقیقه ای برای کاهش مضرات نشستن طولانی مدت ممکن است کافی نباشد. به 
عبارت دیگر اگر ورزش کنیم اما بقیه روز را بنشینیم، تقریبا مثل این است که اصلا 
ورزش نکرده ایم. سازمان بهداشت جهانی و سایر متخصصان به ما توصیه می کنند در 
اکثر روزهای هفته حداقل 3۰ دقیقه در حد متوسط ورزش کنیم. شواهد علمی قابل  
توجهی نشان می دهد این نیم ساعت تلاش باعث تقویت سلامت، روحیه و طول عمر 
ما می شود. منتها مساله اینجاست که ما ۲3 ساعت و نیم باقی مانده در روز را چگونه 
می گذرانیم. نتایج این تحقیق نشان می دهد علاوه بر یک تمرین سریع، باید به آرامی 
و مداوم حرکت کنیم، نظافت کنیم، از پله ها بالا برویم، قدم بزنیم و بی حرکت نمانیم.

فرهی گفت: حدود ۸۰ یا 9۰ دقیقه فعالیت سبک اضافی برای افراد در روز لازم 
است اما هر کدام از این حرکات اضافی باید مفید باشد.
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مسئول دفتر نمایندگی بنیاد پژوهش های آستان قدس رضوی در قم :

سومین سوگواره علمی وفرهنگی امام رضا)ع( 
در قم برگزار می شود 

دبیر سومین سوگواره علمی و فرهنگی امام رضا)ع( گفت: این سوگواره به مناسبت 
دهه پایانی ماه صفر در بخش های مختلف به همت سازمان علمی و فرهنگی دفتر 

آستان قدس رضوی در قم برگزار می شود. 
پژوهشهای  بنیاد  نمایندگی  دفتر  مسئول  راد  علی  المسلمین  و  حجت الاسلام 
آستان قدس رضوی در قم و دبیر سومین سوگواره علمی و فرهنگی امام رضا)ع( ظهر 
روزدوشنبه در نشست خبری که در سالن جلسات سازمان علمی و فرهنگی آستان 
قدس رضوی در قم برگزار شد طی سخنانی بیان کرد: دفتر آستان قدس رضوی مطابق 
سال های گذشته به مناسبت فرا رسیدن دهه پایانی ماه صفر سوگواره  ای را با محوریت 

علمی و فرهنگی برگزار می کند.
وی افزود: امسال نیز تصمیم گرفتیم سومین سوگواره علمی و فرهنگی امام رضا)ع( 
را در چند بخش متنوع از ۲ الی 5 مهرماه برگزار کنیم؛ یکی از برنامه های ما مربوط به 
سطح علمی و نخبگانی می شود که در این بخش همایش ملی با موضوع سیره سیاسی 
امام رضا)ع( برگزار خواهد شد، این همایش به صورت حضوری و مجازی از ۲ تا ۴مهر 
ماه برگزار خواهد شد و مرجع عالی قدر آیت الله مکارم شیرازی پیامی را در روز افتتاحیه 

برای شرکت کنندگان خواهد داشت.
راد تصریح کرد: بخش دیگر فعالیت های ما مربوط به مسائل فرهنگی می شود؛ در 
این بخش چند برنامه متنوع مانند میز پرسمان رضوی به صورت حضوری و مجازی 
که در این بخش به تمام سوالات و شبهات پیرامون سیره رضوی پاسخ داده می شود، 
غرفه کتاب رضوی که در این غرفه کتاب های سیره رضوی در موضوعات مختلف برای 
کودکان، نوجوانان و بزرگسالان در فروشگاه کتاب آستان قدس رضوی در قم ارائه 

خواهد شد.
دبیر سومین سوگواره علمی و فرهنگی امام رضا)ع( اظهار کرد: در میز پرسمان 
رضوی افراد با حضور حجت الاسلام مجید آزاد به گفت وگو و پرسش و پاسخ در موضوع 
سیره حضرت رضا)ع( خواهند پرداخت که این برنامه از ۲ مهرماه الی 5 مهرماه از 

ساعت ۱۶ الی ۱۸ در فروشگاه کتاب رضوی استان قم دنبال می شود.
مسئول دفتر نمایندگی بنیاد پژوهش های آستان قدس رضوی تاکید کرد: یکی از 
مهم ترین برنامه های ما در این سوگواره همایش ملی »سیره حضرت رضا)ع(« است که 
با عنوان فقه سیاسی احادیث این حضرت شنبه ۲ مهرماه برگزار خواهد شد؛ آیت الله 
اراکی عضو هیئت رییسه جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به عنوان سخنران ویژه ۴ 
مهرماه از ساعت ۱۱ در این همایش که در ساختمان سازمان علمی و فرهنگی آستان 
قدس رضوی در قم برگزار می شود حضور خواهند داشت، علاقه مندان می توانند به 

صورت حضوری و مجازی در این همایش شرکت کنند.
عالم  فرهنگی  علمی  »موکب  ما  برنامه  بخش  آخرین  کرد:  خاطرنشان  وی 
آل محمد)ص(« است که برنامه های متنوعی در این موکب برای شرکت کنندگان برگزار 
خواهد شد؛ این موکب از ۲ الی 5 مهرماه از ساعت  الی ۱9 در ساختمان سازمان 

برگزار خواهد شد.
 

سرپرست معاونت آموزشی دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد:

درخشش دانشجویان قم در چهاردهمین 
المپیاد علمی علوم پزشکی کشور 

سرپرست معاونت آموزشی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با اعلام نتایج نهایی 
رقابت علمی چهاردهمین المپیاد علمی دانشگاه های علوم پزشکی کشور از سوی 
وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی، نتایج درخشان دانشجویان دانشگاه پایان 

دهنده این رویداد علمی شد. 
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، احمد حرمتی با اعلام خبر 
موفقیت دانشجویان قم در چهاردهمین المپیاد علمی علوم پزشکی کشور، اظهار کرد: 
در این رویداد علمی دانشجویان مدال های طلا، نقره، برنز و دیپلم افتخار را به ارمغان 

آوردند و موجب مباهات دانشگاه شدند.
سرپرست معاونت آموزشی دانشگاه علوم پزشکی قم با اعلام اسامی دانشجویانی که 
در بخش انفرادی این رویداد علمی موفق به کسب مدال شده اند، گفت: در این بخش 
محمدصدرا ثقفی مدال طلای حیطه تفکر علمی، در علوم پایه الهام علیرضایی مدال 
نقره حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه   های هزاره سوم و سارا افشاری مدال برنز حیطه 

استدلال بالینی را کسب کرده اند.
وی ادامه داد: در بخش تیمی نیز سید محمدمهدی احمدزاده مدال نقره حیطه 
در  را  پزشکی  آموزش  حیطه  نقره  مدال  مهاجران  مهدی  سید  و  پزشکی  آموزش 

چهاردهمین المپیاد علمی دانشگاه های علوم پزشکی کشور کسب کرده اند.
حرمتی عنوان کرد: همچنین نرگس کلهر دیپلم افتخار حیطه استدلال بالینی، سید 
مهدی مهاجران دیپلم افتخار حیطه آموزش پزشکی سید هاشم علوی دیپلم افتخار 
حیطه مدیریت نظام سلامت و زهرا حقی دیپلم افتخار حیطه مطالعات میان رشته ای 

سلامت بودند که موفق به کسب دیپلم افتخار انفرادی شده اند.
سرپرست معاونت آموزشی دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد: دارندگان دیپلم 
افتخار در بخش تیمی نیز مهدیار محمودی دیپلم افتخار در حیطه تفکر علمی در علوم 
پایه و محمدصدرا ثقفی دیپلم افتخار در حیطه تفکر علمی در علوم پایه را کسب کردند.
وی در پایان ضمن عرض تبریک این موفقیت مهم به جامعه دانشگاهی دانشگاه علوم 
پزشکی قم خاطرنشان کرد: کسب مدال و افتخار آفرینی دانشجویان عزیز را خدمت 
ایشان و اعضای کمیته علمی و مجموعه دانشگاه علوم پزشکی قم تبریک می گوییم و از 

خداوند منان موفقیت و پیروزی هرچه بیشتر را برای دانشجویان آرزومندیم.
 

پس از ۱۲ روز خدمت به زائران اربعین حسینی ؛
موکب حرم حضرت معصومه )س(

 به کار خود پایان داد
خادمان موکب حرم مطهر بانوی کرامت ظهر روز اربعین حسینی پس از ۱۲ روز 
خدمت به زائران اربعین حسینی به مرقد امامین کاظمین در شهر کاظمین و امامین 

عسکریین در شهر سامرا مشرف شدند و پس از آن به ایران بازگشتند. 
براساس این گزارش ،موکب حرم مطهر بانوی کرامت مستقر در عمود ۱۰۸۰ مسیر 
پیاده روی اربعین از نجف به کربلا بعد از ۱۲ روز خدمت رسانی به زائران اباعبدالله  
الحسین علیه السلام از تاریخ ۱5 تا ۲۶ شهریورماه ۱۴۰۱ همزمان با ظهر اربعین 

حسینی به فعالیت خود پایان داد.
کفش،  کیف،  تعمیر  درمانی،  خدمات  ارائه  لباس،  شست وشوی  زائران،  اسکان 
عینک، چرخ و کالسکه، خدمات خیاطی، ایستگاه های صلواتی، اینترنت رایگان، 
ارتباط رسانه ای،  تماس اینترنتی، پخت و توزیع کیک و نان، پخش آب معدنی، اهدای 
بسته های فرهنگی، اقامه نماز جماعت، برگزاری مراسم دعا و عزاداری و توزیع غذای 
تبرکی بخشی از خدمات موکب کریمه اهل بیت سلام الله علیها در عمود ۱۰۸۰ به 
زائران حسینی بود. خادمان موکب حرم حضرت معصومه سلام الله علیها بعد از پایان 
یافتن ارائه خدمات به زائران حسینی در شام اربعین، به زیارت بارگاه نورانی امام موسی 
کاظم و امام محمدتقی علیهماالسلام در کاظمین و امام هادی و امام حسن عسکری 
علیهماالسلام در سامرا مشرف شدند. خادمان بعد از زیارت مضجع شریف حضرات 
معصومین در سامرا و کاظمین عراق را به مقصد ایران ترک کرده و از مرز مهران وارد 
کشور شده اند تا بار دیگر در شهر مقدس قم و در بارگاه منور و ملکوتی حضرت معصومه 

سلام الله علیها خادم زائران این بانوی کرامت باشند.
علیها  الله  سلام  اهل بیت  کریمه  مقدس  آستان  موکب  است:خادمان  گفتنی 
حرم  نیز  عمود ۱۰۸۰  در  مقدس  آستان  این  موکب  فعالیت  آغاز  و  برپایی  از  قبل 
مطهر امیرالمؤمنین علیه السلام در نجف و حرم های امام حسین و حضرت عباس 

علیهماالسلام در کربلای معلی را زیارت کرده بودند.
  

با سخنرانی شخصیت های علمی و دینی ؛

اولین سالگرد رحلت آیت الله حسن زاده 
آملی در قم  برگزار می شود

نکوداشت اولین سالگرد رحلت سالک توحیدی، علامه ذوفنون، آیت الله حسن 
حسن زاده آملی )قدس سره الشریف( در قم  برگزار می شود.

به گزارش روابط عمومی موسسه آوای توحید، نکوداشت اولین سالگرد رحلت سالک 
توحیدی، علامه ذو فنون، آیت الله حسن حسن زاده آملی )قدس سره الشریف( در قم  
برگزار می شود.  این نکوداشت، عصر روز )سه شنبه ۱۲مهرماه ( در سالن همایش های 
مدرسه دارالشفاء ، با سخنرانی شخصیت های علمی و دینی، و رونمایی از آثار مرتبط با 

علامه حسن زاده آملی برگزار می شود.

آیت الله اعرافی دردیدار رئیس جهاددانشگاهی  :

قم باید به شکل ویژه مورد حمایت قرارگیرد 

مدیر حوزه های علمیه کشور گفت :شهر قم شهری است که باید به شکل ویژه آن 
را مورد حمایت قرار دارد زیرا قم فقط برای قم نیست بلکه برای ایران و همه دنیا است 
زیرا امروز دانشجویان و طلابی از ۱۲۰ کشور جهان در قم سکونت دارند و موفقیت 
نهادهای انقلابی چون جهاددانشگاهی در این استان می تواند مبلغ خوبی برای نظام 

اسلامی باشند.
آبادی رئیس  فیروز  الله دهقانی  روز دوشنبه دردیدار دکتر روح  اعرافی  الله  آیت 
جهاددانشگاهی کشور با ذکر این مطلب که جهاددانشگاهی از نهادهای مبارک 
انقلاب اسلامی که رهبر انقلاب نیز توجه خاصی به آن دارد اظهارداشت: خوشبختانه 
جوانان متدین و متعهد و متخصص این نهاد انقلابی گام بسیار خوبی در جهت حل 

مشکلات کشور برداشته اند که امیدواریم این روند ادامه داشته باشد.
وی با اشاره به اهمیت و جایگاه تولید علم در کشور بیان کرد: توسعه علمی کشور که 
به حل مسایل کشور و شکوفا کردن همه بخش ها مبدل شود نیازمند هم افزایی است 

که قطعا جهاددانشگاهی می تواند نقش مهمی در این جریان داشته باشد.
وی اظهارکرد: شهر قم شهری است که باید به شکل ویژه آن را مورد حمایت قرار دارد 
زیرا قم فقط برای قم نیست بلکه برای ایران و همه دنیا است زیرا امروز دانشجویان و 
طلابی از ۱۲۰ کشور جهان در قم سکونت دارند و موفقیت نهادهای انقلابی چون 

جهاددانشگاهی در این استان می تواند مبلغ خوبی برای نظام اسلامی باشند.
رئیس جهاددانشگاهی کشور نیز دراین دیدار ایران را کشوری ثروتمند از نظر منابع 
انسانی ذکر کرد و گفت: این کشور ظرفیت های بسیاری عالی برای رشد و توسعه در 
بخش های مختلف دارد که در این زمینه نیازمند هم افزایی ملی برای رشد و تعالی 

هستیم.
وی با اشاره به اهمیت و جایگاه حوزه های علمیه در رشد و تعالی فرهنگی کشور 
بیان کرد: جهاددانشگاهی جزو نهادهای انقلابی بوده است که در راستای اعتلای 
ارزش های انقلاب اسلامی فعالیت می کند ودر این زمینه می توانیم باب های گسترده 
فرهنگی، علمی و پژوهشی را با این نهاد محترم باز کنیم و در این مسیر به جریان تولید 
و فرآوری علوم در خدمت اعتلای نظام اسلامی و جامعه ملی و بین المللی کمک کنیم.

رییس اداره نگهداری راه های برون شهری قم،اعلام کرد:

اجرای طرح مرمت راه های استان قم
 با قیر پلیمری 

رییس اداره نگهداری راه های برون شهری قم گفت:با اعتباری افزون بر 5۸ میلیارد 
ریال طرح مرمت و درزگیری محورهای جاده ای این استان به طول 3۰۰ هزار متر، 

عملیاتی شد. 
محمد معارف وند دراین خصوص بیان داشت: این طرح که به منظور صیانت از راه ها 
و افزایش عمر آسفالت مورد استفاده قرار می گیرد، درسطح راه هایی قابلیت اجرایی 

دارد که ترک های آن از عمق و عرض کم برخوردار باشد.
کاتر، ضمن  با  تراش  و  بادگیری  اجرای عملیات  با  ابتدا  دراین طرح  افزود:  وی 
پاکسازی درزها، نسبت به ایجاد عمق مناسب به منظور تزریق قیر پلیمری گرم در محل 
ترک ها، اقدام می شود. معارف وند افزود: پس از تزریق قیر پلیمری در محل ترک ها 

نسبت به پاشش پودر سنگ برروی سطوح اجرایی اقدام می شود.
ماه  مرداد  از  آن  اجرایی  که عملیات  این طرح  فنی  وی درخصوص مشخصات 
سالجاری آغاز شده، بیان داشت: پس از مطالعات صورت گرفته و بررسی های میدانی 
و شناسایی محورهایی که دارای ترک هایی با مشخصات فنی یاد شده بوده اند و 
همچنین با توجه به اولویت بندی های ملحوظ نسبت به اجرای طرح درزگیری با قیر 

پلیمری درسطح این محورها اقدام های فنی آغاز شد.
وی میزان اعتبار تخصیصی این طرح را افزون بر 5۸ میلیارد ریال عنوان و تصریح 
کرد: تمامی هزینه های این طرح از محل اعتبارات سازمان راهداری و حمل ونقل 

جاده ای تامین شده است.
محمد معارف وند در ادامه به طول اجرایی این طرح در سطح راه های استان اشاره 
و عنوان کرد: درقالب این طرح حفاظتی سطوح آسفالتی راه های برون شهری استان 
قم، بیش از 3۰۰ هزار متر طول عملیات درزگیری با قیر پلیمری به اجرا گذاشته 
می شود. وی بازه زمانی تکمیل طرح را ۶ ماهه اعلام و ابراز امیدواری کرد: با توجه به 
ضرورت تسریع در اجرا و همت جمعی در این رابطه، امیدواریم شاهد اجرای کامل آن 

تا پایان دی ماه امسال باشیم.
معارف وند در خاتمه تاکید کرد: نظر به اینکه طرح های عمران جاده ای با اعمال 
محدویت های ترافیکی همراه است، از تمامی کاربران گرامی درخواست می شود 

ضمن رعایت جامع مقررات، همکاری و تعامل لازم با مجریان طرح را داشته باشند.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خبرداد :

ارائه ۴۰ خدمت غیرحضوری
 توسط تامین اجتماعی

مدیرکل تامین اجتماعی قم گفت: بیش از ۴۰ خدمت غیرحضوری توسط تامین 
اجتماعی قم ارائه می شود که در سامانه خدمات غیرحضوری این سازمان به آدرس 

es.tamin.irقابل دسترسی و دریافت می باشد. 
محمد عاشوری در گفت وگویی استقبال مردم استان از دریافت خدمات تامین 
اجتماعی به صورت غیرحضوری در قم را خوب ارزیابی کرد و افزود: از ابتدای امسال 
تاکنون فقط در بخش عقد قرارداد، 5۰9۷ نفر به صورت غیرحضوری با این اداره کل 
در قالب بیمه های مشاغل آزاد و اختیاری قرارداد بسته و بیمه پرداز اصلی سازمان 
شده اند. وی دلیل استقبال مردم را اطلاع رسانی گسترده و همچنین آسانی ارائه و 

دریافت خدمت در سامانه خدمات غیرحضوری سازمان تامین اجتماعی عنوان کرد.
وی با بیان این که مرکز ارتباطات مردمی سازمان تامین اجتماعی به شماره ۱۴۲۰ نیز 
آماده ارائه خدمات راهنمایی و مشاوره به مردم است، اضافه کرد: تمام این زیرساخت ها 
به منظور حفظ سلامتی مردم و مخاطبان تامین اجتماعی آماده شده و دیگر برای 

دریافت خدمات ۴۰ گانه نیاز به مراجعه حضوری نیست.
عاشوری تاکید کرد: کارفرمایان، بیمه شدگان و مستمری بگیران سازمان تامین 
اجتماعی می توانند بدون خروج از منزل، هم از طریق سامانه خدمات غیرحضوری به 
نشانی eservices.tamin.ir و هم از طریق سامانه تلفنی۱۴۲۰ تمام درخواست های 

خود را از تامین اجتماعی استان قم به ثبت برسانند و پیگیری کنند.
وی تاکید کرد: مخاطبان تامین اجتماعی می توانند هرگونه مشکل خود در ارتباط با 
این سازمان را با مرکز ارتباطات مردمی این سازمان به شماره ۱۴۲۰ از ساعت ۸ صبح 

تا ۸ شب در میان بگذارند و کد پیگیری دریافت کنند.
به گفته وی،  اداره کل تامین اجتماعی استان قم با ۴ شعبه اصلی، ۲ شعبه اقماری 

و 5 کارگزاری رسمی ۱۸ خدمت مختلف بیمه ای را به مخاطبان خود ارائه می دهد.
 

رییس جهاد دانشگاهی عنوان کرد؛

ایجاد شبکه پیشگیری، کنترل و درمان 
سرطان های زنان

رییس جهاد دانشگاهی گفت: شبکه پیشگیری، کنترل و همچنین درمان سرطان 
های زنان در کشور ایجاد شده تا این بیماری ها در همان ابتدا شناسایی و روند درمان 

آنها طی شود.
روح الله دهقانی فیروزآبادی ظهر دوشنبه در دیدار با آیت الله سعیدی تولیت حرم 
حضرت فاطمه معصومه )س( اظهار داشت: جهاد دانشگاهی مولود انقلاب اسلامی 
است که در عرصه های مختلفی از جمله پژوهش، آموزش و سلامت کارهای بزرگ 

انجام داده است.

 رئیس قوه قضائیه با اشاره به فوت مهسا امینی گفت: 
نتیجه بررسی  و تحقیقات در این رابطه بدون هیچگونه 
ملاحظه ای اعلام می شود و بر اساس نتیجه تحقیقات، 

هر آنچه که بود، حسب قانون، اقدام خواهد شد.
امروز  اژه ای،  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
دوشنبه )۲۸ شهریور( طی سخنانی در جلسه شورای 
راهپیمایی  فلسفه  تشریح  ضمن  قضائیه،  قوه  عالی 
اربعین و توجه و اشتیاق انسان های پاک فطرت به وجود 
و مسئولان عراقی  از مردم  )ع(،  امام حسین  مقدس 
و ایرانی به سبب تلاش برای برگزاری هرچه باشکوه تر 
مطابق  داشت:  اظهار  و  کرد  قدردانی  اربعین  مراسم 
آمار رسمی در اربعین امسال، بیش از ۲۱ میلیون نفر از 
کشورهای مختلف در یک زمان نسبتاً کوتاه وارد کربلا 
شدند و میزبانی عراقی ها نیز از این جمعیت انبوه، واقعاً 
شایسته بود؛ برای تدارکات و تأمین امنیت این اجتماع 
معنوی باشکوه نیز زحماتی کشیده شد که جای تقدیر 

دارد.
رئیس قوه قضائیه همچنین به ارزش معنوی اقدام 
جاماندگان از زیارت اربعین نیز که به صورت خانوادگی 
در سراسر کشور در روز اربعین اقدام به راهپیمایی و 
پیاده روی به سمت بقاع متبرکه کردند، اشاره داشت 
و تعظیم شعائر را مقوله ای بسیار بااهمیت و پربرکت 

خواند.
پیش  در  به  اشاره  با  ادامه  در  قضا  دستگاه  رئیس 
فراموش  نباید  اظهار کرد:  دفاع مقدس،  بودن هفته 
کنیم که در طول این ۴ دهه اخیر، مستکبران عالم، 
ظالمان و دشمنان جبهه حق چه تلاش هایی برای از پا 
درآوردن نظام اسلامی ما به خرج دادند و چه ایثارها و 
جانفشانی هایی از مردم ما برای حفظ این نظام و تحقق 
ارزش های الهی و انسانی صورت گرفت؛ نباید گذشت 
زمان سبب غفلت ما از این مقوله بسیار مهم شود و باید 
همواره در پاسداشت خون های ریخته شده برای حفظ 

نظام و ارزش های اسلامی، کوشا باشیم.
رئیس عدلیه ادامه داد: فقط نیروی انتظامی ما بیش 
جریان های  اشرار،  با  مقابله  در  را  شهید  هزار  از ۱3 
ضدانقلاب و مافیای مواد مخدر، تقدیم نظام و حفظ 
 ۱۴۰۰ سال  در  است؛  کرده  کشور  و  مردم  امنیت 
بالغ بر 5۲ نفر و در سال ۱۴۰۱ که فعلًا نیمی از آن را 
گذرانده ایم بالغ بر 35 نفر از افراد و پرسنل خدوم نیروی 
انتظامی در راه تأمین امنیت مردم و کشور، جان خود 
را از دست داده اند و به خیل شهدای انقلاب و اسلام 

پیوسته اند.
رئیس عدلیه همچنین پیشاپیش سالروز رحلت پیامبر 
و  عظیم الشأن اسلام حضرت محمد مصطفی )ص( 
شهادت سبط اکبر ایشان امام حسن مجتبی )ع( و امام 

رضا )ع( را تسلیت گفت.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در بخش 
جان باختن  موضوع  به  اشاره  با  امروز  جلسه  بعدی 
مرحومه )مهسا( امینی، دختر ۲۲ ساله، به در دست 
بررسی بودن چگونگی رخ دادن این اتفاق اشاره کرد و 
گفت: یک همدردی بسیار فراگیر و دلسوزانه با خانواده 
مسئولان  و  مردم  سوی  از  ما  کشور  در  مرحومه  این 
این  و  بود  پسندیده  بسیار  امر  این  که  گرفت  صورت 
مقوله از روحیه نوع دوستی و از آموزه های دینی نشأت 

می گیرد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با تاکید بر پیگیری جدی 
موضوع فوق الذکر از ناحیه قوه قضائیه، اظهار کرد: قوه 
قضائیه موضوع جان باختن مرحومه امینی را با دقت و 
موشکافانه پیگیری خواهد کرد و این موضوع در دستور 

کار قرار دارد.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به دستور خود به رئیس 
موضوع  بررسی  راستای  در  قانونی  پزشکی  سازمان 
در  کرد:  اظهار  امینی،  )مهسا(  مرحومه  جان باختن 

تماسی که با رئیس سازمان پزشکی قانونی داشتم تاکید 
کردم که موضوع جان باختن مرحومه امینی را با دقت 
و وسواس بررسی کنند؛ در این راستا اقدامات اولیه در 
پزشکی قانونی صورت گرفته است؛ نمونه برداری های 
لازم انجام شده و به آزمایشگاه ارسال شده است؛ باید 
منتظر ماند تا از طریق بررسی های دقیق و تخصصی، 

نتیجه حاصل شود.
رئیس عدلیه به بررسی جنبه های فنی دیگر قضیه 
قضائی  مراجع  به  گفت:  و  کرد  اشاره  نیز  فوق الذکر 
پیرامون  همه جانبه  بررسی های  که  داده ام  دستور 
موضوع جان باختن مرحومه امینی از مقطع و محلی که 
وی را هدایت کردند، انجام گیرد و دوربین های عمومی و 

خصوصی نیز به طور دقیق بررسی شوند.
کشور  وزیر  به  رئیس جمهور  دستور  به  اشاره  با  وی 
امینی،  مرحومه  جان باختن  موضوع  پیگیری  برای 
گفت: به دادستان تهران دستور داده ام که تحقیقات و 
بررسی های وزارت کشور درخصوص موضوع فوق الذکر 

را نیز مورد ملاحظه قرار دهد.
قاضی القضات تصریح کرد: این جزو افتخارات نظام 
جمهوری اسلامی است که چنانچه حادثه و اتفاقی رخ 
دهد از کنار آن رد نمی شود و با دقت موضوع را رسیدگی 
می کند و تفاوتی نمی کند که موضوع این اتفاق مرتبط 
با کدام دستگاه باشد؛ کمااینکه طی هفته های گذشته 
در یکی از استان های کشور حکم قانونی فردی وابسته 
به نیروی انتظامی که محکوم به قصاص شده بود با 
توجه به عدم گذشت اولیای دم پرونده -علی رغم همه 

تلاش های صورت گرفته خیرین- اجرایی شد.
این  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
اطمینان را به خانواده مرحومه امینی داد که موضوع 
جان باختن دخترشان با دقت و سرعت و پس از حصول 
نتایج آزمایشگاهی پیگیری می شود و نتیجه بررسی ها 

و تحقیقات بدون هیچ گونه ملاحظه ای اعلام می شود.
به  بار دیگر خطاب  راستا  قاضی القضات در همین 
رئیس کل دادگستری استان تهران، دادستان تهران، 
پزشکی قانونی و سایر دستگاه های ذیربط تاکید کرد با 
نهایت دقت و هر چه سریع تر، تحقیقات و بررسی های 
موضوع  درباره  را  همه جانبه ای  و  کامل  جامع، 
اساس  بر  و  دهند  انجام  امینی  مرحومه  جان باختن 
نتیجه تحقیقات، هر آنچه که بود، حسب قانون، اقدام 

خواهد شد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشاره به دروغ گویی ها و 
عقده گشایی های دشمنان در قضیه اخیر پیش آمده، 
این موضعِ دشمنان را طبیعی و ناشی از عنادورزی های 
آنها با نظام و کشور دانست و در عین حال تصریح کرد: 
تکلیف دشمنان معلوم است اما برخی افراد نیز در قضیه 
پیش آمده اخیر غفلت کردند و بد امتحان پس دادند؛ 
نظام و مسئولان قوای مختلف آن، با جدیت و قدرت به 
موضوع ورود کرده و در حال پیگیری هستند؛ لذا جایی 
انتشار مطالب  تحریک کننده،  اقدامات  برای غفلت ، 

دروغ و انجام اقداماتی که می تواند جنبه مجرمانه داشته 
باشد، باقی نمی ماند.

در بخش دوم جلسه امروز شورای عالی قوه قضائیه، 
علی القاصی مهر رئیس کل دادگستری استان تهران با 
اشاره به اقدامات صورت گرفته از سوی این دادگستری 
در رابطه با اتفاق رخ داده برای مرحومه مهسا امینی پیرو 
دستور رئیس قوه قضائیه، اظهار کرد: بلافاصله بعد از 
وقوع این اتفاق، دادگستری استان تهران موضوع را از 
طریق مراجع ذی ربط و پزشکی قانونی مورد رسیدگی 
قرار داد و به هیئت نظارت بر حفظ حقوق شهروندی نیز 

ماموریت هایی را محول کرد.
وی افزود: هم اکنون دو روز از آغاز بررسی های میدانی 
این هیئت از مراجع انتظامی، درمانی، قضائی و سایر 
افراد مسئول ذی مسئول و ذی صلاح در رابطه با اتفاق 
رخ داده برای مرحومه امینی می گذرد و تمامی سوابق 

و اسناد و مدارک در حال بررسی و جمع آوری هستند.
القاصی ادامه داد: به هیئت نظارت بر حفظ حقوق 
شهروندی دادگستری استان تهران دستور داده شده 
را  امینی  مرحومه  برای  داده  رخ  اتفاقات  تمامی  که 
انتظامی  مقر  به  انتقال  تا  ایشان  احضار  بدو  زمان  از 
به  انتقال  همچنین  و  توجیهی  کلاس  برگزاری  و 
بیمارستان، با دقت بررسی کنند و گزارش بررسی های 

خود را به صورت مستند و مستدل ارائه دهند.
رئیس کل دادگستری استان تهران با بیان اینکه در 
رابطه با اتفاق رخ داده برای مرحومه امینی پرونده ای 
در دادسرای تهران تشکیل شده است، گفت: دادستان 
عمومی و انقلاب تهران دستوراتی را پیرامون ابعاد این 

موضوع از نظر رسیدگی های قضائی صادر کرده است.
وظیفه  به  قضائی  دستگاه  اینکه  بیان  با  القاصی 
خود در قبال حادثه پیش آمده برای مرحومه امینی به 
فوریت ورود کرده و موضوع را با دقت مورد بررسی قرار 
داده است، گفت: بنای ما آن است که در این مسئله 
هیچگونه اغماضی صورت نگیرد و هر کسی که تخلفی 
مرتکب شده است، در چهارچوب موازین قانونی به آن 

رسیدگی شود.
به  به اصل ماجرا  تاکید کرد: در کنار رسیدگی  وی 
موضوع دروغ پردازی ها در مورد این واقعه نیز با جدیت 

رسیدگی می شود.
رئیس کل دادگستری استان تهران در بخش دیگری 
از صحبت های خود به پرونده مرتبط با مفاسد مالی 
تعدادی از شهرداران برخی شهرها و مرتبطین آنها اشاره 
با مفاسد مالی مسئولان  کرد و گفت: پرونده مرتبط 
کهریزک  دادگاه  در  آنها  مرتبطین  و  شهرداری  سابق 
تشکیل شد و به لحاظ گستردگی فساد در این حوزه، 

این پرونده به صورت ویژه مورد رسیدگی قرار گرفت.
مالی  مفاسد  پرونده  در  اینکه  بیان  با  القاصی 
تعداد ۴3  برای  آنها  مرتبطین  و  شهرداری  مسئولان 
نفر حکم محکومیت صادر شد، گفت: تعداد ۴ نفر از 
شهرداران سابق که از سال ۱39۶ تا ۱۴۰۰ مسئولیت 
عمرانی،  شهرسازی،  معاونین  از  تعدادی  داشتند، 
 ۸ همچنین  و  سبز  فضای  و  مالی  شهری،  خدمات 
نفر از پیمانکاران این مجموعه و تعدادی از کارمندان 
شهرداری، به سبب اتهاماتی نظیر ارتشاء، اختلاس، 
تحصیل مال از طریق نامشروع و تبانی، به مجازات های 
حبس طویل المدت، جریمه نقدی و انفصال از خدمات 
دولتی و همچنین ردّ مال و جزای نقدی بالغ بر ۲۰۰ 
میلیارد تومان در حق دولت محکوم شدند؛ این پرونده 
به طور ویژه در حال رسیدگی است و به محض قطعیت 

حکم، به اجرا درخواهد آمد.
بابایی رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک نیز در این 
جلسه از تثبیت و صدور سند مالکیت برای ۸ رودخانه 
استان تهران طی هفته گذشته در راستای جلوگیری از 

تخریب و تصرف بستر و حریم رودخانه ها خبر داد.

رئیس قوه قضائیه:

نتیجه بررسی فوت مهسا امینی بدون ملاحظه اعلام می شود

از میان قریب به سه ونیم میلیون نفری که بنا بر آخرین آمار اعلانی طی روزهای اخیر به 
مناسبت اربعین حسینی از مرزهای کشور به سمت عراق عبور کرده اند و بسیاری که هنوز 
زائر نجف و کربلا و سایر شهرهای زیارتی کشور همسایه اند، جمع چشمگیری به صورت 
خانوادگی پا به مسیر زیارت گذاشته اند و  همچنین هزاران نفری که در شهرهای مختلف در 

پیاده روی جاماندگان حضور یافتند حضورشان خانوادگی بود.
زیارت یکی از کهن ترین مناسک دینی و آیین های مذهبی است که ارتباط نزدیکی 
با خانواده دارد؛ نهادی که از دید بسیاری صاحبنظران امور اجتماعی مهمترین نهاد هر 
جامعه است که البته امروز در یک دگردیسی تاریخی در کارکردهای اجتماعی خود به سر 

می برد.
به نظر می رسد از میان عوامل کمک کننده به بنیان و کارکرد خانواده در مقابل امواجی که 
کانون این نهاد انسان ساز را مورد تهاجم قرار داده است، استمداد جستن از الگوهای زیست 

دین مدارانه یکی از موثرترین گزینه ها باشد.
یکی از الگوهای زیست خانوادگی مومنانه در جریان زیارت شکل می گیرد که مخصوصاً 
در سال های اخیر در ایام اربعین حسینی با حضور خانوادگی زائران در پیاده روی اربعین 
بهتر خود را نشان داده است. »هادی غیاثی«  و »محمد رضا رضوی« در پژوهشی علمی 
که در فصلنامه علمی مطالعات فرهنگ- ارتباطات منتشر شده است به بررسی اثرهای 
مناسک دینی در زیست خانوادگی با تمرکز بر آیین پیاده روی زیارت اربعین حسینی 

پرداخته اند که در این گزارش شرحی از آن ارائه می دهیم. ]۱[
این پژوهش با رویکردی پدیدارشناسانه ابعاد خانوادگی جاری در زیارت و تاثیرات آن در 

حفظ و تقویت کارکردهای مختلف نهاد خانواده را بررسی کرده است.
یافته های این پژوهش تاثیرات پنجگانه »عقلانیت تمدن ساز«، »ظرفیت کارآمدی قابل 
توجه در عرصه های اقتصادی، سیاسی، اجتماعی و فرهنگی«، »ایجاد پویایی و حیات 
مبتنی بر محبت«، »تثبیت و تقویت هویت الهی« و »هماهنگی عناصر مختلف خانواده« را 

اثبات می کند که در ادامه به صورت اجمالی توضیح داده شده است.
عقلانیت شیعی و الگوی زیست خانوادگی

مبانی فکری زیست خانوادگی در جریان زیارت تنها ذیل عقلانیت شیعی قابل فهم است. 
در میان مولفه های اصولی عقلانیت شیعی، توحید و ولایت مهمترین مبانی فکری این 
حرکت عظیم را شکل می دهند. ولایت، محور شکل گیری این اجتماع آسمانی و لقا الله و 
هدف نهایی آن است. اگر خانواده هدف خود را به تبع از الگوی زیست خانوادگی لقا الله 
قرار دهد و محور روابط خانوادگی را محبت ولی الله در نظر گیرد آنگاه شالوده محکم ترین 

بنایی که می توان برای خانواده در نظر گرفت، پی ریزی شده است.
هویت؛ مساله کثرت و وحدت

هر عضوی از اعضای خانواده دینی این آگاهی را دارد که علت گرد آمدن آن ها رسیدن 
به آرمان های بلند است و در حالی که همدیگر را نسبت به آنها متذکر می شوند، به یکدیگر 
هویت بخشی می کنند. شروع این خانواده از یک زن و مرد است و سپس تکثر می یابد اما 
با وجود تکثیر، از وحدت و یگانگی خارج نمی شود و آن گاه تجلی وحدت در عین کثرت 
و کثرت در عین وحدت می شود. این معنا از حیات خانوادگی به خوبی در جریان زیارت 

تجربه می شود چرا که در زیارت اربعین حقیقت خانواده ها ذکر الله می شود.
تقابل هویتی با نظام سرمایه داری

نظام سرمایه داری تمامی نهادهای اجتماعی را در راستای اهداف خود در سطح بهینه ای 
بالفعل کرده است. در جوامع اسلامی، فرهنگ اسلامی اجازه تحقق نظام سرمایه داری 
را نمی دهد. این مساله به تضادهای هویتی در نهادهای اجتماعی دامن زده و خود را در 
ناکارآمدی و عینیت نابسامان بروز داده است. در جوامع اسلامی، زیارت اربعین یکی از 

بهترین الگوهای خانوادگی را ارائه داده که هم بر عقلانیت و فرهنگ اصیل و هم عینیت 
یافتن مبتنی است؛ الگویی که بر پویایی و حرکت و هماهنگی و همسویی عناصر در جامعه 

بنا شده است.
اصلاح کارکردی خانواده

 راهپیمایی اربعین در اصلاح کارکردی خانواده در خرده نظام های اقتصادی، فرهنگی، 
اجتماعی و سیاسی هم نقش بسزایی دارد.

در بعد اقتصادی، فهم جایگاه حقیقی مسائل اقتصادی، کاهش مصرف گرایی و اصلاح 
الگوی مصرف خانواده، دوری از راحت طلبی و ارتقای روحیه کار و تلاش، قناعت ورزی 
و دوری از طمع، اصلاح نگاه بازاری اقتصاد و افزایش روحیه وقف و نذر را می توان از 

پیامدهای راهپیمایی اربعین دانست. 
در بعد فرهنگی، پیامدهایی چون ارتقای بُعد معنوی خانواده، عمق بخشی به جایگاه پدر 
و مادر در خانواده، افزایش محبت بین اعضای خانواده، ایجاد حافظه فرهنگی خانوادگی 
ماندگار و عمیق، افزایش روحیه ایثار و از خودگذشتگی در خانواده را می توان در زیارت 

اربعین جستجو کرد.
در بعد اجتماعی می توان نفی دوگانه جامعه یا خانواده، هویت بخشی به خانواده، افزایش 
سرمایه اجتماعی خانوادگی، افزایش روحیه تعاون و همکاری در حل مسائل خانواده را 

ردیابی کرد.
در بعد سیاسی فهم رابطه خانواده و امت اسلامی، فهم نقش زنان و مادران در ارتقای 
آگاهی سیاسی جامعه، تقویت فرهنگ مبارزه در خانواده و تقویت فرهنگ انتظار را می توان 

از نتایج راهپیمایی اربعین دانست.
نتیجه گیری

با  و  زیارت و خانواده دو مفهوم اجتماعی محسوب می شوند که در سطوح مختلف 
کارکردهای متفاوتی شکل می گیرند اما به نظر می رسد ارکان و مولفه های تشکیل دهنده 
مشترکی بین آن ها وجود داشته باشد. عقلانیت، وجود نظام های اجتماعی، هویت، عینیت 
و کارآمدی، پویایی و حرکت،  هماهنگی و یکسویی عناصر از ارکان و مولفه های مشترک این 
دو پدیده اجتماعی محسوب می شود. با تامل در این دو پدیده اجتماعی درمی یابیم که 
بین آن ها روابطی نیز می توان ترسیم کرد. خانواده و زیارت از عناصر مهم خلق تجربه های 
معنایی برای افراد محسوب می شوند. از طرفی خانواده و زیارت به شکل متقابل باعث 
هم افزایی کارکردی خود در خلق و اشاعه معنا می شوند، یعنی هم زیارت با سازوکارهای 
مختلف کارکرد معناسازی خانواده را تقویت می کند و هم خانواده در تقویت کارکرد و اشاعه 

معنای پدیده زیارت نقش آفرینی می کند.
با نگاه به ابعاد عظیم نهاد زیارت در فرهنگ شیعی به خصوص پدیده زیارت اربعین که 
در سال های اخیر به طور عمده به صورت خانوادگی انجام می شود، مشخص می شود که 
زیارت با خلق و اشاعه معنا برای کانون گرم خانواده اثرگذاری عمیق در نهاد خانواده در ابعاد 

مختلف ایجاد می کند.
 تجربه زیست خانوادگی در جریان زیارت بر تحکیم نهاد خانواده در ابعاد اقتصادی، 
سیاسی، اجتماعی و فرهنگی دلالت می کند و بر عقلانیت، پویایی، هماهنگی و کارآمدی 
این نهاد مقدس می افزاید و از همه مهم تر با نورانی تر کردن خانواده ها و اتصال هرچه بیشتر 

این نهاد نورانی شجره طیبه ولایت زمینه ظهور انسان کامل در عالم را فراهم می سازد.
منبع:

]۱[ - هادی غیاثی فتح آبادی، محمدرضا برزویی، امید نصیری، »واکاوی اثرهای مناسک 
دینی در زیست خانوادگی؛ مورد مطالعه آیین پیاده روی زیارت اربعین حسینی«، فصلنامه 

علمی مطالعات فرهنگ-ارتباطات، شماره 5۶، سال ۲۲، زمستان ۱۴۰۰

خلاصه ای از یک مقاله پژوهشی؛
پیاده روی اربعین با شالوده خانواده چه می کند؟
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دبیرکل کمیته ایرانی اتاق بازرگانی بین الملل  مطرح کرد:

دیپلماسی اقتصادی، گمشده تجارت ایران

دبیرکل کمیته ایرانی اتاق بازرگانی بین الملل می گوید: دیپلماسی اقتصادی فقط 
انتخاب رایزن نیست، رایزن بازرگانی یکی از ابزارهای لازم در این حوزه است. اتاق 

بازرگانی هم به دیپلماسی اقتصادی به عنوان یک استراتژی توجه دارد.
محمد خزاعی اظهار کرد: دیپلماسی اقتصادی امروز نه تنها در ایران بلکه در دنیا 
مطرح است و در بسیاری از کشورهای دنیا به عنوان یک مسأله استراتژیک به آن 
نگاه می کنند. برای همین سازوکارهایی برای آن فراهم شده و دستگاه هایی را متولی 

این کار کرده اند.
وی در تعریف مفهموم دیپلماسی اقتصادی گفت: استفاده از ابزار سیاسی برای 
تأثیرگذاری بر مناسبات اقتصادی، به نفع منافع ملی در هر کشوری و بالعکس استفاده 
از ابزار اقتصادی، مناسبات اقتصادی، سازمان ها و مجامع بین المللی، سازوکارهای 
داخلی برای تأثیرگذاری بر مناسبات سیاسی و همچنین کسب منافع بیشتر برای هر 
کشور است. شاید تأثیرات عوامل اقتصادی بر مناسبات سیاسی در چند دهه گذشته به 
مانند امروز خیلی خود را نشان نداده بود، اما شاهد هستیم که از نیمه های قرن بیستم 
به این طرف، توجه به این مقوله شدت پیدا کرد. سازمان های بین المللی تأسیس شدند. 
اتحادیه های منطقه برای بحث مناسبات اقتصادی مطرح شدند. گروه های متعددی 
در دنیا به وجود آمدند. از گروه بیست بگیرید تا گروه هفت، گروه هشت و گروه های 
دیگری که نگاه جدی به مقوله اقتصاد در دنیا داشتند و تأثیرات اقتصادی بر مناسبات 
سیاسی؛ بنابراین در یک جمله کوتاه، تأثیر و تأثر عوامل اقتصادی بر مناسبات سیاسی 
و مراودات بین المللی و دو جانبه در جهت منافع ملی کشورها و همین طور رعایت 
ملاحظات و مناسبات سیاسی بر مراودات تجاری و اقتصادی. دبیرکل کمیته ایرانی 
اتاق بازرگانی بین الملل با اشاره به اهمیت پیگیری دیپلماسی اقتصادی در وزارت 
خارجه، بیان کرد: توجه به مسائل اقتصادی در وزارت امور خارجه، همیشه دغدغه 
وزرای ذی ربط بوده است. من به یاد دارم که در زمان آقایان ولایتی، خرازی و دیگر وزرای 
امور خارجه مسأله سفرا و نقش آن ها در مناسبات اقتصادی مطرح بوده است. از طرفی 
بحث تأسیس معاونت دیپلماسی اقتصادی یک اقدام ارزشمند بود و الآن هم به همان 
قوت دنبال می شود؛ ولی نکته ای که در این جا وجود دارد، این است که تأثیرگذاری 
معاونت اقتصادی یا دیپلماسی اقتصادی در وزارت خارجه به تنهایی نمی تواند پاسخ 
گوی انتظارات و نیازهای کشور باشد. خزاعی به سایت اتاق ایران گفت: ما نباید تصور 
کنیم که فقط وزارت خارجه می تواند بر بحث دیپلماسی اقتصادی تأثیرگذار باشد. 
وزارت خارجه به عنوان یک اهرم بسیار مهم که باید نقش ایفا کند در تنظیم مناسبات، 
حضور دارد و باید باشد؛ اما واقعیت این است که دستگاه ها و نهادهای دیگر، فضای 
عمومی سیاسی اقتصادی کشور، مناسبات دیگر، مجامع و سازمان هایی که سایر 
وزارت خانه ها در آن عضو هستند، مثل وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارت کار و امور 
اجتماعی، وزارت جهاد کشاورزی و حتی وزارت ورزش و جوانان و سایر نهادها، همگی 
بر بحث دیپلماسی اقتصادی تأثیر گذار هستند. حتی NGO ها و نهادهای عمومی و 
دیپلماتیک می توانند در این مسیر تأثیر گذار باشند. او خاطرنشان کرد: لازم است که 
در کشور یک هسته قدرتمند اجرایی با حضور تمام نهادها و دستگاه هایی که در این 
رابطه مؤثر هستند، با محوریت وزارت امور خارجه به وجود آید تا بتوانند بحث دیپلماسی 
اقتصادی و تنظیم مراودات را در آن جا به بحث بگذارند و دستگاه ها و نهادهای کشور 
هم موظف به اجرا باشند. به این ترتیب آن بحث برون نگری که در اقتصاد مقاومتی در 
بندهای دهم تا سیزدهم که مقام معظم رهبری به آن تاکید داشتند، تحقق می یابد. در 

کل خیلی خوشبین هستم و این روند رو به جلو است.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان خشکبار عنوان کرد:

سردرگمی صادرکنندگان خشکبار در ورود ارز
رئیس اتحادیه صادرکنندگان خشکبار گفت: سال گذشته صادرات پسته به واردات 
موبایل پیوند داده شد و اعلام کردند کسانی که می خواهند موبایل وارد کنند باید 
ارز صادرکنندگان خشکبار را داشته باشند که تغییراتی هم در این باره حاصل شد. 

اما امسال نمی دانیم دقیقا چه کار کنیم و تکلیف ارز صادرکنندگان مشخص نیست.
محمد حسن شمس فرد در همایش ملی سلامت پسته که روزدوشنبه  با حضور 
وزیر جهادکشاورزی، رئیس سازمان انرژی اتمی برگزار شد با اشاره به اینکه همایش 
امروز مربوط به آفلاتوکسین و باقی مانده سموم است، گفت: تقریبا ۲5 سال است که 
گرفتار آفلاتوکسین هستیم.البته آفلاتوکسینی که با آن درگیریم با نوعی که قبلا با آن 
مواجه بودیم، متفاوت است. وی ادامه داد: یک  پسته آلوده در کانتینر ۲5 تنی ممکن 
است محموله را مرجوع کند و تشخیص این موضوع نیز برای صادرکننده بسیار 
دشوار است. به همین دلیل صادرکنندگان دستگاه های مختلفی را برای بررسی 
پسته هایی که قرار است صادر شوند استفاده می کنند تا حتی پسته هایی که لکه دار 
هستند نیز جدا شوند. رئیس اتحادیه صادرکنندگان خشکبار اضافه کرد: اما بحث 
باقی مانده سموم فقط چندین سال است که مطرح شده است. تقاضا داریم وزارت 
جهاد کشاورزی در کنار باغداران باشد و در خصوص سمومی که باغداران مصرف 

می کنند نظارت های لازم را داشته باشند و باغداران را راهنمایی کند.
از باغدار تهیه  آزاد  وی در ادامه اظهار کرد: صادرکنندگان کالا را براساس دلار 
می کنند و سپس آن را صادر می کنند.چندین ماه طول می کشد تا ارز آنها را وارد 
بانک مرکزی  با  نیما شود. سال هاست که  وارد سامانه  باید  ارز  این  کشور کنند. 
مذاکراتی کردیم که این تفاوت ارز باعث ضرر تولیدکننده ها است. سال گذشته 
صادرات پسته را به واردات موبایل پیوند دادند. اعلام کردند کسانی که می خواهند 
موبایل وارد کنند باید ارز صادرکنندگان خشکبار را داشته باشند. تغییراتی هم در این 
باره حاصل شد. اما امسال نمی دانیم دقیقا چه کار کنیم. صادرکنندگان نمی توانند 

در ضرر باشند.  کاهش صادرات مربوط به همین مسائل دست و پاگیر است.
رئیس اتحادیه صادرکنندگان خشکبار در ادامه تصریح کرد: در مورد صادرات در 
قانون به صراحت عنوان شده که هر نوع عوارضی بر صادرات ممنوع است. امسال 
نیم درصد به صادرات خشکبار اضافه شده است که برای صادرکننده آن هم در 
شرایطی که در واردات ارز مشکل دارند، بسیار مشکل است. از وزیر درخواست 
داریم که این نیم درصد در شش ماهه دوم سال برداشته شود و همچنین تکلیف ارز 

صادرکنندگان هم مشخص شود.

خرید  برای  تقاضا  تورمی،  شوک  از  :پس  گفت  اقتصادی  کارشناس  یک 
کالاهایی به شدت کاهش یافت و در بازه زمانی شاهد آن بودیم که قیمت فروش 
برخی از کالاها به کمتر از قیمت نهایی تمام شده رسید اما اتفاقی که افتاده 
این است که برخی از تولیدکنندگان و فروشندگان از این بازار کناره گیری کردند 
و عرضه محدود شد و در نتیجه عرضه به کمتر از تقاضا رسید و باز هم قیمت ها 

افزایش پیدا کردند.
علی حیدری در گفت وگو با ایلنا درباره گزارش اخیر بانک جهانی از سه برابر 
شدن فقر مطلق در ایران و اینکه آیا این آمار نهادهای بین المللی قابل استناد 
براساس  بین المللی  تحلیل های  سازمان های  اظهار داشت: عموما  هستند، 
اطلاعات و داده هایی است که نهادهای معتبر داخلی ایران منتشر می کنند. 
به عبارت دیگر گزارش بانک جهانی از رشد فقر مطلق در ایران منتشر کرده این 
گزارش حاصل از اطلاعات و آمارهایی است که توسط مرجع رسمی کشورمان 

مانند مرکز آمار به انتشار رسیده   است.
را منتشر  آماری  یا  از خود داده  ادامه داد: اساسا نهادهای بین المللی  وی 
نمی کنند بلکه اطلاعات منتشر شده از سوی مرجع رسمی در یک کشور را 
مورد تحلیل قرار می دهند و نتایج تحلیل های خود را منتشر می کنند. البته این 

تحلیل و نتایج آن براساس داده های گذشته بوده و معمولا درباره این دست از 
موضوعات، پیش بینی از آینده ارایه نمی شود.

این کارشناس اقتصادی گفت: البته انتشار و ارائه برخی از این آمار و داده ها از 
سوی مرجع رسمی در ایران به نهادهای بین المللی الزام آور است و در برخی از 
موارد هم این گزارش های منتشر شده از نهادهای بین المللی حاصل دسترسی 

عمومی به آمارهای منتشر بوده  است.
روند رشد فقر مطلق در ایران طبیعی است 

حیدری با بیان اینکه از فقر مطلق یک تعریف مشخص و استاندارد در نهادهای 
بین المللی و سازمان های جهانی وجود دارد و سه برابر شدن فقر مطلق در یک 
ایران موضوع عجیبی نیست و کاملا منطقی است،  بازه زمانی مشخص در 
افزود: روند رشد فقر مطلق در ایران طبیعی است چراکه عموما در کشوری که 
در یک روند فزاینده تورمی بلندمدت قرار گرفته، توزیع درآمد و ثروت معکوس 
عمل می کند یعنی عدالت درباره ثروت و درآمد برقرار نیست و این جریان حاصل 

از تورم است.
بالا شاهد  نرخ  با  تورم های  تاکید کرد: در جریان  اقتصادی  این کارشناس 
پدیده ای مالیات تورمی هستیم و در این جریان ثروت و درآمد از طبقات پایین 

جامعه به طبقات بالای جامعه سوق پیدا می کند و هیچ اراده ای هم در این 
جریان دخدالت ندارد و امکان اینکه جلوی آن گرفته شود هم نیست و تنها ابزار 

جلوگیری از وقوع این پدیده و فزاینده، کنترل نرخ تورم است.
وی ادامه داد: وقتی افزایش نرخ تورم در کشور و جامعه ای در بلندمدت ادامه 
داشته باشد، به دلیل اینکه در این جامعه سیاست های جبرانی وجود ندارد و 
اساسا امکان اجرای سیاست های جبرانی هم در این اقتصاد مسیر نیست، به 
تدریج فقر به لحاظ جمعیت و دامنه افزایش پیدا کرده و جامعه به سمت دو 
قطبی شدن حرکت می کند. شکل گیری این پدیده در این فضای اقتصادی 

کاملا طبیعی است و اگر غیر از این بود، جای تعجب داشت.
حیدری درباره پرداخت مالیات تورمی از سوی دهک های کم درآمد، اظهار 
داشت: در یک جریان تورمی قیمت های برخی از اقلام هفته به هفته یا ماه به 
ماه و فصل به فصل تغییر می کند و جریان رشد قیمت ها به لحاظ واقعی شدن 
قیمت ناشی از عرضه و تقاضا در یک بازه زمانی مشخص بهط ور پیوسته با یک 
شیب به سمت بالا حرکت می کند اما همزمان درآمدهای اقشار حقوق بگیردر 
یک بازه زمانی یک ساله متناسب با نرخ تورم، حرکت نمی کند. این در حالی 
است که در مدت زمان همین یک ساله تورم ممکن است چند ده درصد تغییر 
و از قدرت خرید این حقوق و درآمد کم کند و وقتی این اتفاق در یک بازه زمانی 
بلندمدت ادامه دار باشد، کسانی که تحت این شرایط قرار می گیرند به تدریج 

فقیر و فقیرتر می شوند.
برخی تولیدکنندگان از بازار کناره گیری کردند 

این کارشناس اقتصادی با اشاره به اعلام کاهشی شدن روند نرخ تورم از سوی 
وزارت اقتصاد و بانک مرکزی تاکید کرد: ادعا شده که شدت تورم کاهش پیدا 
کرده  است یعنی اگر امروز نرخ تورم ۴۰ درصد است که سال گذشته نرخ تورم 
۶۰ درصد بود یعنی اگر به قیمت یک کالایی در سال گذشته ۶۰ درصد اضافه 
شده بود امروز به آن قیمت با احتساب افزایش ۶۰ درصدی، ۴۰ درصد اضافه 
شده است. باید توجه داشت که این موضوع به معنای کاهش قیمت ها نیست 
چراکه کاهش قیمت یعنی تورم منفی که تا کنون در هیچ کالایی شاهد تورم 

منفی نبوده ایم.
وی با تاکید بر اینکه عامل موثر در کاهش شدت تورم، کاهش تقاضا بوده 
است، ادامه داد: پس از شوک تورمی، تقاضا برای خرید کالاهایی به شدت 
کاهش یافت و در بازه زمانی شاهد آن بودیم که قیمت فروش برخی از کالاها به 
کمتر از قیمت نهایی تمام شده رسید اما اتفاقی که افتاده این است که برخی 
از تولیدکنندگان و فروشندگان از این بازار کناره گیری کردند و عرضه محدود شد 

و در نتیجه عرضه به کمتر از تقاضا رسید و باز هم  قیمت ها افزایش پیدا کردند.
حیدری گفت: در ادامه اثر افزایش قیمت واقعی بر روی این کالاها خواهیم 
دید و آرام آرام که اثر شوک ناشی از افزایش قیمت ها بر روی عرضه و تقاضا خنثی 
شد، به تدریج دوباره روند تورمی حاکم خواهد شد و از این رو کاهش شدت تورم 

هم ماندگار نیست.

یک کارشناس اقتصادی :

کاهش شدت تورم ماندگار نیست

یک کارشناس حوزه کار خواستارشد؛

اجرای نظام پرداخت هماهنگ حقوق برای همه شاغلین و بازنشستگان
یک کارشناس حوزه کار، اجرای نظام پرداخت هماهنگ 
را  کشور  در  بازنشستگان  و  شاغلین  همه  برای  حقوق 
خواستار شد و تاکید کرد: با توجه به شرایط اقتصادی و 
وضع معیشت آحاد جامعه و به منظور پرهیز از تبعیض 
لازم  تمهیدات  که  است  شایسته  حقوق ها  پرداخت  در 
و  کارمندان  حقوق  افزایش  در  بازنگری  خصوص  در 
کارکنان دولت و بازنشستگان کشوری و لشگری همچون 

بازنشستگان تامین اجتماعی صورت گیرد.
حمید نجف در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به افزایش 3۸ 
درصدی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی اظهار کرد: 
دولت در خصوص بازنشستگان تامین اجتماعی افزایش 
3۸ درصد به علاوه 5۱5 هزار تومان ثابت را لحاظ کرد که 
احکام آن از شهریور ماه صادر شد ولی در مورد بازنشستگان 
حقوق  افزایش  درصد  همچنان ۱۰  لشگری  و  کشوری 

لحاظ می شود که این امر نیاز به بازنگری دارد.
وی افزود: بازنشستگان کشوری و لشگری چشم انتظار 
تصمیم دولت هستند که آیا برای آنها نیز این افزایش منظور 

خواهد شد یا نه؟
این کارشناس حوزه کار متذکر شد: وقتی از تورم صحبت 
می کنیم این تورم همه افراد و گروه ها را شامل می شود و 

کارمند و کارگر و بازنشسته را در برمی گیرد. در حال حاضر 
با مشکلات و نارسایی های ناشی از تورم روبه رو هستیم 
ولی دولتها همه ساله تلاش می کنند بر اساس تورم حقوق 

ها را افزایش دهند البته امسال اتفاقی که رخ داد این بود 
که بر خلاف سنوات قبل ناهماهنگی در افزایش حقوق و 

پرداختی ها را شاهد بودیم.

در  تفاوت  گذشته  سالهای  در  کرد:  تصریح  نجف 
پرداختها شاید در حد دو سه درصد بود ولی امسال در 
حوزه بازنشستگان سایر سطوح تامین اجتماعی افزایش 
3۸ درصدی را در نظر نگرفتند و مثل شاغلین دولت و 
بازنشستگان کشوری و لشگری، افزایش ۱۰ درصد تعیین 
شد. این مساله برخی نگرانی ها در جامعه بازنشستگان را 

ایجاد کرد اما در نهایت خواسته به حق آنها محقق شد.
وی با این اعتقاد که افزایش ۱۰ درصدی حقوق شاغلین 
و بازنشستگان دولت با توجه به نرخ تورم منصفانه نیست، 
افزود: قرار بود در خصوص افزایش حقوق بازنشستگان 
کشوری و لشگری و شاغلین دولت نیز تصمیماتی گرفته 
شود که هنوز خبری نیست و تکلیفشان روشن نشده است.
اجرای  ضرورت  بر  پایان  در  کار  حوزه  کارشناس  این 
و  شاغلین  همه  برای  حقوق  هماهنگ  پرداخت  نظام 
بازنشستگان تاکید کرد و گفت: با توجه به شرایط اقتصادی 
که  است  آحاد جامعه لازم  معیشت  و وضعیت  تورمی  و 
و  دولت  کارکنان  و  کارمندان  حقوق  افزایش  به  نسبت 
بازنشستگان کشوری و لشگری نیز همچون بازنشستگان 
تامین اجتماعی تمهیدات شایسته و لازم هرچه سریع تر 

پیش بینی شود.

دیرباز  از  تعاونی ها  کارشناسان،  گفته  به 
سهم بسزایی در ساخت مسکن و خانه دار 
به  توجه  با  و  داشته اند  جامعه  آحاد  شدن 
تمام  قیمت  با  را  مسکونی  واحدهای  آنکه 
در  باید  می دهند،  تحویل  و  ساخته  شده 
برنامه ساخت مسکن از ظرفیت تعاونی های 
خوشنام و موفق در این حوزه بیش از پیش 

استفاده شود.
براساس این گزارش، با توجه به آنکه مسکن 
نقش تأثیرگذاری در سبد هزینه  خانوارهای 
کم درآمد به ویژه اقشار محروم و دهک های 
متوسط و پایین جامعه دارد، از این رو استفاده 
ساخت  در  مسکن  های  تعاونی  ظرفیت  از 
مسکن ارزان می تواند به عنوان راهکاری موثر 
دار شدن  در جهت خانه  به صرفه  مقرون  و 

اقشار جامعه دنبال شود.
به اعتقاد فعالان تعاونی، در سالهای گذشته 
تعاونی ها بخش اعظمی از تقاضای مسکن 
گروهها،  و  افراد  از  بسیاری  و  گفته   پاسخ  را 
طریق  از  فرهنگیان  و  کارگران  و  کارمندان 
تعاونی های مسکن ادارات و نهادها و سازمانها 
که ساخت مسکن  صاحبخانه شده اند چرا 
در بخش تعاون با قیمت تمام شده صورت 
در  بابت  این  از  تعاونی ها سودی  و  می گیرد 
همین  به  کنند  نمی  لحاظ  مسکن  قیمت 
دلیل مسکن با نرخ ارزان تر ساخته و تحویل 
متقاضیان می شود تا آنجا که استاد رضایی ـ 
 ـاز  عضو هیات مدیره اتاق تعاون استان تهران 
احداث ۲۰۰ هزار تا ۴۰۰ هزار واحد نهضت 
ملی مسکن توسط شرکت های تعاونی مسکن 
مسکن  درصد   ۷5 گوید:  می  و  داده  خبر 
مسکن  تعاونی های  را  کارمندی  و  کارگری 

ساخته اند.
در حال حاضر بخش تعاون به عنوان بازوی 
برنامه  تحقق  در  تواند  می  دولت  اجرایی 

ساخت دستکم یک میلیون واحد مسکونی در 
سال ایفای نقش کند.

تعاون  معاون   ـ مسکنی  مهدی  که  آنطور 
 ـگفته: از  وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی  
در ۶  که  واحد مسکنی  میلیون  دو  مجموع 
سال گذشته احداث شده یک میلیون و 9۰ 
هزار واحد در قالب مسکن گروهی و تعاونی و 
۸۴۰ هزار واحد مسکونی در طرح های ملی از 
جمله مسکن مهر توسط تعاونی های مسکن 

ساخته شده است.
به گفته وی، بخش تعاون سهم مهمی در 
نهضت ملی مسکن بر عهده دارد و اگر دولت 
بهره برداری  تعاونی های مسکن  از ظرفیت 
بخش  مشکلات  از  اعظمی  بخش  کند، 

مسکن برطرف می شود.
خانه دار  لزوم  بر  حال  عین  در  مسکنی 
شدن مردم از طریق الگوی تعاون تاکید دارد 
برنامه ساخت مسکن دولت  و می گوید: در 
 ۴ مجموع  از  کرده  مکلف  را  تعاون  بخش 
در  واحد  هزار  مسکونی ۴۰۰  واحد  میلیون 

بخش تعاون ساخته شود.
شهرک های  ساخت  از  پیشتر  کمی  وی 
مسکونی جوار کارخانه ای در سراسر کشور با 
اولویت کارگران خبر داده و با اشاره به فعالیت 
95۰۰ تعاونی مسکن موفق در کشور، تنها راه 
حل خانه دار شدن طبقات متوسط و ضعیف 
کشور را در اجرای مدل تعاونی های مسکن 

عنوان کرده بود.
شدن  دار  خانه  راه  تنها  تعاون  وزیر  معاون 
مدل  اجرای  را  ضعیف  و  متوسط  طبقات 

تعاونی های مسکن می داند
بر اساس گزارش ها سهم تعاونی ها در تولید 
مسکن زیر ۱۰ درصد پیش بینی می شود در 
حالی که کارشناسان تاکید دارند این بخش 
از ظرفیتها و پتانسیل های بالایی برای ساخت 

مسکن برخوردار است.
 ـدر گفت وگو با   ـفعال حوزه کار  علی اصلانی 
ایسنا، بر لزوم فراهم کردن زیرساختهای اولیه 
برای ساخت مسکن کارگران در کشور تاکید 
جامعه  می خواهیم  اگر  گوید:  می  و  کرده 
ساخت  شرایط  باید  شوند  خانه دار  کارگری 

مسکن را برای آنها تسهیل کنیم.
وی داشتن امنیت شغلی را اصلی مهم در 
می  و  کرده  عنوان  کارگران  شدن  دار  خانه 
مسکن  ساخت  برای  شیوه  بهترین  گوید: 
کارگری، تعاونی های مسکن است. تعاونی 
راه  ها  کارخانه  داخل  در  باید  مسکن  های 
اندازی و کارگران به عضویت در آنها تشویق 
شوند و کارفرمایان هم در بحث تامین مسکن 

کارگران به کمک بیایند.

به گفته این فعال حوزه کار، دریافتی کارگران 
آنقدر نیست که بتوانند در طرح های مسکن 
آورده بالایی بیاورند یا از عهده اقساط سنگین 
مسکن  بحث  در  باید  لذا  برآیند  مسکن  وام 
و  دید  تر  ویژه  طور  به  را  کارگران  کارگری، 
آنها  به  بهره  بدون  و  قیمت  ارزان  تسهیلات 
 ـفعال کارگری  اختصاص داد. فتح الله بیات 
خانوارهای  برای  ارزان  مسکن  تامین  نیز 
هم  می افزاید:  و  شده  خواستار  را  کارگری 
اکنون بخش اعظمی از حقوق کارگران صرف 
هزینه های مسکن و اجاره بها می شود از این 
رو اگر تعاونی های مسکن خوشنام و با سابقه 
و ساز شوند گام موثری  وارد چرخه ساخت 
در خانه دار شدن اقشار ضعیف و کم درآمد 

خصوصا کارگران برداشته می شود.

که  است  آن  از  حاکی  آمارها  که  حالی  در 
برای  صادره  ساختمانی  پروانه های  تعداد 
اما  تعاونی های مسکن رقم کوچکی است، 
نسبت تعداد واحدهای تعاونی های مسکن در 

ساختمان رقم بالایی بوده است.
خانه  مزیتهای  از  :یکی  است  ذکر  به  لازم 
دار شدن در قالب تعاونی ها این است که در 
حاکم  آوری  سود  نگاه  مسکن  تعاونی های 
نیست و واحدها با قیمت مناسب و کیفیت 
قابل قبول ساخته و در اختیار متقاضیان قرار 
داده می شود از این رو کارشناسان و فعالان 
حوزه کار تاکید دارند که در برنامه تعهد ساخت 
مسکن باید از ظرفیت تعاونی های خوشنام و 
استفاده  پیش  از  بیش  حوزه  این  در  موفق 

شود.

معاون تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی  پاسخ می دهد؛

چرا تعاونی ها بهترین راه خانه دار شدن مردم هستند؟

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱4۰۱۰4۰3۰۰۱۱۰۰۱84۶/۱
بدینوسیله به آقای محمدرضا فاتح نام پدر:علی تاریخ تولد: ۱3۶3/۰۶/۰9 
راهن  بدهکارو  شناسنامه:5۶۰۱  شماره   ۰9۴۱۱3۰99۱ ملی:  شماره 
ابلاغ  مامور  برابرگزارش  که   ۱۴۰۱۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۱۸۴۶/۱ کلاسه  پرونده 
وشرطی:شماره  رهنی  سند  برابر  که  گردد  می  ابلاغ  اید  نگردیده  شناخته 
رسمی  اسناد  دفترخانه  نظیمی   سند ۱۴۰۰/۱۰/۲9  سند:9۴۱۷۲،تاریخ 
شماره ۱ شهر قم متعهد:حسن حسین لو)وام گیرنده(ومحمدرضا فاتح)راهن( 
متعهدله: مهدی صبائی مبلغ ۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال بدهکار می باشید که 
براثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات 
قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه ۱۴۰۱۰۱9۸3 در اداره اجرای اسناد رسمی قم 
مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به شما 
ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است 
فقط یک نوبت در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت ۱۰ روز نسبت 
به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری 
عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.درضمن شما موظف 
هستید نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا)سامانه ابلاغ دادگستری(اقدام نمایید. 

)م الف۱5۶۸۲(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
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کشاورز کاپیتان اسبق تیم ملی فوتسال:

 تیم ملی فوتسال ایران تلفیقی از بازیکنان 
باتجربه و جوان است

کاپیتان اسبق تیم ملی فوتسال کشورمان گفت: تیم ما تلفیقی از بازیکنان با تجربه 
و جوان است و با میانگین سنی حدود ۲۸ سال سن در آسیا، باید بگویم که تیم با 

تجربه ای داریم.
با  که  تایلند  دوستانه  تورنمنت  خصوص  در  گفت وگویی  در  کشاورز  محمد 
نایب قهرمانی تیم ملی فوتسال کشورمان به پایان رسید، اظهار داشت:  در این 
تورنمنت محل خوبی برای محک خوردن تیم ملی بود. بازی ها را نتوانستم به طور 
کامل ببینم و بیشتر فیلم کوتاه بازی ها را تماشا کردم اما دیدار فینال بین ایران و 
مراکش را به طور کامل دیدم. دیدار نهایی بازی خوب، جان دار و نسبتا برابری بود و 

هر دو تیم موقعیت هایی روی دروازه هم خلق کردند.
وی ادامه داد: به نظرم تیم ما در بخش حمله بیشتر اوقات متکی به کارهای انفرادی 
و دریبل های سالار آقاپور و مسلم اولادقباد بود که فکر می کنم در بازی با مراکش 
توسط تیم حریف مهار شده بودند و دریبل نخوردن بازیکنان مراکش کار را برای ما 
سخت کرده بود. اگر بخواهم منصف باشم، در ۲ وقت اضافه تیم مراکش کاملا بازی 
را در اختیار گرفت و موقعیت هایی را روی دروازه ما ایجاد کرد اما تیم ما در وقت های 
اضافه نتوانست کار خاصی انجام دهد و ایجاد موقعیت داشته باشد. تیم ایران حتی 
یک شوت هم به سمت دروازه مراکش نزد که شاید به دلیل خستگی زیاد بازیکنان 

بود. در کل این بازی ها جدا از نتیجه به آماده سازی تیم ملی کمک زیادی کرد.
کاپیتان اسبق تیم ملی فوتسال کشورمان در مورد عملکرد بازیکنان جوان ایران در 
این تورنمنت بیان کرد: من پیش از این گفتم که بازی ها رو به طور کامل ندیدم اما 
خوب به طور خاص بازی با مراکش را کامل دیدم و در آن دیدار، کادرفنی بیشتر از 
نفرات با تجربه و نام آشنای تیم ملی استفاده کرد و خیلی فرصت به جوانان نرسید و 
در فینال یا به بازی گرفته نشدند یا زمان کوتاهی داخل زمین رفتند. در بین بازیکنان 
جوان، سالار آقاپور بازیکنی بود که هم در دیدار فینال و هم در دیگر دیدارها موثر بود و 
نشان داد آینده خوبی در انتظار این بازیکن با استعداد است. البته جا دارد که به همه 

بازیکنان خسته نباشید بگویم.
سرمربی تیم فوتسال گیتی پسند اصفهان گفت:  در خصوص اینکه کادرفنی تیم 
ملی می گویند داریم تیم جوانی به مسابقات قهرمانی آسیا می بریم، گفت:  حقیقتش 
من خیلی موافق این جمله نیستم و باید عرض کنم که تیم ما تلفیقی از بازیکنان با 
تجربه و جوان است و با میانگین سنی حدود ۲۸ سال سن در آسیا، باید بگویم که تیم 

با تجربه ای داریم که انشاالله با دست پر کویت را ترک خواهند کرد.
وی در پایان عنوان کرد:  در آخر برای تیم ملی کشورم آرزوی موفقیت دارم. انشاالله 
این تیم با تمام توان از اقتدار و اعتبار فوتسال ایران دفاع کرده و امیدوارم یک قهرمانی 

نیز به تالار افتخارات فوتسال ایران اضافه کند. 
 

رئیس هیات تنیس روی میز استان قم خبرداد:

رقابت پینگ پنگ بازان قمی
 در تور جهانی 2۰22 

رئیس هیات تنیس روی میز استان قم گفت: دو تن از نخبه های پینگ پنگ قم با 
سفر به گرجستان از امروز در تور جهانی این رشته با حریفان مطرح خارجی به رقابت 

می پردازند.
سیدعلی  و  حبیبی  محمدحسن  کرد:  اظهار  گفت وگویی  در  عموئیان  محمد 
سجادیان چهره های شاخص تنیس روی میز قم در ترکیب تیم منتخب ایران هستند 
که از ۲۸ شهریور تا سوم مهر با حریفان شرکت کننده در مسابقات تور جهانی 

پینگ پنگ مسابقه می دهند.
وی با اشاره به برگزاری این رقابت ها در تفلیس گرجستان، بیان کرد: سیدعلی 
سجادیان در مرحله گروهی مسابقات رده سنی جوانان زیر ۱9 سال به عنوان سرگروه 
از روز سه شنبه ۲9 شهریور در گروه هشت با پینگ پنگ بازان کشورهای اوکراین و 
ارمنستان رقابت می کند و نخستین حریف وی ناواک اسپانیان از کشور ارمنستان و 

دومین رقیب وی نظر تیک ناک از کشور اوکراین خواهد بود.
رئیس هیات تنیس روی میز استان قم همچنین به قرعه کشی پیکارهای زیر ۱۷ 
سال نوجوانان تور جهانی گرجستان اشاره و بیان کرد: محمدحسن حبیبی در 
مرحله گروهی رده نوجوانان زیر ۱۷ سال به عنوان سرگروه از امروز در گروه 9 با 

بازیکنان کشورهای بلژیک، ارمنستان و گرجستان مسابقه می دهد.
وی با بیان اینکه حبیبی به تازگی موفق به کسب مقام سوم تیمی مسابقات قهرمانی 
آسیا شده، خاطرنشان کرد: وتیطو تسنکو از کشور بلژیک نخستین حریف نماینده 
شایسته تنیس روی میز استان قم است و سپس حبیبی با مشق نظریان از کشور 

ارمنستان و نیکولوزی رزمادزه از کشور گرجستان دیدار خواهد کرد.

امید عیسی برای بازگشت از بین رفت؛

پایان داستان آل کثیر و پرسپولیس 
مهاجم سابق پرسپولیس به زودی تیم جدید خود را انتخاب خواهد کرد.

براساس این گزارش، عیسی آل کثیر را می توان یکی از بازیکنان بدشانس چند 
سال اخیر پرسپولایس دانست بازیکنی که در بدو حضورش در جمع سرخپوشان 
پس از درخشش در لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۰، با محرومیت ۶ ماهه مواجه شد 
او  از سر  بیگاه دست  و  پایان دوران محرومیتش، مصدومیت های گاه  از  و پس 
برنداشت و سرانجام در اوایل لیگ بیست و دوم رباط صلیبی پاره کرد تا بدشانسی 

او کامل شود.
این اما پایان کار نبود. آل کثیر از انجام عمل جراحی در اوایل کار سر باز زد و معتقد 
بود که با رباط پاره می تواند به پرسپولیس کمک کند و به همین خاطر نیز چندین ماه 

زمان را از دست داد اما کادرفنی سرخپوشان هرگز این مساله را نپذیرفت.
سرانجام آل کثیر پس از مدت ها و البته از دست دادن زمان، راضی شد پایش را به 
تیغ جراحان بسپارد. او اواسط اردیبهشت تحت عمل جراحی قرار گرفت و به همین 
خاطر دستکم به ۶ ماه زمان نیاز دارد تا در شرایط مسابقه قرار بگیرد. بدین ترتیب این 
بازیکن دوران بدنسازی پیش فصل، تمرینات پیش فصل و 3 ماه اول لیگ بیست و 

دوم را از دست داد.
در همین راستا پرسپولیس نیز لوکادیا و شیخ دیاباته را جذب کرد و علاوه بر این دو 
با حضور مهدی عبدی و حامد پاکدل تعداد مهاجمان هدف سرخپوشان به ۴ رسیده 

و در فهرست جایی برای مهاجم جدید وجود ندارد.
آل کثیر امیدوار بود تا با پایان روند بهبودش قراردادش را تمدید کند اما با جذب 
دیاباته دیگر این امکان وجود ندارد تا بدین ترتیب ماجرای او و پرسپولیس به پایان 

برسد.
او ابتدای لیگ بیستم با قراردادی به مدت دو فصل به جمع سرخپوشان اضافه شد.

با این حال از تراکتور به عنوان یکی از تیم هایی یاد می شود که با او وارد مذاکره 
شده است.

 
درمسابقات کیک بوکسینگ صورت گرفت؛

درخشش رزمی کاران قمی
 در مسابقات کشوری 

تیم کیک بوکسینگ قم با 3 طلا، دو نقره و یک برنز به کار خود در مسابقات 
قهرمانی کشور پایان داد.

این گزارش ،مهدی عظیمی در وزن منهای ۸۰ کیلوگرم بزرگسالان،  براساس 
امیرعلی اسداللهی در منهای 3۰ کیلوگرم نونهالان و ابوالفضل محمدیان در منهای 

35 کیلوگرم نوجوانان به مدال طلا رسیدند.
محمد رضا چراغی در وزن منهای ۴5 کیلوگرم رده نوجوانان صاحب نشان نقره 

شد.
امیرحسام زارعی هم در منهای 35 کیلوگرم نونهالان و علی خلیلی در منهای ۴۰ 

کیلوگرم نوجوانان به نشان برنز دست یافتند.
این مسابقات با حضور 39۰ ورزشکار در قالب ۲۲ تیم از سراسر کشور و به میزبانی 

البرز برگزار شد.

 گفت و گو / رضا ملکی
به کوچه پس کوچه های پائین شهر سفرمی کنم 
،خیابان آذربامردمانی خاکی ، بی ریا و دوست داشتی 
آنجا که فرزندی پاک سیرت به نام رضا از پدری شجاع 
ومادری غیور ازایل بختیاری دیده به جهان گشود 

تولدش دردوم فروردین ماه ۱3۴۴ ثبت گردید.
زمینهای خاکی،جنب وجوش دنیای کودکی،دوران 
ابتدایی وراهنمایی و وصل به بهترین عشق دوران 
چون  بزرگانی  افسربا  فوتبال،تیم  اش  نوجوانی 
علی حیات پور وسرلشکرموسوی وغیره درآن زمان 
عزیزبه  داشت.رضا  قم  فوتبال  در  فعال  حضوری 
انقلاب  از  قبل  روزگار  وهمزمان   پیوست   تیم  این 

شکوهمند اسلامی را تجربه کرد.
پدرش باتوجه به مهارت ساخت باروت به جوانانی 
تاثیر گذار حرکت  افراد  از  بعدها  ارتباط شد که  در 

پیروزی بخش انقلاب شدند.
جمله  از  آذر  دل  جواد  وشهید  مومنی  شهیدان 
جوانانی بودند که با شجاعت خاص درکنار پدررضا 
داشتند  حضور  انقلاب  از  قبل  درگیریهای  دراوج 
وشجاعتشان مثال زدنی بود ،مادررضا که از ایل شجاع 
بختیاری است اولین شیرزنی بود که شجاعانه عکس 
امام خمینی)ره( را بر دیواره تانک لشکر کماندویی 
جسارت،شجاعت  معنی  تا  چسباند  شاه  ارتش 

ودلاوری را معنی نمایند.
پیروزی انقلاب وحضوردرجبهه های جنگ

وی در گفت و گو با ایمان می گوید :درسال 59 
عاشقانه به جبهه رفتم، درآن ایام بسیاری تیم های 
های  جبهه  رهسپار  را  خود  بازیکنان  قم  فوتبال 
که  مفتخرم  بابت  این  واز  کردند  باطل  علیه  حق 
پرافتخار  حضوری  قم  شهرم  دلاور  فوتبالیستهای 

وپررنگ درکل دوران جنگ تحمیلی داشتند.
پاک  عاشقان  خیل  ابیطالب)ع(با  بن  لشکرعلی 
کردند  می  تابی  بی  شهادت  برای  که  خود  باخته 
از  داشت.یکی  درخود  را  بسیاری  فوتبالیستهای 
تفریح های خوب ما بازی فوتبال زیر باران خمپاره 
وگلوله های دشمن بود هراسی نبود از اینکه دچار 
حادثه شویم وروحیه خودمان را با بازی فوتبال تقویت 

می کردیم.
درطول زمان جنگ درچندنوبت دچار مجروحیت 
های جدی شدم تا جائیکه نتوانستم به فوتبال خود 
ادامه دهم اما درکنار دوستان خوبم وتیم به یاد ماندنی 
افسر بودم که دربدنه خود بزرگان بسیاری را در سطح 

کشور معرفی نموده است.
تیمسار موسوی فرمانده ارتش ،علی حیات پوراز 

کشور،دکترعلی  هندبال  لایق  ومدیران  مربیان 
استاد  کشور  دانشگاهی  فرهیختگان  از  محمدی 
عباس جهان بین از مدیران شایسته اداره کل ورزش 
وجوانان که بیش از هشت سال بر ورزش قم مدیریت 

کرد ودیگران که باعث افتخار نام مقدس قم درکشور 
شدند.

ورود به دنیای مربیگری
باتوجه به اینکه دردنیای بازیگری فوتبال درتیمهای 

داشتم  فعال  حضوری  وآموزشگاهها  قم  منتخب 
وزیرنظراساتید گرانقدری چون مرحوم علی تجویدیان 
مربیگری  به  بودم،  دیده  تعلیم  ومرتضی چراغچی 
شرکت  با  که  بودم  ودرصدد  ورزیدم  می  عشق 
دراین  را  خود  دانش  بتوانم  مربیگری  درکلاسهای 

صندلی داغ تجربه کنم.
گرفتن کارت مربیگری درجه 3 و ۲ درکنار اساتید 
جلالی  تجویدیان،مجید  مرحوم  چون  گرانقدری 
واستاد صالح مسیر زندگی مرا در مسیر مربیگری 
وهمزمان  رفتم  تهران  فجر  باشگاه  داد.به  تغییر 
درکلاس درجه یک مربی گری فوتبال زیر نظر استاد 
معتبر  مدرک  توانستم  اقبالی  مسعود  محصص، 

مربیگری درجه یک را بدست آورم.
در شهر قم هم در فوتبال وفوتسال تجربه چندسال 
هدایت تیمهای مختلف را داشتم ودراین راه با مطالعه 
بسیار وکسب دانش روز مربیگری سعی داشتم که 
بهترین آموزش ممکن را برای شاگردانم داشته باشم.

جدایی ازفوتبال ورود به صنعت بیمه
مدتی است از فوتبال دور شده ام  بعد به صنعت 
بعنوان  کارآفرین  بیمه  درشرکت  و  پیوستم  بیمه 
مدیرنمونه کشورانتخاب شده ام .سعی  من براین 
باشم  ورزش  جامعه  خدمتگزار  دراینجا  که  است 
اولین  برای  که  ام  داده  ارائه  را  نوینی  وطرحهای 
باردربیمه ورزشکاران ومربیان درکشور اجرا خواهد 
شد وامید دارم که تجارب خود را دراختیار نسل جوان 

ورزش قم قرار دهم.
حرف آخر

درجبهه  حضور  سالها  سبب  به   بختیاری  رضا 
دارد  دوست  و  ای  ویژه  اخلاق  نظیرو  بی  صلابتی 
درهرجا که هست منشا خدمت وخیر به مردم باشد.او 
می گوید درطول این سالها فداکاری همسر گرانقدرم 
بسیار به من کمک کرد تا بتوانم عاشقانه درخدمت 

ورزش باشم.
دوری مدام از منزل وحضور درمسابقات مختلف 
تنها با سعه صدر همسر عزیزم همراه بود که از این 
طریق تشکر ویژه وسپاسی مخصوص بر محبتهای 

بی پایان همسرم دارم.
درخصوص فوتبال قم ومسیر ودست اندازهای آن 
آینده حرف بسیار است که درجای خود وبا همکاری 
خواهیم  آن  به  قم  فوتبال  بزرگ  کسوتان  کهن  با 

پرداخت.
از روزنامه وزین ایمان  که درخصوص قدیمیهای 
ورزش در دوسال گذشته خدمات ارزشمندی داشته 

تشکری ویژه وخالصانه دارم.

گفت و گوی»ایمان« با رضا بختیاری پیشکسوت فوتبال قم ؛

جانبازی پرافتخار،مربی لایق ومدیری حاذق وتوانا

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۷۲۱مربوط  شماره  رای   -۱
۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۰9۶مربوط به تقاضای خانم اعظم برزگر پور فرزند ابوالقاسم 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۶۰/5۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۷3 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
از فروغ دادبان احدی از ورثه مرتضی دادبان خریداری به موجب اظهار نامه ثبتی شماره 
 ۱3۲۰/۰3/۰5 مورخ   5۶۰9 شماره  رسمی  وسند   ۱3۱5/۰۸/۲۶ مورخ   ۸۰۰5

دفترخانه یک قم)م الف ۱۴5۶9(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۰3۰مربوط  شماره  رای   -۲
۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۰5۷مربوط به تقاضای آقای لطیف کنجکاو فرزند صدقعلی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴5مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از 
۱۱۲۰۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر 3۷9 صفحه ۴3۸ )م الف ۱۴5۶9(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۷۲۴مربوط  شماره  رای   -3
فرزند  ثابت  حیدری  احمد  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۱5۲مربوط 
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 99۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰5۰3 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
از حسین زمان زاده خریداری به موجب رونوشت از سند رسمی شماره ۸53۰ مورخ 

۱35۱/۰۸/۲3 دفترخانه ۱۸ قم)م الف ۱۴5۷۱(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۴۸5مربوط  شماره  ۴-رای 
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۶۲۴مربوط به تقاضای آقای علیرضا نجفی قوزوللو فرزند 
زلف علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۲/5 مترمربع پلاک شماره 
۱۱۰۴5 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از حسین علیزادیان خریداری به موجب سند رسمی شماره ۲399 مورخ 

۱3۴۴/۱۲/۱۴ دفترخانه ۱۶ قم )م الف ۱۴5۷3(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۶۶۲ شماره  رای   -5
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲۰۱مربوط به تقاضای آقای عباس امینی قمی فرزند حسین 
در ۸9/33۴ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۶۸ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۶5۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 3۱9 صفحه ۴۷۱ خریداری به موجب سند رسمی 

شماره ۲۴9۸9 مورخ ۱۴۰۰/۰۷/۲۶ دفترخانه ۶۲ قم )م الف ۱۴۶۴9(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۶۶۴ شماره  رای   -۶
فرزند  مدنی  حسین  محمد  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲۰۲مربوط 
مصطفی در ۶۶/993 سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۲۶۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰۶5۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 3۱9 صفحه ۴۷۱ خریداری به موجب ۱- سند 
رسمی شماره ۲۴9۸9 مورخ ۱۴۰۰/۰۷/۲۶ و۲- سند رسمی شماره ۲۴۸۸۴ مورخ 

۱۴۰۰/۰۷/۰3 دفترخانه ۶۲ قم )م الف ۱۴۶5۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۶۶5 شماره  رای   -۷
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲۰3مربوط به تقاضای خانم مستانه مدنی فرزند مصطفی 
در ۱۱۱/۶۷3 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۶۸ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۶5۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر 3۱9 صفحه ۴۷۱ خریداری به موجب ۱- سند رسمی شماره 
۲۴9۸9 مورخ ۱۴۰۰/۰۷/۲۶ و۲- سند رسمی شماره ۲۴۸۸۴ مورخ ۱۴۰۰/۰۷/۰3 

دفترخانه ۶۲ قم )م الف ۱۴۶5۱(

کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۷۸۱مربوط  شماره  رای   -۸
۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۲۲3۶مربوط به تقاضای آقای عبداله رمضانی فرزند علی میرزا 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 35 مترمربع پلاک شماره 3۴۱ فرعی از 
۱۰59۶ و ۱۰59۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از سید ابوالفضل تولیت ورثه مرحوم سید باقر تولیت)م الف ۱۴۶53(

کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴5۱۰مربوط  شماره  رای   -9
۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۱۷3مربوط به تقاضای آقای عباس معارفوند فرزند محمدمراد 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 5۶۶/۶۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۰۴۸۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند رسمی شماره 3۰۱۲۸ مورخ ۱399/۰3/3۱ دفترخانه ۴۰ قم )م الف 

)۱۴۶5۴
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴5۱۱مربوط  شماره  رای   -۱۰
۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۱۷۴مربوط به تقاضای آقای مرتضی معارفوند فرزند علی 
برار در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 5۶۶/۶۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۸۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

سند رسمی شماره 3۰۱۲۸ مورخ ۱399/۰3/3۱ دفترخانه ۴۰ قم )م الف ۱۴۶55(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۶5۲مربوط  شماره  رای   -۱۱
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۷3۲مربوط به تقاضای آقای سیدحسین حسینی فرد فرزند 
آقا مرتضی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱5۴/۸۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۰399 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

۸۲۰۸ مورخ ۱39۷/۰۴/۲5 دفترخانه ۱۰۲ قم )م الف ۱۴۶5۶(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴3۶۸مربوط  شماره  رای   -۱۲
فرزند  نهاوندی  عبدالهادی  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۲9۱مربوط 
اسمعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۷/5۷ مترمربع پلاک شماره 
5۱۶۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از زینب محیسنی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 395 صفحه 3۸۴ 
وبه موجب سند رسمی شماره 55۷۶ مورخ ۱393/۰۶/۱9 دفترخانه 5۸ قم )م الف 

)۱۴۶5۷
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۴93مربوط  شماره  رای   -۱3
۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۴95مربوط به تقاضای آقای ابوالفضل یزدی فرزند حسن در 
ششدانگ یک باب مغازه به مساحت ۲۲/۰3 مترمربع پلاک شماره ۶ فرعی از ۱۱۰93 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 

در دفتر ۲۰5 صفحه 3۴3 )م الف ۱۴۶59(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰3۲۲3مربوط  شماره  رای   -۱۴
۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۱۲5مربوط به تقاضای آقای ابوالقاسم روح اله زاده فرزند 
شمس اله درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱5۷/5 مترمربع پلاک شماره 
۱۰53۰ و ۱۱۱95 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۲9۶3۷ و ۲93۶۸ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۶ دفترخانه 3۶ قم )م الف ۱۴۶۶۱(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴93۴مربوط  شماره  رای   -۱5
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۶3۷مربوط به تقاضای آقای مصطفی قدیری آرانی فرزند 
احمدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۶ مترمربع پلاک شماره 33 
فرعی از ۱۰3۰۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از محمد مصطفی زین العابدین زاده سند مالکیت مشاعی صادره 
مورخ  به موجب سند رسمی شماره ۲۴5۶۱  دفتر ۶۴۲ صفحه 5۴۷ خریداری  در 

۱۴۰۰/۱۰/۰۲ دفترخانه ۷۷ قم )م الف ۱۴۶۶۴(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴۶55مربوط  شماره  رای   -۱۶
۱۴۰۱۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۲55مربوط به تقاضای خانم معصومه حاجیان حسین آبادی 

فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۸9/5۲ مترمربع پلاک 
شماره ۱فرعی از ۱۰۷۶۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر 359 صفحه ۱۷۶ خریداری به موجب سندصلح شماره 
۱۶۲۱۷3 مورخ ۱3۸۷/۰۷/۰۸ دفترخانه ۲۰ قم باشرط خیار فسخ وحفظ مادام العمر 

برای مصالح)م الف ۱۴۶۶۷(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴5۲۱مربوط  شماره  رای   -۱۷
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۶۶۱مربوط به تقاضای خانم معصومه قاسمی والیجردی 
فرزند رضا درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۲/۷۲ مترمربع پلاک شماره 
۱۰3۴۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از حسین بیوک به موجب سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲3 صفحات 
به موجب سند رسمی شماره ۷۴۷9 مورخ ۱3۴5/۰۴/۰۷  و 39۱ خریداری   3۸۸

دفترخانه ۱۶ قم )م الف ۱۴۶۶9(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴5۸۲مربوط  شماره  رای   -۱۸
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۸۸۱مربوط به تقاضای آقای جعفر هفتانی فرزند محمد در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۴/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰9۱3 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
علویه بهاالدینی مورث سید تقی وسید محمد وافسر شهرت همگی بهاالدینی به موجب 

دادنامه شماره ۱۱۶۴ مورخ ۱3۷۴/۱۰/3۰)م الف ۱۴۶۷۲(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰۴3۲۶مربوط  شماره  رای   -۱9
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۶۶۰مربوط به تقاضای آقای محمود جمالی فرزند صمصام 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷5/۶5 مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از 
9۴5۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

۲۷۱۷3 مورخ ۱35۸/۱۲/۰9 دفترخانه ۱۶ قم )م الف ۱۴۶95(
کلاسه  پرونده  به  ۱399۶۰33۰۰۰۱۰۱593۶مربوط  شماره  رای   -۲۰
در  رضا  فرزند  رو  خرم  اکبر  آقای  تقاضای  به  ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱3۴۴مربوط 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰5 مترمربع پلاک شماره ۱۰5۸۶ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۶۲9۸۶ مورخ 

۱3۶9/۰۱/۲۱ دفترخانه ۱5 قم )م الف ۱۴۶9۶(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰33۰۰۰۱۰۰3355مربوط  شماره  رای   -۲۱
۱۴۰۰۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲۱۱مربوط به تقاضای آقای اصغر سلمان زاده فرزند محمد 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۴/3۶ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۶ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
از آقایان غلامحسین وغلامرضا ارغوان سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۷۰ صفحه 
۲9۸ الی 3۰۴ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۴59۰3 مورخ ۱3۶۰/۰9/۰9 

دفترخانه ۱5 قم )م الف ۱۴۶9۸(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اخبار صنعت(
نوبت اول: ۱4۰۱/۰۶/۱4
نوبت دوم: ۱4۰۱/۰۶/۲9
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران هیچ گونه تغییری 
در جغرافیای سیاسی در منطقه قفقاز جنوبی را نمی پذیرد.

ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه روز دوشنبه در ابتدای نشست خبری 
با خبرنگاران که در محل وزارت امور خارجه برگزار شد، در پاسخ به سوالی درمورد 
اتفاقات درحوزه قفقاز جنوبی گفت: موضع صریح و واضح جمهوری اسلامی ایران در 
قبال تحولات در منطقه قفقاز جنوبی بارها در سطوح مختلف به صورت رسمی بیان 
شده است و در این ارتباط ابهامی وجود ندارد اما متاسفانه اخیراً از روز سه شنبه هفته 
گذشته شاهد آغاز درگیری های جدید مرزی میان دو کشور همسایه یعنی جمهوری 
آذربایجان و ارمنستان بودیم که متاسفانه به کشته و زخمی شدن طرفین هم منجر 
شده است. جمهوری اسلامی ایران مبتنی بر سیاست همسایگی و سیاست اصولی 
خود مبنی بر تلاش برای کمک سازنده به حل و فصل بحران های منطقه ای سریع 

ترین زمان ممکن وارد عمل و تلاش های سیاسی شد.
با  ارمنستان  جمهوری  وزیر  نخست  گفتگوی  ارتباط  همین  در  داد:  ادامه  وی 
رئیس جمهوری اسلامی ایران انجام شد و در این ارتباط تبادل نظر صورت گرفت. 
رئیس جمهوری دیدگاه ها و مواضع جمهوری اسلامی ایران را در این ارتباط بیان کرد 
و توصیه های سیاسی خود را به طرف ارمنستانی منتقل کرد و بعد از آن گفتگوهای 
تلفنی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با همتای آذربایجان صورت گرفت که 
در این ارتباط جمهوری اسلامی ایران همانند سابق که از ابتدای بحران از هیچ گونه 
کمکی برای ایجاد آرامش و پایان بخشیدن به درگیری ها دریغ نکرده بود در این مرحله 
هم با سرعت عمل وارد شد و با تلاش های دیپلماتیک تلاش کرد که آتش بس مجدداً 

برقرار شود و آرامش به  میان دو کشور برگردد.
ایران کاملًا روشن  کنعانی خاطرنشان کرد: مواضع اصولی جمهوری اسلامی 
و واضح است ما معتقد به ضرورت استفاده از رویکرد و راهکارهای سیاسی برای 
پایان دادن به درگیری ها و کاهش تنش و ورود به گفتگوهای سیاسی برای حل و 
فصل اختلافات مرزی میان دو کشور هستیم. در خصوص ژئوپلیتیک منطقه و عدم 
تغییر مرزهای بین المللی نیز سیاست جمهوری اسلامی ایران کاملًا واضح و روشن 
است و بر ضرورت این موضوع همچنان تاکید می کند و معتقدیم که آن چیزی که 
می تواند به حل و فصل این گونه اختلافات کمک کند، هم وجود اراده سیاسی در 
دو کشور برای شروع گفتگوها و استفاده از چهارچوب های منطقه ای و تلاش های 
توام با همسایگان است که به پایان دادن به تنش ها و حل و فصل اختلافات کمک 
کند. جمهوری اسلامی ایران بر مبنای سیاست همسایگی و روابط دوستانه و بسیار 
نزدیکی با دو طرف درگیری دارد، همچنان آماده است که برای پایان دادن به تنش ها 

و اختلافات کمک بکند.
احتمال گفت وگو در خصوص مذاکرات رفع تحریم ها در نیویورک 

سخنگوی وزارت امورخارجه در مورد سفر رئیس جمهور به نیویورک و همراهی علی 
باقری عضو ارشدتیم مذاکره کننده کشورمان گفت: سفر رئیس جمهور و هیئت همراه 
برای مشارکت در هفتاد و هفتمین اجلاس سالانه مجمع عمومی سازمان ملل متحد 
انجام شده است و در مورد ارتباط با حضور آقای باقری معاون سیاسی وزیر امور خارجه 
و مذاکره کننده ارشد جمهوری اسلامی ایران در مذاکرات رفع تحریم ها برای همراهی 
با هیئت عالی رتبه جمهوری اسلامی ایران است. از طرفی برنامه تعریف شده ای برای 
گفت وگو در خصوص مذاکرات رفع تحریم ها در این سفر و اجلاس وجود ندارد اما 
به طور طبیعی همواره نشست های بین المللی فرصت بسیار خوبی است برای بیان 
دیدگاه های سیاسی و مذاکرات حاشیه ای میان مقامات کشورها است و فرصتی برای 
تبادل نظر در خصوص موضوعات مورد علاقه دوجانبه منطقه ای و موضوعات انجام و 
بین المللی است که در حاشیه این نشست در خصوص موضوع هسته ای و مذاکرات 

رفع تحریم ها صورت بگیرد و این احتمال را هم رد نمی کنم.
وی تاکید کرد: به طور طبیعی جمهوری اسلامی ایران از هر فرصتی برای بیان 
دیدگاه های خود در مورد علاقه دوجانبه و بین المللی استفاده می کند. جمهوری 
اسلامی ایران هیچ موقع میز مذاکرات را ترک نکرده است و مذاکرات سازنده را به 
عنوان یک روش مناسب و منطقی و معقول برای حل و فصل اختلافات می داند که 
در حاشیه این نشست گفتگوهای دوجانبه ای با طرف های مذاکره کننده در خصوص 
مذاکرات تحریم ها صورت گیرد و احتمال میرود که در حاشیه نشست های مجمع 
عمومی سازمان ملل هم این گفتگوها برگزار می شود. همانطور گه گفتیم ایران روش 
سیاسی و استفاده از چهارچوب های چند جانبه بین المللی را یک روش مناسب برای 
حل پرونده ها و موضوعات داغ و پیچیده میداند و به طور طبیعی جمهوری اسلامی 
ایران از هر فرصتی برای بیان دیدگاه های سازنده به منطقه خود استفاده می کند 
و مجمع عمومی سازمان ملل یکی از این فرصت های مناسب پیش روی جمهوری 

اسلامی ایران است.
همگرایی میان جریان های مقاومت، به صلح و ثبات در منطقه کمک می کند

کنعانی  در پاسخ به سؤال خبرنگاری در مورد از سرگیری روابط بین حماس و سوریه 
گفت: دولت سوریه سال ها میزبان خوب و گرمی برای گروه ها و جریان های مقاومت 
شدن  گرفتار  خاصه  گذشته  سال های  تحولات  نتیجه  در  است،  بوده  فلسطینی 
جمهوری عربی سوریه در بحران داخلی مبتنی بر طراحی خارجی، متاسفانه روابط 
میان جنبش حماس و دولت عربی سوریه دچار خلل و نقصان شده بود. تحولات 
سال های اخیر نشان داد که اساساً تهدید اصلی برای صلح ثبات و امنیت کلیه 
طرف های منطقه ای از جمله سوریه و همچنین برای همه طرف هایی که در منطقه 
معتقد به ضرورت همگرایی برای حفظ صلح و ثبات هستند،رژیم صهیونیستی است. 
بنابراین ما شاهد تغییر رویکرد تعداد قابل توجهی از کشورها و طرف های منطقه ای در 

بازسازی و اصلاح روابط خودشان با جمهوری عربی سوریه بوده ایم.
وی ادامه داد: هم تلاش های انجام شده و هم نگاه جدیدی که در صحنه فلسطین 
نسبت به ضرورت توجه به ظرفیت سوریه در حمایت از حقوق مشروع ملت فلسطین 
شکل گرفته است، نتیجه تلاش های طرف های منطقه ای و علاقه مندان به منافع 
صلح و ثبات و امنیت در منطقه از جمله جمهوری اسلامی ایران و حزب الله لبنان و 
حتی تلاش های مثبت روسیه است و ما شاهده گرم شدن مناسبات جمهوری عربی 
سوریه با حماس هستیم. به طور طبیعی معتقد هستیم این همگرایی ها در جهت 
منافع ملت های منطقه و در جهت منافع ملت مظلوم فلسطین است و به تقویت 
جایگاه فلسطین در مقابل رژیم صهیونیستی کمک می کند و جمهوری اسلامی 
ایران نیز این روند را تشویق کرده و حمایت می کند و معتقد است که همگرایی میان 
جریان های مقاومت می تواند کمک کند به تقویت صلح و ثبات در منطقه کند و مضاف 
بر اینکه اساساً ملت فلسطین نیازمند حمایت موثر همه دولت ها و ملت ها هستند که 

به حقوق مشروع ملت فلسطین ایمان دارند و از آن حمایت می کنند، بنابراین ما این 
روند را مثبت می دانیم و همچنان حمایت می کنیم.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوالی در مورد درگیری های اخیر میان 
تاجیکستان و قرقیزستان گفت: تاجیکستان و قرقیزستان از کشورهای مهم آسیای 
مرکزی هستند که این منطقه در سیاست محوری جمهوری اسلامی ایران نقش 
اصلی دارد و ما این منطقه را جزو مناطقی می دانیم که ظرفیت های بسیار خوبی 
برای همکاری میان جمهوری اسلامی ایران با جمهوری های این منطقه وجود دارد 
که مناسبات جمهوری اسلامی ایران با دو جمهوری تاجیکستان و قرقیزستان هم 
مناسب مناسبات نزدیک و دوستانه ای است به ویژه در یک سال گذشته ما شاهد 
جهش بسیار خوبی در روابط دوجانبه ایران با این دو جمهوری مهم آسیای مرکزی 
بوده ایم اما متاسفانه شاهد از سرگیری مجدد تنش ها و برخوردهای مرزی میان دو 
کشور جمهوری تاجیکستان و قرقیزستان هستیم. ایران بر مبنای سیاست همسایگی 
و منطقه ای و بر اساس مناسبات خوبی که با این دو جمهوری دارد اعلام آمادگی کرد 
که کمک کند. همچنین در صورت اعلام نیاز طرف متقابل به کاهش تنش ها و ایجاد 

آرامش و ترغیب روند گفتگوهای دو جانبه برای حل اختلافات آمادگی کامل دارد.
در  طرف  دو  نظامی  نیروهای  و  شهروندان  از  تعدادی  شدن  قربانی  افزود:  وی 
درگیری های اخیر مایه تاسف است و ما نگران استمرار این درگیری ها هستیم و 
معتقدیم گفت وگو و راه حل های سیاسی بهترین روش برای حل و فصل این بحران 
است و طرف های دیگر منطقه هم می توانند برای حل و فصل بحران کمک کنند.
جمهوری اسلامی ایران از هیچ تلاشی برای کاهش تنش و حل اختلافات بر مبنای 

راهکارهای دوجانبه و سیاسی دریغ نخواهد کرد.
رویکرد نظامی مخل شکل گیری دولت فراگیر در افغانستان است

کنعانی در پاسخ به سوالی در مورد تیرباران اسیران جنگی جبهه مقاومت ملی 
در افغانستان از سوی طالبان، افزود: سیاست جمهوری اسلامی ایران در ارتباط با 
تحولات افغانستان، سیاست کاملًا روشنی است. از ابتدای تحولات یک سال گذشته 
در افغانستان و خروج نیروهای نیروهای اشغالگر دولت آمریکا از این کشور، جمهوری 
اسلامی ایران از مهمترین کشورهای منطقه ای بود که با نگاه کمک به استقرار صلح و 
ثبات در افغانستان ارتباط خود را با همه طرف های داخلی در افغانستان و همچنین 
با طرف های ذیربط و موثر منطقه ای در موضوع افغانستان برقرار کرد. رویکرد اساسی 
جمهوری اسلامی ایران این بود که آن چیزی که می تواند در راستای منافع ملت 
افغانستان باشد رویکرد سیاسی و پرهیز از درگیری های افغانی-افغانی و شکل گیری 
یک اثر سیاسی فراگیر در افغانستان و تشکیل دولت متحد و فراگیر بود و این رویکرد 

اساسی جمهوری اسلامی ایران است.
وی تاکید کرد: مناسبات جمهوری اسلامی ایران هم با سرپرستی موقت افغانستان 
و هم با طرف های افغانی در همین چارچوب و در همین مسیر از ابتدا شکل گرفت 
و ادامه دارد اما به طور طبیعی از هیچگونه رویکردها رخداد نظامی و درگیری های 
داخل  در  شدن  کشته  و  نمی کنیم  حمایت  افغانستان  درون  در  افغانی  افغانی- 
افغانستان را خسارت برای ملت افغانستان و رویکرد نظامی را مخل شکل گیری روند 
سیاسی برای شکل گیری یک دولت فراگیر و متحد در افغانستان می دانیم، بنابراین 
ارتباط ما با طرف های افغانستانی برقرار است. مواضع سیاسی جمهوری اسلامی 
ایران در ارتباط با تحولات داخلی افغانستان و اتفاقاتی که در این کشور رخ می دهد 
مبتنی بر کمک به ایجاد ثبات و آرامش و جلوگیری از درگیری های افغانی- افغانی 
است .برای ما مصلحت عمومی افغانستان یک اصل است و مواضع سیاسی ما در 
این چارچوب تعریف می شود و در همین مسیر تلاش های سیاسی خودمان را ادامه 

می دهیم.
ارسال سوخت رایگان به لبنان موضوعیت ندارد

وی در مورد سفر هیاتی از حزب الله به ایران برای انعقاد قرارداد سوختی، گفت: 
روابط جمهوری اسلامی ایران و دولت و ملت لبنان روابط دوستانه ای است. جمهوری 
اسلامی ایران همواره تلاش کرده است در جهت کمک به رفع مشکلات لبنان اعم 
از مشکلات سیاسی به ویژه در دو سال اخیر نیز در کمک به رفع مشکلات اقتصادی 
لبنان در حوزه انرژی نقش سازنده خود را ایفا کند. جمهوری اسلامی ایران در همه 
چارچوب مناسبات دوستانه و سازنده با دولت لبنان و در راستای توسعه همکاری های 
دو جانبه خود با این کشور در سطوح مختلف ارتباط دارد و گفت وگوها صورت می گیرد 
و گفت وگوهایی هم با وزارتخانه های مربوط به حوزه انرژی لبنان انجام داده است. ما 
حمایت از دولت های دوست و کمک به رفع مشکلات آن ها و کمک به رفع مشکلات 
اقتصادی کشورهای دوست در منطقه بخشی از سیاست رسمی و اصولی جمهوری 
اسلامی ایران است و در ارتباط با لبنان هم همین موضوع صدق می کند و گفتگوهای 

میان دو کشور در سطوح مختلف انجام شده است.
کنعانی تاکید کرد: در جریان دیدار سفیر جمهوری اسلامی ایران با مقامات و وزیر 
مربوطه لبنان، گفت وگوهایی صورت گرفته است و ایران اعلام آمادگی کرده است که 
بتواند در چارچوب گفتگوهای فنی و اقتصادی دو کشور، راهکارهای کمک اقتصادی 
به لبنان را بررسی کند و در همین چارچوب گفت وگوها ادامه دارد. در همین چارچوب 
گفت وگوها ادامه دارد و جمهوری اسلامی متناسب با ظرفیت خود و متناسب با 
وضعیت لبنان و همچنین ظرفیت های تکنیکی در این کشور آمادگی دارد که به رفع 
مشکلات لبنان در چارچوب منافع و مصلحت دوجانبه کمک کند و این سیاست کلی 
و اصولی جمهوری اسلامی ایران است و با مذاکرات میان دو کشور انشالله زمینه برای 

کمک در حوزه اقتصادی به لبنان بیش از گذشته فراهم می شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: البته بحث ارسال سوخت رایگان مطرح نیست. 
گفت وگوهای ما در حوزه مناسبات اقتصادی از جمله تامین انرژی درحوزه نفت و 
سوخت در حوزه برق، در قالب بسته در حال مذاکره است. بنابراین موضوع رایگان 
موضوعیت ندارد بلکه کمک به رفع مشکلات  انرژی هم در حوزه سوخت و هم در 
حوزه برق مطرح است و با توجه به مذاکرات جاری و پیشرو میان دو کشور امیدوار 
هستیم زمینه کمک موثر جمهوری اسلامی برای رفع بخشی از نیازها و مشکلات 

ملت لبنان را فراهم کند.
میزبان هیات اقتصادی و تجاری بزرگی از روسیه خواهیم بود

سخنگوی وزارت امورخارجه در پاسخ به سوالی در مورد اینکه طی امروز و چند روز 
آینده جمهوری اسلامی ایران میزبان هیاتی اقتصادی و تجاری بزرگی از فدراسیون 
روسیه خواهد بود،گفت: امروز و چند روز آینده ایران میزبان هیأت اقتصادی و تجاری 
بزرگی از فدراسیون روسیه خواهد بود که شامل بیش از ۶۰ شرکت از شرکت های 
مختلف خصوصی و دولتی این کشور خواهد بود که این هیأت ده ها جلسه با همتایان 

و شرکت های ایرانی خواهند داشت.
و  است  متنوعی  بسیار  ترکیب  بی نهایت،  روسی  هیاتی  ترکیب  داد:  ادامه  وی 
زمینه های مختلف مورد علاقه دو کشور برای همکاری را در بر می گیرد، از جمله در 
زمینه های غذایی، کشاورزی، شیلات، آبزیان، کشاورزی و ماشین آلات کشاورزی، 
مصالح ساختمانی، حمل و نقل و ترانزیت و قطعات خودرو و حتی در زمینه تجهیزات 
بنابراین این گفت و گو  ارتباطات،  پزشکی و سیستم های مخابراتی و و در حوزه 

زمینه های مختلفی را شامل می شود.
کنعانی خاطرنشان کرد: واقعیت امر این است که نتیجه آمدن چنین هیاتی و 
برگزاری چنین نشست های متنوع و مختلفی میان بخش های اقتصادی و تجاری 
دو کشور عملا نتیجه یکسال تلاش های مشترک دو کشور در حوزه های مورد علاقه 
است. سفرهای متعدد و سفرهایی که بیش از ۷ یا ۸ وزیر دولت جمهوری اسلامی 
ایران به روسیه و مسکو داشته اند، سفرهای متعددی که وزیران، معاونین نخست 
وزیر و مقامات مختلف فدراسیون روسیه به تهران داشته اند و مذاکراتی که در سطوح 
مختلف میان روسای جمهور دو کشور و وزیران خارجه دو کشور انجام شده و سفرهای 
متعددی که معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه به مسکو داشته و میزبان 

هیات های روسیه در تهران بوده است.
وی ادامه داد: بنابراین اتفاقی که در حال رخ دادن عملًا بخشی از نتایج تلاش های 
مشترک دو کشور در طول یکسال گذشته مبنی بر تقویت همکاری ها و مناسبات 
اقتصادی میان جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه بوده است. معتقد هستیم 
که گسترش این مناسبات تامین کننده منافع و مصالح مشترک میان دو کشور است و 
جمهوری اسلامی ایران از هر تحول مثبتی که در مناسبات ایران با همسایگان مبتنی 

بر منافع مشترک شکل بگیرد استقبال می کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: نکته مهم دیگر این است که در حوزه های 
همکاری های استانی هم به دلیل تلاش های گذشته و تلاش هایی که در یک سال 
اخیر رخ داد زمینه های بسیار خوبی در حوزه همکاری های استانی میان استان های 
جمهوری اسلامی ایران و استان های فدراسیون روسیه گرفته است و گفت وگوی 
مختلفی میان دستگاه دیپلماسی و معاونت اقتصادی به استانداران کشور انجام شده 
است و در مجموع فضای خوبی را در روند گسترش همکاری های اقتصادی و تجاری 
میان جمهوری اسلامی ایران و روسیه شاهد هستیم و بخشی از نتایج تلاش های 

جمهوری اسلامی و دولت در تمرکز بر سیاست همسایه محور تلقی می شود.
هیچ گفت وگوی دوجانبه ای با مقامات آمریکا در این سفر نخواهیم داشت

گفت وگوی  هیچ  گفت:  بایدن  با  ایرانی  مقامات  احتمال  دیدار  درباره  کنعانی 
دوجانبه ای با مقامات آمریکا در این سفر نخواهیم داشت. رئیس جمهوری در این 
ارتباط به صراحت و شفافیت دیدگاه جمهوری اسلامی ایران را بیان کرده اند. در حوزه 
مذاکرات هم ارتباطات و تماس ها در همان چارچوب از طریق اتحادیه اروپایی ادامه 

دارد و در این زمینه هرگونه تحولی هم در همین چارچوب رخ می دهد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: بنابراین تاکید می کنم سفر آقای باقری 
ارتباطی به گفت وگوی دوجانبه با مقامات آمریکایی در حاشیه نشست سازمان ملل در 

بحث هسته ای و در هیچ موضوع دیگری ندارد و نخواهد داشت.
ایران هیچ زمانی تریبون های عمومی مجامع بین المللی را ترک نکرده است

کنعانی درباره چشم انداز سفر رئیس جمهور به نیویورک و حضور در مجمع عمومی 
سازمان ملل گفت: همانطور که گفتیم سفر رئیس جمهور به نیویورک به منظور 
شرکت در اجلاس مجمع عمومی سالانه سازمان ملل متحد است و ایشان بر اساس 
برنامه ریزی انجام شده است. امروز عازم این سفر شدند و صبح روز دوم این اجلاس 

هم سخنرانی رسمی خود را در مجمع عمومی سازمان ملل متحد خواهند داشت.
وی بیان کرد: جمهوری اسلامی ایران همواره از حضور در مجمع عمومی سازمان 
ملل متحد به عنوان فرصتی برای بیان دیدگاه های اصولی خود در ارتباط با مسائل 
مهم جهانی استفاده کرده است و در این نشست هم رئیس جمهور بر همان مبنا در 
اجلاس و انجام سخنرانی رسمی دیدگاه ها و نقطه نظرات صریح جمهوری اسلامی 
را در ارتباط با روندها و تحولات منطقه ای و جهانی بیان می کند و به منظور یافتن 
با موضوعات  راه حل های معقول، سیاسی و مبتنی بر منفعت جهانی در ارتباط 

پیچیده بین المللی دیدگاه های خود را بیان می کنند.
سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: در چارچوب این سفر برنامه های متنوعی 
با  دوجانبه  دیدارهای  ایشان  رسمی  سخنرانی  بر  علاوه  است  شده  دیده  تدارک 
همتایان خود با کشورهای مختلف در حاشیه نشست مجمع عمومی خواهند داشت و 
در کنفرانس های خبری برنامه ریزی شده شرکت می کنند و نشست جمعی با اصحاب 

رسانه و مدیران مسئول رسانه های گروهی بین المللی خواهند داشت.
دینی شرکت  و شخصیت های  نخبگان  با  در نشست  افزود: همچنین  کنعانی 
می کنند و با جمعی از ایرانیان مقیم آمریکا دیدار و گفت وگو خواهند داشت. بنابراین 
جمهوری اسلامی ایران از این نشست به عنوان یک فرصت برای بیان دیدگاه های 
خود در صحن مجمع عمومی و هم نشست دوجانبه استفاده می کنند و به تدریج 
نتایج این دیدار و تحولات دیپلماتیک در طول حضور ایشان در نیویورک رخ خواهد 

داد به اطلاع مردم خواهد رسید. 
را ترک  بین المللی  تریبون های عمومی مجامع  ما هیچ زمانی  وی تصریح کرد: 
نکرده ایم و رئیس جمهور هم بر حضور در این اجلاس هم تاکید داشتند برای اینکه 
مواضع رسمی و صریح جمهوری اسلامی ایران را در ارتباط با موضوعات بین المللی و 
منطقه ای با صراحت و شفافیت از تریبون مجمع عمومی سازمان ملل به اطلاع همه 

شنوندگان در حوزه جهانی برسانند.
اظهارات مداخله جویانه مقامات آمریکایی قاطعانه مردود می دانیم

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره اظهارات مقامات آمریکایی درباره درگذشت 
در  را  آمریکایی  مقامات  مداخله جویانه  اظهارات  هرگونه  ما  گفت:  امینی  مهسا 
موضوعات داخلی جمهوری اسلامی ایران قاطعانه رد  و مردود می دانیم. دولت آمریکا 
اگر نگران ملت ایران است محاصره ظالمانه و یکجانبه غیرقانونی چند دهه ای خود 

علیه ملت ایران را بردارد و از سیاست های ظالمانه علیه ملت ایران دست بردارد.
کنعانی افزود: اساسا اینگونه اظهارات مقامات آمریکا، اظهارات مداخله جویانه و 
دخالت آمیز در امور داخلی جمهوری اسلامی ایران است و جمهوری اسلامی ایران 
اینگونه اظهارات را اظهارات غیرمفیدی می داند و به مقامات دولت آمریکا توصیه 
می کند که به مسائل داخلی خود و به حقوق ملت آمریکا بپردازند و در ارتباط با 
این گونه موضوعات که مرتبط با مسائل داخلی دیگر کشورهای مستقل است مداخله 

نکنند.
وی درباره گمانه زنی هایی درباره گشایش  کانال موازی مذاکرات رسمی گفت: 
گمانه زنی های خبری و احیانا رسانه ای را در ارتباط با روند مذاکرات تایید نمی کنم. 
روند مذاکرات چارچوب مشخص و روشنی دارد و در همان چارچوب گفت وگوها و 
مذاکرات صورت گرفته و دیدگاه ها منتقل شده است و در همین چارچوب ادامه پیدا 

خواهد کرد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: اگر منظور از روند موازی نقش آفرینی های 
توام با حسن نیت طرف های ثالث است این موضوع جدیدی نیست و پیش از این هم 
کشورهای مختلف علاقه مندی و نگاه توام با حسن نیت تلاش کرده اند در ارتباطات 
دیپلماتیک نقش سازنده ای را برای نزدیک کردن دیدگاه های طرف های مذاکره یا 

طرفین مذاکره ایفا کند.
کنعانی بیان کرد: جمهوری اسلامی ایران همواره از این تلاش ها و اقدامات و 
رویکردهای توأم با حسن نیت دیپلماتیک استقبال و گفت وگو کرده و دیدگاه های خود 
را منتقل کرده است. هر کشوری اگر با نگاه به ضرورت کمک به حل و فصل اختلافات 
و نزدیک کردن دیدگاه های طرفین در این مسیر گام بردارد و نقشی ایفا کند جمهوری 

اسلامی ایران کما فی  سابق از چنین رویکردی استقبال می کند.
 در رابطه با فوت "ملکه" بر اساس عرف دیپلماتیک عمل کردیم

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره موضع ایران درباره فوت ملکه بریتانیا گفت: 
طرف ایرانی در ارتباط با این موضوع هم به لحاظ پروتکلی متناسب با روابط دوجانبه 
و هم از منظر عمل متقابل در مناسبت های مشابه براساس عرف رایج دیپلماتیک و 

آداب شناخته شده دیپلماتیک عمل کرده است.
کنعانی بیان کرد: مناسبات میان کشورها در خلا شکل نمی گیرد و مبتنی بر 
چارچوب های مناسبات دوجانبه، عمل و واکنش متقابل است ما در این زمینه مبتنی 
بر اعراف شناخته شده و نزاکت دیپلماتیک عمل کردیم و امیدوار هستیم در دوران 
پیش رو شاهد بهبود و ارتقای مناسبات دوجانبه میان دو کشور باشیم و در چارچوب 

منافع و مصالح مشترک بتوانیم گام های جدیدی را به سمت جلو برداریم.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

پاک آیین کارشناس ارشد مسائل راهبردی:هیچ تغییری را در مرز های قفقاز جنوبی نمی پذیریم 

عضویت ایران در شانگهای درتقویت 
روابط با کشورهای منطقه تاثیرگذار است

 یک کارشناس ارشد مسائل راهبردی گفت: عضویت ایران در شانگهای و 
تقویت روابط با کشورهای منطقه به خصوص همسایگان در مسیر خنثی سازی 

تحریم ها تاثیرگذار است. 
محسن پاک آیین در گفت وگو با ایرنا درباره عضویت ایران در شانگهای و 
قرارداد ۲5 ساله با چین گفت: انعقاد قرارداد راهبردی ۲5 ساله ایران و چین 
نشان دهنده این است که جمهوری اسلامی ایران سیاست نگاه به شرق را 
به عنوان رویکرد راهبردی دنبال می کند و پیگیری آن و جدی بودن اجرای 
مفاد این قرارداد هم نشان دهنده عزم راسخ این دولت برای اجرایی کردن 

موافقتنامه های راهبردی است.
این کارشناس ارشد مسائل راهبردی افزود: نقش این قرارداد و همچنین 
قرارداد ۲۰ ساله با روسیه و رویکرد ایران در سیاست خارجی برای تقویت در 
روابط دوجانبه با همسایگان و کشورهای آسیایی یکی از دلایل پذیرش عضویت 

دائم ایران در سازمان شانگهای بود که این مساله موضوع حائز اهمیتی است.
پاک آیین بیان کرد: ایران هم به لحاظ جایگاه خاص ژئوپلتیکی و قرار گرفتن 
میان اروپا، آسیا و آفریقا برای اعضای شانگهای بسیار حائز اهمیت است، 
به خصوص بخش ترانزیتی ایران و اتصال کشورهایی مانند چین از شرق به غرب 
و از مسیر ایران و همچنین حائل شدن در کریدور شمال به جنوب که کشورهای 
قفقاز و روسیه را از مسیر ایران به دریای عمان و خلیج فارس و آبهای آزاد اقیانوس 
هند متصل می کند از دلایل اصلی علاقه کشورهای این منطقه از جمله چین و 

روسیه به عضویت ایران در شانگهای بود.
وی عنوان کرد: غیر از مباحث اقتصادی مباحث امنیتی هم در حال حاضر 
مهم است. موضوع افغانستان یکی از مباحث جدی کشورهای عضو شانگهای و 
کشورهای همسایه ایران است. طالبان امروز افغانستان را به طور کامل در اختیار 
دارد و با کشورهای تاجیکستان، ازبکستان، ترکمنستان، پاکستان و ایران هم مرز 
است و می تواند در بی ثبات سازی این کشورها و ایجاد آسیب های امنیتی برای 

کشورها نقش ایفاد کند.
این دیپلمات پیشین ادامه داد: به همین دلیل کشورهای عضو شانگهای 
برای مبارزه با تروریسم به دنبال این هستند که افغانستان، کشوری دارای دولتی 
فراگیر با حضور اقوام و قبایل مختلف باشد تا بتواند برای مبارزه با تروریسم که 
متاسفانه امروز به عنوان داعش در شمال افغانستان فعال است و موقعیت خود 

را با کمک آمریکا تثبیت کرده است، تقویت شود.
پاک آیین خاطرنشان کرد: لذا اعضای شانگهای نسبت به این تهدید امنیتی 
ایران می توانند همکاری های  کنار  و در  آسیای مرکزی حساس هستند  در 
اطلاعاتی، امنیتی و نظامی خود را علیه تروریسم در افغانستان و در منطقه 

دنبال کنند.
وی تصریح کرد: در شرایط فعلی که روسیه تحت تحریم های غرب قرار گرفته 
است تمایل به تقویت مناسبات با ایران در دستور کار دولت روسیه قرار گرفته 
است و جمهوری اسلامی از این تمایل استقبال می کند و به نظر می رسد آینده 
روابط ایران و روسیه در حوزه های مختلف اقتصادی، سیاسی، نظامی و امنیتی 
آینده ای روشن باشد و عضویت ایران در شانگهای هم ظرفیتی برای تقویت 

همکاری های ایران با چین و روسیه و دیگر اعضای این سازمان است.
سفیر پیشین ایران در زامبیا، ازبکستان، تایلند و جمهوری آذربایجان اضافه 
کرد: به نظر می رسد عضویت ایران در شانگهای و تقویت روابط با کشورهای 
از  به خصوص همسایگان در مسیر خنثی سازی تحریم ها که یکی  منطقه 

سیاست های دولت سیزدهم است نقش مثبت دارد.
پاک آیین خاطرنشان کرد: بنابراین به هر میزان که روابط اقتصادی ایران با 
کشورهای منطقه و پیمان های منطقه ای مانند شانگهای و اتحادیه اروسیا و در 
آینده پیمان بریکس افزایش پیدا کند، نقش مثبت در خنثی سازی تحریم ها و 

عدم وابستگی اقتصاد به خارج که از سیاست های کلان نظام است، دارد.
 

یک کارشناس مسائل قفقاز مطرح کرد:

نقش ایران، روسیه و چین در مقابله با 
پروژه ناامنی جدید در منطقه 

یک کارشناس مسائل حوزه قفقاز با تاکید بر این که به نظر می رسد پروژه 
ایجاد نا امنی جدید ایران، روسیه و چین را هدف قرار داده است، گفت: اعضای 
شانگهای باید به صورت عملی و جدی فعال شوند و همکاری هایشان را از حالت 

گفت وگوهای دیپلماتیک تبدیل به همکاری های جدی و عملیاتی کنند. 
سید محمدرضا دماوندی در گفت وگو با ایسنا در ارزیابی خود از تحولات اخیر 
منطقه قفقاز و پروژه ایجاد ناامنی جدید در منطقه با تنش میان تاجیکستان و 
قرقیزستان اظهار داشت: اگر نقشه جهان را ببینید این یک خط مستقیم است، 
اتفاقاتی که بین آذربایجان و ارمنستان به وجود آمده و ادامه این تحولات در آن 
سوی دیگر در آسیای مرکزی، حکایت از این دارد که اگر ایران، روسیه و چین را 
نقطه مقابل غرب در نظر بگیریم این بحران و تنش این سه کشور را هدف قرار 

داده و ایران، روسیه و چین از این نا امنی ها لطمه می بینند. 
وی تصریح کرد: به تعبیر دیگر دالان تورانی ناتو به این شکل توسعه می یابد، 
از غرب خزر و قفقاز جنوبی تا شرق آسیا و مناطق آسیای مرکزی را  به صورت 
شرقی-غربی شامل می شود. بنابراین با متشنج شدن اوضاع، این منطقه تحت 
تاثیر قرار می گیرد، از یک طرف چین نظرش به این سو معطوف شده و مساله 
تایوان کمرنگ می شود اما برای روسیه جبهه جدید در نواحی جنوبی ایجاد می 
شود علاوه بر این که در مساله اوکراین نیز درگیر است، همچنین برای ایران نیز 
واضح است اختلافات ارمنستان و آذربایجان کاملا ما را تحت تاثیر قرار می دهد. 
جمهوری  آنچه  کرد:  بیان  همچنین  قفقاز  حوزه  مسائل  کارشناس  این 
ارمنستان و استان سیونیک را تحت تاثیر  قرار می دهد، آذری ها با عنوان کریدور 
زنگزور از آن نام می برند،  در حال حاضر نیز برای جمهوری زنگزور کنسولگری و 
تشکیلاتی را در ترکیه افتتاح کردند. اما می دانیم همه این ها برای هدف گرفتن 
ایران طراحی شده است. در واقع تحولات اخیر ایران، روسیه و چین را کاملا 

درگیر می کند. 
دماوندی درباره این که در شرایط فعلی ایران ، روسیه و چین باید چه رویکرد 
و مواضعی را اتخاذ کنند، گفت: بهترین موضع گیری این است که از طریق 
سازمان شانگهای به صورت عملی و جدی فعال شوند و همکاری هایشان را 
از حالت گفت وگوهای دیپلماتیک تبدیل به همکاری های جدی و عملیاتی 
کنند زیرا همه این کشورها در این سازمان هستند و می توانند تصمیم جدی 

بگیرند. 
دماوندی ادامه داد: به طور خاص آنچه در مورد ایران مطرح می شود این 
است؛ بخشی که به قفقاز جنوبی بر می گردد کاملا متوجه مرزهای ایران 
است در حالی که رهبری در دیداری که در زمان سفر اردوغان به تهران 
انجام شد تاکید کردند که عدم تغییر مرزها جزو خطوط قرمز جمهوری 
اسلامی ایران  است، در این شرایط باید تصمیم جدی و کاملا واضحی 

گرفته شود. 
این کارشناس مسائل حوزه قفقاز خاطرنشان کرد: باید هم به آذربایجان و هم 
ترکیه تفهیم کنیم موضوع فعلی مانند قره باغ نیست که ایران سکوت کند اینجا 
کاملا متوجه منافع جمهوری اسلامی  ایران بوده و منافع ما در خطر است، باید 

پیغام صریح دهیم، تاکنون هم خویشتنداری بیش از حد کرده ایم. 
تاکید کردیم که 3۰  مورد عراق  در  نیز  یادآور شد: سال گذشته  دماوندی 
کیلومتر حاشیه امن برای مرزهای خودمان در نظر می گیریم اگر کسی نزدیک 
شود برخورد می کنیم و تعارفی هم با کسی نداریم. اکنون هم اسرائیل کاملا 
به مرزهای ما از طریق آذربایجان نزدیک شده است و در آن سوی ارس کار می 
کند و پهپادهای شناسایی اسرائیل اقداماتی را انجام می دهند و این موضوع 
کاملا تهدید جدی است و اگر برخورد نشود وهمان طور که در سال های گذشته 
کوتاه آمدیم  اما متقابلا رفتار دیگری دیدیم اگر اکنون پاسخ درخور ندهیم 
طبیعتا پیغام ضعف را منتقل می کند باید حتما پاسخ داده شده تا اقدامات شان 

متوقف شود. 



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

حضرت فاطمه سلام الله علیها:
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه: روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: 32903209 - 32906١60 صندوق پستی: 37١85/4495 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه 2١ممیزیک پلاک 47

اذان صبح:05/18 طلوع آفتاب:06/43 اذان ظهر:13/05 اذان مغرب: 19/44

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

پدرم رسول خدا صلی  الله  علیه  و آله به من فرمود:... 
سخاوت، درختی است در بهشت و شاخه  هایش در دنیا 
هستند؛ هر کس به شاخه  ای از شاخه  های آن در آویزد، 

او را به بهشت درآورد«.

سه شنبه -29 شهریور ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5583

دلائل الإمامة : ص 7١ ح 9

8 میلیون خانوارایرانی مستاجر هستند
 وزیر راه و شهرسازی گفت: ۸ میلیون سرپرست خانوار مستاجر در کشور وجود دارند که برنامه ما برای 
افزایش ساخت مسکن ساخت منازل صنعتی و سریع در کشور است.رستم قاسمی ظهر دوشنبه در 
جلسه شورای عالی معماری و شهرسازی فارس تعهد ساخت مسکن را ۴ میلیون واحد در ۴ سال بیان 
کرد و گفت: به دنبال افزایش این تعداد هستیم که با اجرای خانه های ویلایی ممکن می شود. وی با 
بیان اینکه صنعتی سازی مسکن، یکی از طرح ها مورد نظر در نهضت ملی مسکن است که در این 
طرح ساخت خانه ها سریع تر خواهد شد .وزیر راه و شهرسازی با اشاره به وجود ۸ میلیون سرپرست 
خانوار مستأجر در کشور گفت: به استانداران اختیار دادیم که با توجه به شناخت استان، برای تسهیل 
در ساخت مسکن اقدام کنند.قاسمی به آغاز طرح ملی مسکن در بعضی از استان ها اشاره کرد و ادامه 
داد: در حال رایزنی هستیم که در استان های دارای زمین بیشتر، طرح ملی مسکن به صورت تک واحده 

و خود مالکی اجرا شود.

احمدی نژاد نمی تواند اپوزیسیون باشد
احمد علیرضابیگی نماینده مجلس نزدیک به احمدی نژاد گفت: ادامه یا عدم تداوم عضویت آقای 
احمدی نژاد در مجمع تشخیص مصلحت نظام حادثه مهمی است که می تواند تفسیرها و تأویل های 
عضویت  استمرار  عدم  که  معتقدم  من  البته  کرد:  خاطرنشان  وی  باشد.  داشته  به دنبال  بسیاری 
احمدی نژاد در مجمع تشخیص به مراتب اثرگذارتر از استمرار عضویت او خواهد بود.علیرضابیگی درباره 
پیوستن احمدی نژاد به اپوزیسیون نظام ابراز داشت: احمدی نژاد به  هیچ  عنوان نمی تواند اپوزیسیون 
باشد و اپوزیسیون نمی شود، احمدی نژاد نمی تواند اپوزیسیون ایران و انقلاب اسلامی باشد. او توانسته 
این باور را نسبت به خودش در میان مردم ایجاد کند که یک ارتباط قلبی با ایران، انقلاب و آرمان های 
انقلاب اسلامی دارد.وی تصریح کرد: احمدی نژاد بین توده های مردم تا حدودی محبوبیت دارد، لذا 

عدم حضور وی باید یک استدلال بسیار مستحکمی داشته باشد که طرفدارانش آن را بپذیرند!

ممنوعیت استفاده از عنوان »گام دوم انقلاب« در تشکل های سیاسی
دبیر کمیسیون ماده ۱۰ قانون فعالیت احزاب و تشکل های سیاسی گفت: استفاده از عنوان »گام 
دوم انقلاب« یا عناوین مشابه در احزاب و تشکل های سیاسی ممنوع است. عبدالله مرادی در نشست 
خبری امروز خود با اشاره به برگزاری پنجمین جلسه کمیسیون ماده احزاب در سال جاری، اظهار کرد: 
دولت نسبت به احزاب و تشکل های سیاسی رویکرد تسهیل کنندگی دارد و تلاش دارد فعالیت احزاب، 
تشکل ها و نخبگان سیاسی در فرآیند های قانونی خود به سهولت انجام شود. احزاب باید بتوانند ایده ها 
و طرح های خود را آزادانه بیان کنند و همچنین نسبت به مواضع و اقدامات خود مسئولیت پذیر باشند. 
وی ادامه داد: خانه احزاب محور نشاط سیاسی است و دولت از ابتدای کار با تلاش خانه احزاب سعی 

در حمایت از احزاب داشته و از فعالیت ها احزاب استقبال کرده است. 

شکایت ایران از آمریکا در لاهه ازسر گرفته شد
اولین جلسه رسیدگی دیوان بین المللی دادگستری به پرونده "برخی اموال ایران علیه آمریکا" امروز در 
محل دیوان در کاخ صلح )لاهه هلند( برگزار شد. وکلای ایران تحت سرپرستی توکل حبیب زاده رئیس 
مرکز امور حقوقی بین المللی ریاست جمهوری لایحه ایران را ارایه کردند. در پی توقیف حدود ۱میلیارد 
و هفتصد میلیون دلار اموال ایران دعوایی از سوی جمهوری اسلامی ایران علیه ایالات متحده در سال 
۱395 در دیوان بین المللی دادگستری اقامه شد. جلسه بعدی رسیدگی به این پرونده روز پنج شنبه 

خواهد بود.

 نامه همسر تاج زاده به ریاست قوه قضاییه 
همسر مصطفی تاج زاده در نامه ای به محسنی اژه ای به برشمردن آنچه از نظر خود تخلفات نهاد 
امنیتی بازداشت کننده تاجزاده می  خواند پرداخت و رسیدگی به آن از سوی رییس قوه قضاییه 
را خواستار شد . به گزارش ایسنا، در این نامه فخر السادات محتشمی پور ابتدا به دو نامه قبلی خود 

محسنی اژه ای و مواردی که در آن نامه ها به عنوان تخلف دربازداشت تاج زاده یاد کرده بود، پرداخت.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف 8 دستگاه خودروی قاچاق بر 
فرمانده انتظامی استان از توقیف همزمان ۸ دستگاه خودروی شوتی حامل کالای قاچاق به ارزش 

۱۶ میلیارد ریال در این استان خبر داد 
سردار سید محمود میرفیضی در تشریح جزئیات این خبر بیان داشت: با دریافت خبری مبنی بر 
حرکت کاروانی ۸ دستگاه خودرو شوتی حامل بار قاچاق در محور قدیم سلفچگان به ساوه، بلافاصله 
مأموران پلیس امنیت اقتصادی با پشتیبانی ماموران یگان تکاوری این فرماندهی به محور موصوف 

اعزام شدند.
وی افزود: ماموران با اتخاذ تدابیر مناسب هر ۸ دستگاه خودروي شوتي را متوقف و در بازرسي از 
داخل آن ها انواع کالای قاچاق شامل، "پوشاک ، لوازم التحریر ، خواراکي ، آرایشی ، بهداشتي و ..." 
کشف کردند. فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد: در این رابطه ۴ متهم دستگیر شدند و تحقیقات 

برای شناسایي  و دستگیری سایر متهمان و مرتبطان ادامه دارد.
وی تصریح کرد:برابر اعلام کارشناسان ،ارزش کالاهای مکشوفه بیش از ۱۶ میلیارد ریال برآورد شده 
است. سردار میرفیضی یادآور شد: پلیس با تمام توان و جدیت همواره آماده است با قاچاقچیان و 
مخلان امنیت اقتصادي مقابله کند و سامانه تلفني ۱۱۰ به  صورت ۲۴ ساعته آماده دریافت اخبار و 

درخواست هاي پلیسي شهروندان است.
توقیف ۵۰ هزار لیتر گازوئیل قاچاق

فرمانده انتظامی استان قم درادامه  از کشف 5۰ هزار لیتر گازوئیل قاچاق در پی توقیف ۲ دستگاه 
کامیون کشنده تانکردار در محور ساوه-سلفچگان خبر داد. 

سردار سید محمود میرفیضی گفت: مأموران فرماندهی انتظامی بخش سلفچگان در پی کسب 
خبری مبنی بر تردد ۲ دستگاه کشنده تانکردار حامل سوخت قاچاق در محور ساوه-سلفچگان 

بلافاصله موضوع در دستور کار آن ها قرار گرفت.
او افزود: مأموران سپس با هماهنگی مقام قضایی به محل مورد نظر اعزام شدند و با کنترل خودرو های 

عبوری این دو دستگاه کشنده  را شناسایی و توقیف کردند.
از سوی رانندگان،  ارائه نشدن مدارک لازم  به دلیل  انتظامی استان قم گفت: در ادامه  فرمانده 
کامیون ها برای بررسی بیشتر به یگان منتقل شدند و در مجموع 5۰ هزار لیتر گازوئیل قاچاق کشف و 
توقیف شد. سردار میرفیضی افزود: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضایی استان شدند. 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 2 هزار لیتر سوخت قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از کشف ۲ هزار لیتر گازوئیل قاچاق در پی توقیف یک 

دستگاه وانت نیسان در جاده قدیم "قم-کاشان" خبر داد 
 سرهنگ ولی ترابی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری فرماندهی انتظامی استان در پی کسب 
خبری مبنی بر تردد یک دستگاه وانت نیسان حامل سوخت قاچاق در جاده قدیم "قم-کاشان" 

بلافاصله موضوع در دستور کار آن ها قرار گرفت.
وی افزود: مأموران سپس با هماهنگی مقام قضائی به محل مورد نظر اعزام و با کنترل خودروهای 

عبوری، خودروی موصوف را شناسایی و توقیف کردند.
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم گفت: در ادامه به دلیل عدم ارائه مدارک لازم از سوی 
راننده، خودروی موصوف برای بررسی بیشتر به یگان منتقل و در مجموع ۲ هزار لیتر گازوئیل قاچاق 
کشف شد. سرهنگ ترابی افزود: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

۶۰ بیمار مشکوک به کرونا در قم بستری هستند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: طی شبانه روز گذشته فوتی ناشی از کرونا در قم 

نداشتیم و در مجموع ۶۰ بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند.
مهدی مصری در گفتگویی، در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم اظهار داشت: در ۲۴ 

ساعت منتهی به بیست و هشتم شهریور، ۲۰ بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.
وی با بیان اینکه در این مدت ۱۴ بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: 
طی شبانه روز گذشته فوتی ناشی از کرونا نداشتیم و در مجموع ۶۰ بیمار مشکوک به کرونا بستری 

هستند و حال هفت نفر نیز وخیم است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از ۴۲ تست انجام شده، نتیجه 3 تست مثبت اعلام شده 

است، افزود: تاکنون یک میلیون و 93۸ هزار و 55۰ دوز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم گفت: بر 
اساس برنامه  تعیین شده، امسال ۱۲ هزار تُن انواع کاغذ 
در این استان تولید خواهد شد و صنعتگران می توانند 
این  به  نشر  و  نیاز حوزه چاپ  از  توجهی  قابل  بخش 

محصول را تامین کنند. 
اکبر ابدالی در گفت وگویی اظهارداشت: در موضوع 
توسعه فعالیت های صنعتی در قم به دنبال ایجاد صنایع 
راهبردی و مورد نیاز کشور هستیم و در همین رابطه 
گسترش سطح تولید کاغذ را با توجه به ظرفیت های 
فرهنگی این استان و جایگاهی که در صنعت چاپ و 

نشر دارد به جد دنبال می کنیم.
وی با اشاره به راهبرد سازمان صنعت،  معدن و تجارت 
قم در افزایش کیفیت محصولات صنعتی تولید شده در 
استان، بیان داشت: در همین راستا تلاش می کنیم 
کاغذهای تولید شده در قم با داشتن بالاترین سطح 
کیفی به بازار عرضه شود تا در رقابت با نمونه های مشابه 

خارجی، عملکرد قابل قبولی داشته باشد.
پیشرفت های  در  کاغذ  تولید  اهمیت  بیان  با  وی 
اقتصادی و فرهنگی، ادامه داد: افزایش توان تولید کاغذ 
در قم، علاوه بر مباحث اقتصادی و درآمدزایی که در پی 

دارد، تاثیر قابل توجهی نیز بر حوزه فرهنگی استان 
خواهد داشت و عامل مهمی برای گسترش فعالیت  
چاپ خانه ها و انتشار انواع کتاب های مورد نیاز مردم در 

تعداد مورد نظر است.
سمت  به  قم  صنعت  حرکت  کرد:  تاکید  ابدالی 
بهره گیری از صنایع پاک، پیشرفته، کم آب بر، سازگار با 
محیط زیست و تامین کننده محصولات راهبردی مورد 
نیاز کشور است و در این خصوص اقدام های حمایتی 
لازم از سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت در حوزه های 

یاد شده به عمل خواهد آمد.

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم: 

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم:

خدمت رسانی ۴۵۰۰ خادم به زائرین اربعین
رویکرد  باوجوداینکه  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیسه  هیات  عضو 
دستگاه های  تا  بوده  لازم  اما  است  مردمی  استان،  اربعین  قرارگاه  رسالت  و 
متولی نیز به رسالت های اجتماعی و دینی خود در ارتقای زیرساخت ها و روند 

خدمات رسانی ها، عمل نمایند.
نرجس نیازمند در گفت وگویی با اشاره ایام اربعین حسینی و ارائه خدمات به زوار 
اربعینی در استان قم اظهار داشت: خادمان قرارگاه مردمی اربعین برای پنجمین 
سال متوالی از ۱۱ شهریورماه به مدت ۲5 روز متوالی پذیرایی زائران اربعین 
حسینی از سراسر ایران و اقصی نقاط جهان هستند. وی اضافه کرد: تشکیل 
غرفه های فرهنگی مانند پاسخگویی به شبهات، کودک و نوجوان، ظهور، شهدا، 
کتاب و اربعین و همچنین ارائه خدمات بهداشتی و درمانی از جمله خدمات 
قرارگاه در ایام اربعین به زائران حضرت سیدالشهدا)ع( خواهد بود. عضو هیات 
رئیسه شورای اسلامی شهر قم اخلاص و گمنامی را از ویژگی های خاص قرارگاه 
مردمی اربعین دانست و ادامه داد: خادمان این قرارگاه به رغم میل و توانایی 
حضور در آیین پیاده روی و حضور در عتبات عالیات، ترجیح دادند تا با حضور در 
این قرارگاه در خدمت زائران اربعین حسینی باشند. وی، فعالیت جهادی را ویژگی 
دیگر قرارگاه مردمی اربعین یاد کرد و گفت: طی دو سال گذشته با شیوع بیماری 
کرونا و محدودیت ناشی از آن، قرارگاه مردمی اربعین به صورت محدودتری در 
خدمت زائران بود اما از امسال و با مدیریت نسبی این بیماری، شاهد فعالیت 
اربعین هستیم.  افزون بر ۴ هزار و 5۰۰ خادم به صورت شبانه روزی به زائران 
نیازمند ادامه داد: باوجوداینکه رویکرد و رسالت این قرارگاه مردمی است، اما لازم 
بوده تا دستگاه های متولی نیز به رسالت های اجتماعی و دینی خود در ارتقای 
زیرساخت ها و روند خدمات رسانی ها، عمل نمایند. رییس کمیته بانوان و خانواده 
شورای اسلامی شهر قم، با تاکید دوباره بر اینکه خادمان قرارگاه مردمی اربعین، 
جهادگران واقعی هستند، تصریح کرد: قرارگاه مردمی اربعین از ۱۱ شهریورماه در 
صحن امام حسن عسکری )ع( مسجد مقدس جمکران برپاشده و تا پنج مهرماه 

مشغول خدمت رسانی  به زائران ایرانی و غیر ایرانی است.
 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

خط کشی معبر ۱۵3 مدرسه
 در مناطق هشتگانه 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: بیش از ۱53 
مدرسه در لیست اعلامی به سارمان بوده که خط کشی مدارس مناطق ۲، ۶، 
3، ۴ به اتمام رسیده است و منطقه ۷ و ۸ در حال اجرا بوده و تا پایان شهریور 

تمام می شود.
حسین شعبان زاده با توجه به آغاز سال تحصیلی و مطالبه شهروندان برای 
خط کشی خیابان ها در مسیر مدارس اظهار داشت: سازمان ترافیک شهرداری از 
ابتدای شهریورماه برنامه خط کشی معابر مقابل مدارس را در دستور کار قرار داده 
است. وی از اتمام خط کشی معابر برخی مناطق خبر داد و افزود: بیش از ۱53 
مدرسه در لیست اعلامی به سارمان بوده که خط کشی مدارس مناطق ۲، ۶، 3، 
۴ به اتمام رسیده و منطقه ۷ و ۸ در حال اجرا است و تا پایان شهریور تمام می شود.

سرعتکاه های غیراستاندارد حذف می شوند
تیم  دو  کرد:  ابراز  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  سازمان  مدیرعامل 
خط کشی مدارس را انجام داده و علت دیر شروع شدن پروژه نیز حفظ رنگ و 

درخشندگی خط کشی در شب برای دانش آموزان بوده است.
وی از اجرای سرعت کاه ها نیز در مسیر مدارس خبر داد و اضافه کرد: اجرای 
سرعت کاه ها از ابتدای سال آغازشده است و تا امروز ۷ نقطه پرخطر آرام سازی 
شده است و در حال حذف سرعت کاه های غیراستاندارد هستیم و این ۷ نیز مورد 

استاندارد اجراشده و خط کشی و نقوش آن اجراشده است.
شعبان زاده در پایان تأکید کرد: تا پایان سال سرعت کاه های مسیر تمام مدارس 

اجراشده و معابر ایمن خواهند شد.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم مطرح کرد:

کاهش چشمگیر هدررفت آب
 در عرصه های فضای سبز

از لوله گذاری ۱۱۰  مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
کیلومتری برای حذف آبیاری تانکری فضای سبز شهر قم خبر داد.

پیام جوادیان با بیان اینکه با توجه به برنامه ریزی انجام شده، نزدیک به ۱۱۰ 
کیلومتر لوله گذاری برای حذف تانکر در پیمان های نگهداری فضای سبز در 
مناطق در طول زمستان ۱۴۰۰ و بهار ۱۴۰۱ صورت گرفته است اظهار داشت: 
با این کار حجم زیادی از آبیاری تانکری حذف شده و به ارتقاء کیفیت فرآیندهای 

آبیاری افزوده شده است.
وی با تأکید بر اینکه تمام تلاش سازمان پارک ها در راستای کیفیت بخشی و 
مدیریت آبیاری فضای سبز است تصریح کرد: با توجه به کمبود منابع آبی، این 

کار بسیار مهم بوده و اعتبار قابل توجهی هرساله در این زمینه هزینه می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به بازدیدهای 
نظارتی شبانه سازمان پارک ها از عرصه های فضای سبز گفت: از خردادماه تا 
بازدیدها به شدت هدررفت آب در عرصه های فضای سبز  این  مردادماه طی 
کاهش یافته است و همچنان این بازدیدها ادامه داشته و جلسات توجیهی و 

آموزشی به صورت مستمر برگزار می شود.
شدت  به  سبز  فضای  عرصه های  در  آبیاری  مدیریت  کرد:  اضافه  جوادیان 

بهبودیافته و بهره وری به سطح قابل قبولی رسیده است.

 مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت 8۰ درصدی احداث خیابان 
شهید امامی 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم با اشاره به احداث خیابان شهید امامی در کوچه 
5۱ بلوار غدیر گفت: هم اکنون این طرح بیش از ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد. علیرضا اقبالیان با اشاره به احداث خیابان شهید امامی در کوچه 5۱ بلوار 
غدیر اظهار داشت: این پروژه بااعتباری بالغ بر ۲۰ میلیارد ریال اجرایی می شود. 
وی طول این معبر را ۴۰۰ متر دانست و خاطرنشان کرد: در راستای احداث این 
خیابان، بیش از ۸۰۰ متر طول جدول گذاری انجام خواهد شد. مدیر منطقه 
چهار شهرداری قم اضافه کرد: بیش از 5 هزار مترمربع زیرسازی و آسفالت نیز 
در این پروژه مورداستفاده قرار خواهد گرفت. وی مدت زمان اجرای این پروژه را 
چهار ماه اعلام کرد و یادآور شد: هم اکنون این طرح بیش از ۸۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد. گفتنی است هدف از اجرای این طرح، دسترسی آسان مجتمع های 
مسکونی واقع در شوارع فرعی و کاهش بار ترافیکی معابر اطراف بلوار غدیر است.

 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد:

توزیع بیش از۵ هزار مخزن 
ذخیره سازی پسماند 

مخزن  هزار   5 گفت:  قم  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
ذخیره سازی پسماند از ابتدای سال در بین اقشار مختلف سطح شهر توزیع شده 

است.
سید عبدالله میرابراهیمی با اشاره به توزیع مخازن ذخیره سازی پسماند در 
واحدهای مختلف اظهار داشت: با در اختیار گذاشتن مخازن به ادارات، بانک ها 
و … و همچنین جداسازی آن و تحویل به ایستگاه های بازیافت، کمک شایانی به 

تفکیک پسماند صورت خواهد گرفت.
وی هدف از اجرای این طرح را حفاظت از محیط زیست، جلوگیری از هدر رفتن 
سرمایه های ملی و منابع طبیعی، کاهش حجم پسماندهای شهری و ارتقای 

سطح فرهنگ عمومی شهروندان در زمینه تفکیک پسماند، عنوان کرد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: تپه تاریخی هفت 
هزار ساله قلی درویش این استان به منظور تبدیل شدن به یک سایت موزه نیازمند 
هزینه های زیادی می باشد و امید است با جذب اعتبارهای لازم فاز به فاز افتتاح شود. 
علیرضا ارجمندی در گفت و گویی اظهار داشت: قلی درویش ،تپه ای است که 
معتقدیم به اندازه تخت جمشید در استان فارس اهمیت تاریخی دارد اما برای آن 

بودجه مناسبی اختصاص داده نمی شود.
وی بیان کرد: این تپه باستانی کشور با قدمتی بالغ بر هفت هزار سال،  ۲۲ دوره 
معماری را از سر گذرانده است. وی گفت: تپه قلی درویش در نوروز امسال در معرض 
دید گردشگران نوروزی قرار گرفت و اکنون مسقف شده است و به نوعی هویت 
تاریخی استان قم را مشخص می کند. ارجمندی ابراز داشت: در تلاش هستیم با 
جذب اعتبارهای لازم تپه قلی درویش را بیشتر به مردم ایران و جهان معرفی کنیم تا 

از این باب، زمینه مطالعات تاریخی لازم در این منطقه فراهم شود.
وی بیان کرد: باستان شناسان معتقدند با توجه به آثار تاریخی به دست آمده در تپه 
تاریخی قلی درویش قم، می توان آن را  از اثرهای شهرنشینی و قطب عصر آهن ایران 
قلمداد کرد. محوطه قلی درویش در حاشیه جنوبی شهر قم، ابتدای بزرگراه قم ، 

جمکران در کیلومتر نخست جاده قدیم قم ، کاشان واقع شده است.
وسعت محوطه بیش از ۱۰۰ هکتار بوده که امروزه حدود 3۰ هکتار آن، به شکل 
مسطح برجای مانده است. ارتفاع محوطه در ابتدا حدود ۲۰ متر در ضلع جنوبی و 
۱۰ متر در ضلع شمالی بوده که اکنون فقط پنج متر از ضخامت لایه های فرهنگی 
، استقراری محوطه در بخش جنوب شرقی بالاتر از سطح زمین های اطراف بر 
جای مانده است. کاوش های باستان شناسی در تپه تاریخی قلی درویش نشانگر 

نشیمنگاهی در منطقه قم مربوط به هزاره چهارم پیش از میلاد است.

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری وصنایع دستی استان قم:

تپه قلی درویش به اندازه تخت جمشید اهمیت تاریخی دارد 

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه استان قم ویژگی ها و شرایط خاص خود 
را دارد گفت: باید اقلیم و شرایط قم سنجیده شود و صنایع متناسب با قم در این شهر 
ایجاد شود؛ قم حرم اهل بیت علیهم السلام است و باید صنایع متناسب با این ویژگی 

قم در این شهر مقدس ایجاد شود.
آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار روح الله دهقانی فیروز آبادی رئیس جهاد 
دانشگاهی کشور که پیش از ظهر روزدوشنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت 
انجام شد، با تسلیت اربعین حسینی اظهار کرد: یکی از ابعاد نهضت هایی مانند عاشورا 

انسان سازی است که چه در هنگام قیام و چه قبل و بعد از قیام صورت می گیرد.
وی گفت: در جریان قیام اباعبدالله علیه السلام اولین کاری که به محض ورود به آن 
سرزمین انجام دادند این بود که زمین کربلا را خریدند و آن را به همان افرادی که از 
آنها خریدند وقف کردند تا جهادی که در آن سرزمین انجام می شود بدون هیچ خدشه 

ای باشد.

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت افزود: امام حسین علیه السلام دو شرط برای متولیان 
موقوفه کربلا گذاشتند که اولین شرط این بود که مردم را به زیارت این سرزمین دعوت 

کنند و شرط دوم هم این بود که سه روز از زائران اباعبدالله علیه السلام پذیرایی کنند.
وی دارای ابعاد مختلف بودن را از خصیصه هایی نهضت های الهی دانست و گفت: 
انقلاب اسلامی ایران هم دارای ابعاد مختلف است و یکی از ابعاد این انقلاب انسان 

سازی و ارائه مکتب انسان ساز اسلام به جهان است.
سعیدی تصریح کرد: مسئولان و مردم باید بدانند که ما انقلاب نکردیم که ببینیم 
سازمان ها و نهادهای بین المللی چه چیزی را می پسندند تا به آن عمل کنیم بلکه ما 
مکتب، پشتوانه و اساس داریم.  وی گفت: ما انقلاب و دینی را نپذیرفتیم که از فشارهای 
برخی تأثیر بپذیریم و به هرچیزی که دیگران گفتند عمل کنیم بلکه ما بر دین خود 
ایستاده ایم و پیرو ولایت فقیه هستیم. تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به کارهای 
خوبی که جهاد دانشگاهی انجام داده و مایه سرافرازی نظام و انقلاب است، افزود: 
مقام معظم رهبری هر جا که می خواهند از دستاوردهای نظام و انقلاب یاد کنند به 
دستاوردهای مرکز رویان که از زیرمجموعه های جهاد دانشگاهی است اشاره می کنند.
وی با بیان اینکه مجموعه های زیر نظر مقام معظم رهبری همگی پیشرفت های 
خوبی داشته اند، گفت: بقیه مسئولان نظام هم باید مجموعه های زیر نظر خود را مانند 

مجموعه های زیر نظر مقام معظم رهبری اداره کنند تا پیشرفت کنند.
سعیدی با بیان اینکه استان قم ویژگی ها و شرایط خاص خود را دارد، افزود: باید اقلیم 
و شرایط قم سنجیده شود و صنایع متناسب با قم در این شهر ایجاد شود؛ قم حرم اهل 
بیت علیهم السلام است و باید صنایع متناسب با این ویژگی قم در این شهر مقدس 
ایجاد شود. وی با بیان اینکه در قم بحث اشتغال به خاطر مهاجرت های زیادی که به 
این شهر می شود باید مد نظر مسئولان باشد، گفت: باید متناسب با جغرافیا و فرهنگ 
قم اولویت سنجی شود و کارهای متناسب انجام شود تا بعد مشکلی ایجاد نشود و هر 

چیزی در جای خودش قرار بگیرد.

آیت الله سعیدی در دیدار رئیس جهاد دانشگاهی کشور :

باید صنایع متناسب  با ویژگی قم دراین شهرایجاد شود 

 با شکوه ترین اربعین تاریخ 

درحال  گفت:  قم  استان  اسلامی  شورای  رییس 
حاضر شورای اسلامی شهر قم و شهرداری قم برای 
مدیریت یکپارچه شهری در زیرساخت هایی مانند 
آب، برق، گاز، مخابرات و غیره را داراست و رییس 
شورای عالی استانها نیز در حال رایزنی و پیگیری 

اجرای نهایی آن در سطح هیات وزیران است. 
به  اشاره  با  گفت وگویی  در  سعادتمند  ماشاءالله 
افزود:  شهری،  یکپارچه  مدیریت  مبحث  اهمیت 
در  که  است  مواردی  از  شهری  یکپارچه  مدیریت 
برنامه های مختلف توسعه ای کشور مورد اهتمام و 

توجه بوده است.
وی با تاکید بر اینکه در برنامه های مختلف توسعه ای 
کشور نسبت به واگذاری فعالیت خدماتی به مجموعه 

مدیریت شهری تصریح شده است، خاطرنشان کرد: 
نیز در سفر  استان های کشور  رییس شورای عالی 
اخیر خود به قم نسبت به تمایل مسئولان  برای اجرای 
آزمایشی مدیریت یکپارچه شهری در قم خبر داد که با 

استقبال شهردار و استاندار قم همراه شد.
وی تاکید کرد: هم اکنون مجموعه مدیریت استان 
و شهرداری قم نسبت به اجرای آزمایشی این طرح 
آمادگی دارند و لازم است تا در سطح وزارت کشور نیز 

تصمیم نهایی گرفته شود.
جهت  طرحی  تصویب  به  اشاره  با  سعادتمند، 
استانها  عالی  شورای  در  شهری  یکپارچه  مدیریت 
و تقدیم آن به مجلس شورای اسلامی برای تصویب 
نهایی، بیان داشت: تلاش می شود قبل از تصویب 

آزمایشی در  این طرح به صورت  ابلاغ نهایی آن،  و 
دقیق تری  به صورت  و ضعف  قوت  نقاط  و  اجرا  قم 
در حال حاضر  بگیرد. وی خاطرنشان کرد:  انجام 
شورای اسلامی شهر قم و شهرداری قم برای مدیریت 
یکپارچه شهری در زیرساخت هایی مانند آب، برق، 
گاز، مخابرات و غیره را داراست و رییس شورای عالی 
استانها نیز در حال رایزنی و پیگیری اجرای آن در 

سطح هیات وزیران است.
رییس شورای اسلامی استان قم، یادآور شد: سفر 
دوم رییس جمهوری به قم شرایط لازم را برای تصویب 
کلان این طرح در سطح هیات دولت را می تواند به 
وجود بیاورد تا مدیریت یکپارچه شهری پس از سالها 

شکل گرفته و نابسامانی های کنونی برطرف شود.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم بر لزوم ایجاد و تقویت زیرساخت های درمانی 
و بهداشتی قم متناسب با جایگاه داخلی و بین المللی آن تأکید شد. 

دکتر مهدی مصری به همراه اعضای هیئت رئیسه روزدوشنبه با حجت الاسلام 
والمسلمین ستوده مدیرکل مرکز خدمات حوزه های علمیه قم دیدار و گفت وگو کرد.
در این دیدار درخصوص افزایش تعامل فی مابین دانشگاه علوم پزشکی قم با مرکز 
خدمات حوزه های علمیه و همچنین فعالیت دانشگاه با این مرکز در حوزه های 

مختلف بهداشتی، آموزشی، درمانی و غذا و دارو بحث و تبادل نظر شد.
دکتر مصری در این دیدار اظهار داشت: با توجه به جایگاه علمی و فرهنگی قم 

به عنوان ام القرای جهان اسلام باید زیرساخت های درمانی و بهداشتی متناسب با 
جایگاه داخلی و بین المللی ایجاد و تقویت شود.

نیازها و زیرساخت ها در  این  ادامه داد:  سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم 
برنامه های عملیاتی احصاء شده و بایستی اجرای این فرایندها در دستور کار قرار 
گیرد. خاطرنشان می شود در این دیدار پیرامون تقویت تعامل فی ما بین دانشگاه 
علوم پزشکی قم با مرکز خدمات حوزه های علمیه بر اساس اسناد بالادستی بحث 
و تبادل نظر شد و هر یک از معاونین دانشگاه به ارائه گزارشی از حیطه فعالیتی 

خود پرداختند.

رییس شورای اسلامی استان قم مطرح کرد:

قم آماده اجرای مدیریت یکپارچه شهری

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد:
لزوم ایجاد و تقویت زیرساخت های درمانی و بهداشتی

طرح :محمدعلی رجبی

امسال ۱2 هزار تُن انواع کاغذ در قم تولید می شود


